
Ventspils novads 
var palikt bez 
Jūrkalnes

Deputātiem jālemj, 
kā ierobežot  
Lembergu

Dramatiski aug 
likvidēto uzņēmumu 
skaits

Saturna, Plūtona 
un Jupitera  
gads2. lpp. 3. lpp.
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 turpinājums 6. lpp.

4. lpp.

Tauvotājs. 
Kapteinis. 
Mācītājs.
Brīvā valstī katrs pats 
var veidot savu dzīvi, 
bet Kaspars Paučs 
ir pārliecinājies, ka veiksmīgāk tas izdo-
das, ja tici Dievam un rīkojies atbilstoši svē-
tajos rakstos sludinātajām kristīgās morāles 
un ētikas normām. Neraksturīgi romu tau-
tības cilvēkiem viņš beidzis Liepājas Jūras 
koledžu, iegūstot kuģa mehāniķa diplomu, 
vēlāk nokārtojis arī stūrmaņa un kuģa vadī-
tāja tiesības, un jau vairākus gadus ir kaptei-
nis-mehāniķis uz neliela Ventspils Brīvostas 
pārvaldes (VBP) kuģa “Svēte”,  kas savāc 
naftas piesārņojumu ostas akvatorijā. 

7. lpp.

Biedrība “Ventspils uzplaukumam”, dāvājot pārtikas un 
higiēnas preču pakas, šajos Ziemassvētkos iepriecinā-
jusi divdesmit piecas ventspilnieku ģimenes. Biedrības 
pārstāve Dace Bondare stāsta, ka atbalstu saņēmuši 
gan vientuļie pensionāri, gan daudzbērnu ģimenes 
ģimenes, arī neredzīgie cilvēki un vēl citi ventspilnieki, 
kuriem palīdzība ļoti vajadzīga. 

Biedrība “Ventspils 
uzplaukumam”  
Ziemassvētkos 
iepriecina 
ventspilniekus

Š ogad biedrības 
atbalstītie ventspil-
nieki saņēma katrs 
divas dāvanu pakas 
– vienu ar pārtikas, 

otru ar higiēnas precēm. 
Katras dāvanas kopējā vēr-
tība bija 25 eiro, un Dace 
Bondare teic, ka ļoti dau-
dzi no mums ikdienā pat 
neaizdomājas par to, cik 
liels atspaids šāda paka ir 
tiem cilvēkiem, kuriem palī-
dzība patiešām nepiecieša-
ma. Pārtikas produktu pakās 
bijuši miltu izstrādājumi, 
kafija, eļļa, šprotes un gaļas 
konservi, šokolāde, cepumi 
un vēl citas preces. Savukārt 
otrā  pakā bija  ikdienā tik 
nepieciešamas lietas kā, 
piemēram, veļas pulveris, 
ziepes, zobupastas. “Vedot 
šiem cilvēkiem biedrības 
“Ventspils  uzplaukumam” 
Ziemassvētku dāvanas, mēs 
pārliecinājāmies, cik daudz 
mūsu pilsētas trūcīgo iedzī-
votāju labā vēl varam darīt 
un cik šī darāmā patiesībā ir 
daudz. Līdz asarām aizkus-
tināja sieviete, kura teica, 

ka ar mūsu dāvāto pārtikas 
produktu paku viņas ģime-
nei pietiks vismaz pusmēne-
sim.” Dace Bondare uzsver, 
ka, darot labus darbus, vien-
mēr ir iespēja saskatīt, kā 
vēl cilvēkiem iespējams 
palīdzēt. Piemērām, kādam 
šīs Ziemassvētku akcijas 
laikā iepazītajam  vientu-
ļajam pensionāram bied-
rība turpmāk palīdzēs ar 
nepieciešamo medikamen-
tu iegādi. 

Jāatzīmē, ka šādas akci-
jas, lai palīdzētu trūcīgiem 
mūsu pilsētas iedzīvotā-
jiem,  biedrībai jau kļuvu-
šas par tradīciju. Arī pagā-
jušajos Ziemassvētkos un 
Lieldienās daudzus ventspil-
niekus iepriecināja biedrības 
dāvātās pārtikas pakas.

Biedrību labos darbos 
atbalsta virkne Ventspils 
ostā strādājošu komerc-
sabiedrību, tai skaitā AS 
“Ventbunkers,” AS “Baltijas 
ekspresis”, SIA “Noord 
Natie Ventspils Terminals”, 
AS “Unifreight Logistics” un 
citas. 

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrs 
Juris Pūce pirmdien nosūtījis Ventspils pilsētas 
pašvaldības deputātiem, kā arī izpilddirektoram 
Aldim Ābelem adresētu vēstuli par nepieciešamību 
nekavējoties izvērtēt visus iespējamos netiešos 
riskus par ASV Ārvalstu aktīvu kontroles biroja no-
teikto sankciju pret smagos noziegumos apsūdzēto 
un Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja amata 
pildīšanā ierobežoto Aivaru Lembergu un tā tiešo 
ietekmi uz pašvaldības darbu, "Ventspilnieks.lv" uz-
zināja ministrijā.

Pūce uzdod visiem Ventspils 
domes deputātiem pilnībā 
novērst Lemberga ietekmi 
uz domes darbu

Kā s k a i d r o -
ja ministrs 
J. Pūce, 
ASV Ārvalstu 
aktīvu kon-

troles biroja noteiktās 
sankcijas Latvijā ievēro 
finanšu un kapitāla tirgus 
dalībnieki, tajā skaitā ban-
kas, kā arī tās tiek ievē-
rotas publiskās un privā-
tās partnerības jomā un 
Eiropas Savienības fondu 
un citas ārvalstu finan-
šu palīdzības jomā. Pēc 
ministra teiktā, “noteiktās 
sankcijas var radīt sekas 
Ventspils pilsētas domei, 
kuras iespējas veikt ekono-
misko darbību un pilnvērtī-
gi izpildīt likumā "Par paš-
valdībām" noteiktās funk-
cijas var būt ierobežotas".

“Tādēļ deputātiem ir 
jāpieņem atbildīgi lēmumi, 
lai Aivaram Lembergam 
noteiktās sankcijas nekādā 
veidā neietekmētu pašval-
dības finanšu stabilitāti un 
spēju nodrošināt pašvaldī-
bas pakalpojumu nepār-
trauktu sniegšanu iedzī-
votājiem. Jebkuri iespēja-

mie riski, kas varētu kavēt 
pašvaldības funkciju izpil-
di, būtu jānovērš,” uzsvēra 
J. Pūce.

”Ventspils pilsētas domes 
deputātu kā valsts amat-
personu atbildība ir mazi-
nāt Aivara Lemberga ietek-
mi un kontroli pār pašvaldī-
bas darbu,” sacīja J. Pūce.

Ministrs norādīja, ka 
visiem Ventspils pil-
sētas domes deputā-
tiem, it īpaši pozīcijā eso-
šajiem un A. Lemberga 
vadītās partijas ”Latvijai 
un Ventspilij” biedriem ir 
"skaidri jāapzina tās jomas, 
kuras varētu tikt uzskatītas 
kā Aivara Lemberga ietek-
mē esošas". "Personu, kas 
ir iekļautas sankciju sarak-
stā, ietekmē esošas organi-
zācijas finansējumu no pub-
liskām personām saņemt 
nevarēs, līdz ar to jānovērš 
iespējami riski, kas, iespē-
jams, varētu kavēt pašval-
dības naudas līdzekļu pie-
ejamības turpmāku nodro-
šināšanu," skaidroja J. Pūce.

K  
apteinis uzskata, 
ka grūto ceļu uz 
amata meistarī-
bu noiet viņam 
palīdzējuši labie 

cilvēki, caur kuriem Dievs 
attiecībā uz viņu īstenojis 
savu gribu.

Bet visa iesākumā bijis 
Dieva dziedināšanas brī-
nums, ko piedzīvojis 
Kaspara sievas Evijas radi-
nieks, pusauga zēns Olafs 
Anglijā, bet pēc tam arī 
viņš pats personīgi tepat 
Ventspilī. Apbrīnā un patei-
cībā par to Kaspars nolē-
mis tālāko savu dzīvi vel-
tīt Bībeles un svēto rak-
stu studijām, ticis no Dieva 
aicināts kļūt par mācītāju 
un no kapteiņa pienāku-
miem brīvajā laikā  nesav-
tīgi kalpo Ventspils Jūrnieku 
kluba nelielajā draudzē. Par 
savu kristieša pienākumu 

uzskatot – starp savējiem 
un svešiem ļaudīm stipri-
nāt ticību Visaugstākajam. 
Kaspars pasmaida, ka uz 
reliģiju attiecināmus jautā-
jumus nemēdz  “nest uz 
darbu, pārspriest uz klāja, 
jo attieksme pret Dievu ir 
dziļi personiska, pat intīma 
lieta, kas katram jāizdzīvo 
individuāli”.  

BRĪVOSTAS 
TAUVOTĀJS

Ceļu uz tagadējo amatu 
Kaspars skaidro ar tēva pie-
mēru – Gunārs Paučs lie-
lāko daļu no saviem teju 
sešdesmit darba mūža 
gadiem līdz pat aiziešanai 
pensijā strādājis par kuģu 
tauvotāju. 

“Šis it kā vienkāršais 
darbs patiesībā ir viens no 

Netaisnība. Lemberga dēļ daudzu 
uzņēmumu darbinieki nesaņem algas
Šobrīd pastāv liels risks, ka daudziem ar Ventspils ostā strādājošiem uzņēmumiem saistītiem 
darbiniekiem var ievērojami kavēties darba algu izmaksas, jo bankas, nevēloties iedziļināties 
situācijas būtībā ar Aivaram Lembergam noteikto sankciju piemērošanu, slēgušas vairāku uzņē-
mumu kontus, lai arī tie  neatrodas ar Lembergu saistīto risku zonā. Šādas banku politikas dēļ  
visvairāk var nākties ciest tajos strādājošajiem darbiniekiem, norāda  tranzīta jomā strādājošo 
uzņēmumu arodbiedrību vadītāji un aicina valdību steigšus iesaistīties situācijas risināšanā. 

 turpinājums 3. lpp.

 turpinājums 3. lpp.

Kā 
iepriekš jau norādījis smagos noziegu-
mos apsūdzētā Aivara Lemberga lietas 
prokurors Juris Juriss, Lembergs ir patiesā 
labuma guvējs virknē uzņēmumu, un viņš 
šādā statusā reģistrēts Latvijas Republikas 

Uzņēmumu reģistrā. Taču tas nekādā gadījumā nenorāda un 
neapliecina to, ka viņš kontrolē šos aktīvus un uzņēmumus. 

Šo uzņēmumu daļas jau kopš 2007.gadā neatrodas sankcio-
nētās personas kontrolē, jo nodotas kriminālprocesa virzītā-
ja ieceltā mantas glabātāja pārvaldē un kontrolē.

Taču bankas šos argumentus un arī tos apliecinošos doku-
mentus nav ņēmušas vērā, bloķējot vairākus kontus, no 
kuriem vajadzētu izmaksāt darbinie-
kiem algas. Uzņēmumu tiešajiem 
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Dāvina segas
Būvkompānija, kas ceļ jauno tirdzniecības 

centru “Lidl”, uzdāvinājusi aprūpes nama 
“Selga” senioriem un bērnunama audzēk-
ņiem 50 vilnas segas.

Avārija
20. decembra rītā Lidotāju ielā noticis 

maģistrālā ūdensvada plīsums. Uz laiku tika 
pārtraukta ūdens padeve, dzeramo ūdeni 
iedzīvotāji saņēma no mucām. Jau pēcpus-
dienā avārija tika novērsta. 

Soda piromānu
Dedzinātājam, kurš Inženieru ielas deviņ-

stāvu māju rajonā regulāri veicis ļaunprātī-
gas dedzināšanas, piespriests 2 gadu un 10 
mēnešu cietumsods.

Ziedo Donbasam
Ukraiņu biedrība “Kobzar” saka paldies 

visiem, kuri piedalījās palīdzības akcijā 
karadarbībā cietušajiem Donbasā. Akcijā 
piedalījās Ziemeļkurzemes reģionālā slim-
nīca, vairākas pilsētas skolas, Kultūras 
centrs, baltkrievu dziesmu ansamblis 
“Žuravinka” un ukraiņu dziesmu ansam-
blis “Mrija”. 

Jauna filma
Ances pamatskolas skolotāja Selga Puriņa 

uzņēmusi vēsturisku filmu par Ventspils-
Dundagas maršruta mazbānīti. 

Atkal cigaretes
Lietuvā reģistrētā kravas automašīnā 

atrasti vairāk nekā deviņi miljoni cigarešu 
bez akcīzes nodokļa markām. Mašīna tika 
apsekota pirms uzbraukšanas uz Zviedrijas 
prāmja. 

Saņemta atzinība
Ventspils muzejs saņēmis atzinību par 

kultūras mantojuma satura digitalizāciju. 
Atzinības rakstu pasniedzis Kultūras informā-
cijas sistēmu centrs. 

Grāmatas 
jāmaina

SIA “Ventspils labiekārtošanas kombināts” 
aicina iedzīvotājus nevajadzīgās grāmatas 
nogādāt kādā no pilsētas grāmatu apmai-
ņas punktiem. 

Pārstrādā 
materiālus

Uzņēmums “Immer Digital” sācis ražot 
iepakojumu no pārstrādātiem polimēru 
materiāliem. Šis iepakojums ir pārstrādā-
jams pilnībā. 

Sadeg mašīna
Embūtes ielā aizdegās automašīna. Dega 

mašīnas motortelpa divu kvadrātmetru 
platībā. 

Konkurss turpinās
Pilsētā turpinās konkurss “Ziemas-

svētki-2019”, kurā vērtē veikalu skatlogu, 
publisku ēku, izglītības iestāžu un privātmāju 
svētku noformējumu. 

Gandrīz 2 tūkstoši
Labdarības skrējienā Piedzīvojumu parkā 

Sanijas Ozolas atbalstam savākti gandrīz 
2 tūkstoši eiro. Pasākumu rīkoja biedrība 
“Matisons Runners Club”. 

Spēles beigušās
Beigušās Ventspils invalīdu sporta spē-

les. Tajās piedalījās ap 60 dalībnieku – 
invalīdi un personas ar garīgās veselības 
traucējumiem.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Mēs esam “salūtu čempioni”
Ar vērienu Ventspilī sagaidīts Jaunais, 2020. gads. Kā lieci-
na nepielūdzamā statistika, mēs atkal esam izgriezuši pogas 
pilnīgi visiem, galvaspilsētu Rīgu ieskaitot. Nu, katrā ziņā 
vismaz vienā ziņā – uguņošanas izmaksās. Iepirkumu uzrau-
dzības biroja informācija, kas publiskota mediju telpā, lie-
cina, ka Ventspilī Jaungada uguņošana izmaksājusi teju 23 
tūkstošus eiro, kamēr, piemēram, skopā Rīgas dome šim 
nolūkam atvēlējusi vien nieka 17 ar pusīti tūkstošus eiro...

T  
iesa gan, nav īsti skaidrs, vai par šo faktu jāpriecājas, 
jebšu tomēr jāvērtē gana kritiski... No vienas puses, 
nenoliedzami, pārspīlētas ir runas un pat aktivitātes 
sabiedriskās domas portālā “Mana balss” par svētku 
uguņošanas pilnīgu aizliegšanu. Nevar noliegt, uguns-

puķes debesīs ir skaists un krāšņs piedzīvojums visiem pilsēt-
niekiem, tādēļ runas par svētku uguņošanas atcelšanu vispār ir 
nevietā. No otras raugoties, ir arī kaut kādas samērības robe-
žas, kas, kā rādās, mūsu pilsētas tēviem ir krietni izplūdušā-
kas, nekā, piemēram, jaunajai galvaspilsētas un citu lielo pilsē-
tu varai. Protams, protams, neskaitīsim ugunsbumbu skaitu un 
lielumu, taču naudu pilsētnieku kabatās paskaitīt vajadzētu gan. 
Kā jau daudzi no mums varēja vērot sabiedriskajā televīzijā, gal-
vaspilsētas salūts nebija ne par centu mazāk krāšņs kā mūsējais, 
toties – rīdzinieku maciņiem izmaksāja tieši par visu Rēzeknes 
un Jēkabpils kopējām salūtu izmaksām mazāk. Rēzeknes un 
Jēkabpils domes savējiem “izšāva gaisā” pa abām pilsētām kopā 
vien nieka sešus tūkstošus. Bet kur nu jēkabpiliešiem un rēzek-
niešiem līdz Ventspils vērienam.

Nenogalinot prieku par vērienīgo salūtu, tomēr tā vien gribas 
pajautāt organizētājiem pilsētas domē: sakiet, kādi ir kritēriji tieši 
šādām izmaksām, ja tās no citām pilsētām atšķiras tik ļoti ievēro-
jami? Un ar ko mūsu izmaksas ir pamatotas? Varbūt eksistē kādi 
īpaši un sevišķi inovatīvi pirotehniskie efekti, kādas nebūt citiem 
nesasniedzamas mākslinieciskas vērtības un priekšnesumu vizuā-
lie efekti, kas pamato tik ļoti atšķirīgas cenas? Kā saka pirotehnikā 
un salūtu organizēšanā zinoši speciālisti un ko pierāda arī prakse, 
tad cenas tirgū pārsvarā ir līdzīgas. Jo teju visas pirotehnikas firmas 

izmanto vienus un tos pašus starptautiskus piegādātājus, vienus un 
tos pašus (vai vismaz līdzīgus) tehniskos risinājumus, arī meteo-
roloģiskie un salūta teritorijas apstākļi Ventspilī, Rīgā un Jēkabpilī 
nav atšķirīgi. Visi eksperti ir vienisprātis, ka cenu nosaka galveno-
kārt divi aspekti – salūta ilgums (izšauto lādiņu skaits) un jauda. 
Tātad var izdarīt vienkāršu secinājumu: mūsu salūtam būtu jābūt 
vismaz divkārt jaudīgākam nekā galvaspilsētā un teju desmit reižu 
iespaidīgākam un ilgākam laika ziņā nekā, piemēram, Rēzeknē. 
Vai tiešām tā bija?

Un te nu gribot negribot tomēr jāsāk skaitīt nauda ventspilnie-
ku kabatās. Galu galā tieši pilsētas iedzīvotāju un pilsētā strādājo-
šo samaksātie nodokļi, nodevas un citi maksājumi veido pilsētas 
budžetu. No kura savukārt tiek finansēti publiskie pasākumi, svētki 
un arī uguņošana. Tāpēc mums, ierindas ventspilniekiem, ir tiesī-
bas zināt, ar ko mūsu apmaksātais “feijerverķis” ir bijis klasi labāks 
(spriežot pēc izmaksām) par pārējiem, Rīgu ieskaitot. Jo nav jau 
žēl maksāt par labu un kvalitatīvu produktu (kāda, neapšaubāmi, 
mūsu pilsētas uguņošana bija), taču ir nepareizi par šo pašu pro-
duktu ievērojami pārmaksāt. Galu galā mēs taču lielveikalā nepirk-
sim maizi (jā, labu un kvalitatīvu, bet tomēr maizi) par 20 eiro, ja 
tieši tādu pašu maizīti mēs varam nopirkt par diviem.

Bet varbūt vaina ir tajā, ka Ventspilī viss maksā dārgāk, un visam 
ir jāmaksā dārgāk? Tostarp – salūtam. Vai tajā, ka “savējo būšana”, 
tostarp arī svētku organizēšanā un ugunsbumbu uzšaušanā debesīs, 
ir kas tāds, par ko visā valstī, šķiet, nešaubās neviens. Un izpaužas 
tas vienkārši – formālā iepirkumu procedūrā piesakās tikai viens pre-
tendents (kāds pārsteigums). Un varasvīriem ir arguments: bet visi 
taču varēja pieteikties, bet, ai, cik žēl, nepieteicās, tāpēc mēs mak-
sājam tik, cik piedāvā vienīgais Īstais un Lieliskais. Vēl jau gan pilsētā 
dzirdētas nelabvēļu runas, ka šis nu vienreiz varētu būt kārtīgs mūsu 
“sankcionētā mēra” atvadu sveiciens savā amatā. Bet lai nu paliek 
nelabvēļu runas – ko tik šādi parasti pilsētnieki nesarunā...

Bet visam pāri – Jaunajā gadā neļausimies negācijām! Tādēļ 
līksms sveiciens visiem ventspilniekiem jaunās desmitgades sāku-
mā. Un, protams, lai Žurka savelk mums visiem to, kas nu kuram 
visvairāk nepieciešams. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Pagājušajā, 2019. gadā, Ventspils pilsētā reģistrēti par 25 jauniem uzņēmumiem vairāk nekā 2018.gadā, taču likvidēto uzņē-
mumu skaita ziņā Ventspils ir ļoti bēdīgā situācijā. Likvidēto uzņēmumu skaits pērn attiecībā pret 2018. gadu pieaudzis divkārt, 
turklāt sasniedzis vēsturiski lielāko jebkad reģistrēto skaitli, liecina uzņēmumu datu bāzes “Lursoft” publiskotie pārskata dati.

Pret smagos noziegumos apsūdzēto un Ventspils pilsētas pašvaldības priekšsēdētāja amata pildīša-
nā ierobežoto Aivaru Lembergu vērsto ASV sankciju ietekmi uz lielākajiem nozares spēlētājiem var just jop-
rojām, tā intervijā TV3 raidījumā "900 sekundes" pauda satiksmes ministrs Tālis Linkaits.

Lemberga ietekmi uz transporta un tranzīta uzņēmumiem var just joprojām

Ministrs, kura pārziņā ir arī tranzīta un trans-
porta jomas kopumā, uzsvēra, ka Lembergam 
ir tieša vai pastarpināta ietekme uz daudziem 
transporta un tranzīta jomā strādājošajiem 
uzņēmumiem. Turklāt ietekmi uz lielajiem spē-

lētājiem var just joprojām: “Es ļoti ceru, ka tās ir 
īstermiņa ietekmes, un mums izdosies izdarīt 
visu, lai kravu plūsma no tā neciestu,” pauda 
Linkaits.

“Tie ir uzņēmumi, kas strādā Ventspils brī-

vostas teritorijā. Tie ir uzņēmumi, kas strādā 
tranzīta nozarē un pārvadājumu jomā. Arī Rīgas 
brīvostā mēs redzam šo netiešo ietekmi. Bet, 
kā jau teicu, svarīgākais šobrīd ir tas, lai no tā 
kravu plūsma neciestu," piebilda Linkaits. 

Ventspilī dramatiski pieaudzis likvidēto uzņēmumu skaits

P  
agājušajā gadā Ventspils pilsētā 
komercreģistrā reģistrēti 119 jauni 
uzņēmumi, kas ir par 25 jauniem 
uzņēmumiem vairāk nekā 2018. 
gadā, kad reģistrēja 94 uzņēmu-

mus. Tik liels skaits nav fiksēts kopš 2015. 
gada, kas Ventspilī darbu sāka 155 jauni 
uzņēmumi.

Arī vēl pirms tam reģistrēto skaits bieži 
vien bija lielāks nekā likvidēto uzņēmumu 
vienības. Jau pieminētajā 2015. gadā dina-
mika sāka iezīmēties negatīva – 155 dibināti, 
159 – likvidēti. 2014. gadā attiecība bija 159 
pret 101, 2013. gadā – 142 pret 101, 2012. 
gadā – 138 pret 67, 2011. gadā – 146 pret 84, 
bet 2010. gadā – 139 pret 134.

Taču no 2015. gada situācija strauji mai-
nījusies. 2016. gadā reģistrēti kopumā vairs 
tikai 96 jauni uzņēmumi, bet likvidēti – 151. 
Gadu vēlāk reģistrēto uzņēmumu skaits saru-
ka līdz 86, kamēr likvidēti tika 137. 2018. 
gadā attiecība bija 94 pret 143.

Lai gan 2019. gads iezīmējies pozitīvas 
dinamikas zīmē dibināto uzņēmumu skai-
ta ziņā, tomēr likvidēto uzņēmumu skaitā 
sasniegts antirekords, likvidēti 285 uzņēmu-
mi. Proti, tikpat, cik iepriekš teju piecu gadu 
periodā. 

Ventspils novadā pērn reģistrēti 26 jauni 
uzņēmumi, kas ir par sešiem mazāk nekā 
2018. gadā, bet likvidēti 59 uzņēmumi 
(2018. gadā – 34).

Ventspils nav vienīgā, kurā vērojamas 
šādas tendences, arī citās pilsētās jauno 
reģistrēto uzņēmumu skaits ir sarucis – tā tas 
ir noticis Rīgā, Liepājā, Valmierā un Jēkabpilī. 
Turklāt Rīgā pret 5239 jaundibinātiem uzņē-
mumiem ir 16 270 likvidēti uzņēmumi, tātad 
– trīs reizes vairāk. Starp citu, Rēzekne, kas 
starp republikas nozīmes pilsētām bezdarba 
līmeņa ziņā atrodas lejasgalā, ir vienīgā pil-
sēta, kurā likvidēto uzņēmumu skaits pagā-
jušajā gadā nav pārsniedzis jaunreģistrēto 
uzņēmumu skaitu.

2019. gadā bijušas tikai 23 pašvaldības, 
kurās jaunreģistrēto uzņēmumu bijis vairāk 
nekā likvidēto, savukārt vēl deviņās pašval-
dībās, tostarp arī Rēzeknē, likvidēto un jauno 
uzņēmumu skaits bijis vienāds.

Vislielākais jaunreģistrēto uzņēmumu pār-
svars pār likvidētajiem uzņēmumiem bijis 
Iecavas novadā, kur 2019. gadā reģistrēti 
jauni 60 uzņēmumi, bet likvidēti 39. 

Šī gada pirmajās dienās Ventspils pilsētā 
likvidēti divi uzņēmumi, bet jauni uzņēmumi 
pagaidām vēl nav reģistrēti.

Arī pagājušajā gadā gana lielu popularitā-
ti saglabājušas mazkapitāla SIA – no visām 
2019. gadā reģistrētajām SIA 65,96% gadī-
jumu to pamatkapitāls ir robežās līdz 2800 
eiro. Vislielāko īpatsvaru starp tām veido 
tieši tās SIA, kuru pamatkapitāls nepārsniedz 
100 eiro.

Lielākais pērn reģistrētais uzņēmums ir 
Lipmanu ģimenei piederošais SIA ”Liplat 
Holding” ar 51,4 miljonu eiro pamatkapitā-
lu. Kā liecina zāļu ražotāja "Grindex" mājas 
lapā publicētā informācija, pērn reģis-
trētajam uzņēmumam pieder 92,81% 
AS ”Grindeks” akciju.

Runājot par ārvalstnieku ieinteresētību 
Latvijā reģistrēt jaunus uzņēmumus, “Lursoft” 
dati rāda, ka no visiem 2019.gadā reģistrēta-
jiem uzņēmumiem 13,5% gadījumu vis-
maz viens no dalībniekiem bijis ārvalstnieks. 
Visbiežāk jaunus uzņēmumus Latvijā reģis-
trējušas personas no tuvējām kaimiņvalstīm 
– Krievijas, Ukrainas, Igaunijas, Lietuvas, kā 
arī no Vācijas. Jānorāda, ka 2019.gada bei-
gās uzkrātais ārvalstnieku ieguldījums Latvijā 
reģistrēto uzņēmumu pamatkapitālos veido-
jis 7,03 miljardus eiro. Gada laikā ārvalstnie-
ku ieguldījumu apjoms sarucis par 126,8 mil-
joniem eiro. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Zāle aprīkota
Piltenes vidusskolā aprīkota publiski 
pieejama trenažieru zāle. Dienā to 
izmanto mācību iestādes skolēni, pēc-
pusdienā – Bērnu un jaunatnes sporta 
skolas audzēkņi, bet vakaros – pārējie 
piltenieki. 

Izsola īpašumu
Novada pašvaldība mutiskā izsolē pār-
dod nekustamo īpašumu “Samīši” 
Tārgales pagastā. Sākumcena 11 900 
eiro. 

Grants ceļi gatavi
Noslēgušies būvdarbi četros novada 
grants autoceļos – Vārvē, Tārgalē un 
Užavā. 

Būvdarbi pabeigti
Jūrkalnes dabas un atpūtas parkā 
pabeigti būvdarbi. Parka misija ir 
suitu tradīciju saglabāšana un popu-
larizēšana, tās vērtību pārmantoja-
mības nodrošināšana, novada iedzī-
votāju dzīves kvalitātes uzlabošana, 
vides piesārņojuma mazināšana, zaļās 
zonas iekārtošana un tūrisma plūsmas 
piesaistīšana. 

Pasniegtas balvas
Balvas “Kultūras laiks” pasniegtas 
Vārves kultūras darba organizatorei 
Ingai Bergai, Zūru novadpētniecības 
ekspozīcijas kuratorei Viktorijai Rebukai 
un Ventspils bibliotēkas speciālistei 
darbā ar novada bibliotēkām Sandrai 
Picalcelmai. 

Jauns mācītājs
Piltenes evaņģēliski luteriskajā drau-
dzē darbu sācis jauns mācītājs – Jānis 
Gaisiņš. 

Glīti kalendāri
Jūrkalnieki piedāvā gaumīgus nākamā 
gada kalendārus. Tos var iegādāties 
Jūrkalnes krodziņos, ceptuvē, veikalā, 
kā arī pasūtot internetā. 

Apspriešana
Pašvaldības darba plāns nākamajiem 
septiņiem gadiem tiks apspriests no 
18. decembra līdz 28. janvārim. Šajā 
laikā tiks organizētas četras sanāksmes 
ar iedzīvotājiem – Ugālē, Piltenē, Vārvē 
un Ventspilī.

darbiniekiem algas gan tiek izmaksātas, taču 
ja lielāks uzņēmums finansē mazāku, tad tas 
un līdz ar to arī attiecīgajā uzņēmumā strādā-
jošie cilvēki, naudu nesaņem. 

Biedrības “Baltijas asociācija – Transports 
un loģistika” valdes loceklis Ivars Landmanis 
norāda, ka valdībai šī situācija steidzami jāri-
sina, jo pretējā gadījumā pastāv nopietni 
riski, ka vairāk nekā 1000 tranzīta jomā strā-
dājošo darbinieku ģimenes var nonākt bez-
cerīgā situācijā. “Esam vērsušies pie valdības 
pārstāvjiem ar lūgumu sniegt skaidrojumu 
ASV Valsts kases Ārvalstu aktīvu kontroles 
birojam par to, ka minētajos uzņēmumos 
jau vairāk kā desmit gadus nav un nevar būt 
nekādas Aivara Lemberga ietekmes. Esam 
arī norādījuši, ka šī situācija vēl vairāk saasi-
na  jau tā nopietnās  tranzīta nozares problē-
mas. Nav šaubu, ka valdība rīkosies situācijas 
normalizēšanai, taču būtiskākais šobrīd ir to 
paveikt pēc iespējas ātrāk.” 

“Tikpat operatīvi, kā valdība panāca san-
kciju atcelšanu Ventspils brīvostai, tai vajadzē-
tu rīkoties arī izskaidrojot, ka pret uzņēmu-
miem, kuros Lembergam jau pirms 12 gadiem 
atņemtas jebkādes kontroles un ietekmes tie-

Netaisnība. Lemberga dēļ daudzu 
uzņēmumu darbinieki nesaņem algas

sības, sankcijām nevajadzētu tikt piemērotām. 
Jāsaprot, ka šo uzņēmumu darbinieki pārsva-
rā dzīvo no algas līdz algai, un viņiem tāpat 
jāmaksā komunālo pakalpojumu rēķini, mak-
sājumi par bērnudārzu, kredītu maksājumi, ja 
tādi ir, un no kaut kā vēl arī jādzīvo. Viņi nevar 
atļauties gaidīt, kamēr varas gaiteņos kādam 
labpatiks pievērst šai problēmai uzmanību,” 
saka AS “Baltijas Ekspresis” arodbiedrības 
vadītājs Linards Gulbis. 

Savukārt Ventspils Tirdzniecības ostas dar-
binieku arodbiedrības priekšsēdētājs Olivers 
Kronbergs uzsver, ka šādā veidā bremzējot 
uzņēmumu darbu, to nākotne ir apdraudē-
ta, un vislielākajā mērā to nāksies izjust tajos 
strādājošajiem cilvēkiem. “Gan valdība, gan 
Finanšu un kapitāla tirgus komisija norādī-
ja, ka uzņēmumos strādājošajiem cilvēkiem 
Aivaram Lembergam piemēroto sankciju dēļ 
ciest nenāksies, taču realitāte ir cita. Slēgto 
kontu dēļ uzņēmumu darbība ir paralizēta, 
un visvairāk no tā jau drīzā nākotnē var nāk-
ties ciest mūsu darbiniekiem.”

Linarda Gulbja viedoklis ir vēl skarbāks. 
“Tās pašas bankas, kuru dēļ nav iespēja-
ma algas izmaksa vairāku uzņēmumu dar-
biniekiem, nekautrēsies pieprasīt no šiem 
pašiem cilvēkiem 0,5% par katru kavēto kre-

dīta maksājumu dienu, un tās absolūti nein-
teresēs, kā šāda situācija radusies. Rezultātā 
varam nonākt pie situācijas, kad ne vienam 
vien vēl vakar normālu darbu strādājošam 
cilvēkam nāksies aizdomāties par savu un 
savas ģimenes nākotni. Braukt projām, mek-
lēt citas mājas, vai tomēr noticēt, ka valsts 
spēj viņus aizstāvēt, objektīvi izvērtēt situāci-
ju un nelikt netaisnīgi ciest vienas konkrētas 
sankcionētas personas dēļ.”

Linards Gulbis arī norāda, ka Ventspils ostā 
strādājošo darbinieku arodbiedrības vērsīsies 
ar aicinājumu pie valdības vistuvākajā laikā 
šo situāciju atrisināt.

“Ja Lembergu ģimene, kurai deklarēti 150 
tūkstošu eiro lieli skaidras naudas uzkrājumi,  
nekautrējās paziņot, ka vairs nevarot iegādā-
ties pārtiku, tajā skaitā pat maizi un ūdeni, 
tad ko gan lai saka darbinieki, kuriem, tāpat 
kā Latvijas iedzīvotāju lielākai daļai, nekā-
du uzkrājumu nav, un kuriem arī  jāmaksā 
par savu bērnu pusdienām skolā un to pašu 
maizi un ūdeni?” tā Linards Gulbis.

Savukārt "Ventspilnieks.lv" vēlas uzdot val-
dībai jautājumu, vai tai beidzot nav pienācis 
pēdējais brīdis iesaistīties, lai vienas sank-
cionētas personas dēļ nenākos ciest nevainī-
giem cilvēkiem? 

Pašvaldību lietu ministrs arī uzsvēra, ka paš-
valdības deputāti ir ievēlēti pārstāvēt sabied-
rību un darboties tās interesēs, turklāt pašval-
dību deputāti ir arī valsts amatpersonas. “Kā 
atzīts tiesu praksē, valsts amatpersonas sais-
tībā ar savu statusu uzņemas paaugstinātu 
atbildību publiskajās tiesībās. Tādēļ tieši depu-
tāti ir atbildīgi par to, lai nodrošinātu pašval-
dības domes pilnvērtīgu darbu, normatīvajos 
aktos noteiktos pakalpojumus iedzīvotājiem 
un izpildītu pašvaldībai ar likumu piešķirtās 
autonomās funkcijas. No pašvaldības domes 
tiesībām pašai noteikt savu darba organizāci-
ju un sēžu reglamentu izriet arī pilnvarojums 
noteikt deputāta tiesību izmantošanas kārtī-
bu un vajadzīgos ierobežojumus,” argumen-

Pūce uzdod visiem Ventspils domes deputātiem 
pilnībā novērst Lemberga ietekmi uz domes darbu

tēja Pūce.
Pašvaldības domei ir plaša novērtējuma brī-

vība šādas kārtības izveidē, tomēr tai jāatbilst 
Satversmei un likumiem, akcentēja ministrs 
J. Pūce.

Lai arī A. Lembergam noteiktās sankcijas 
vistiešāk skar viņu kā privātpersonu un attie-
cīgi viņa darbības privāto tiesību jomā, tomēr, 
kā atgādināja J. Pūce, “ir identificējami riski, 
ka sankciju tvērumā varētu tikt iekļautas arī 
institūcijas, kas atrodas tās personas kontrolē, 
kurai sankcijas noteiktas”.

Ventspils pilsētas domē no ievēlētajiem 
13 deputātiem deviņi ir paša Lemberga, 
pret kuru ir vērstas sankcijas, veidotās un 
vadītās partijas ”Latvijai un Ventspilij” bied-
ri un no šī saraksta ievēlēti pašvaldībā. A. 
Lembergs ieņem šīs partijas valdes priekšsē-

dētāja amatu, visbiežāk personīgi arī pieņe-
mot gala lēmumus konkrētu rīcību veikšanā. 
Turklāt viņš Ventspils pilsētas domē arī vada 
divas komitejas – Finanšu komiteju un Pilsētas 
attīstības jautājumu komiteju, kuru apsprie-
šanā nonāk tādi būtiski ar pašvaldību darbu 
un tās attīstību saistīti jautājumi kā pašvaldī-
bas budžeta projektu izvērtēšana, prioritātes 
līdzekļu sadalījumā, starptautiskā sadarbība, 
investīciju piesaistīšana un investīciju projek-
tu realizācija.

“Tātad, Aivars Lembergs piedalās lēmumu 
pieņemšanā par būtiskiem pašvaldības dar-
bības jautājumiem, un vairākums lēmuma 
pieņemšanā iesaistīto domes deputātu ir tās 
politiskās partijas pārstāvji, kuras priekšsēdē-
tājs ir sankcionētā persona,” uzsvēra ministrs 
J. Pūce. 

Kā smejies, biju “pagodināts” saņemt VARAM aicināju-
mu deputātiem būt atbildīgiem un izvērtēt riskus, kas 
draud domei, pašvaldībai un ventspilniekiem, kurus rada 
tāda vispārzināma toksiska persona kā Lembergs. Acīs 
krīt tas, ka aicinājums ir izdots mēnesi pēc ASV sankci-
ju piemērošanas. To nu gan nevar uzskatīt par savlai-
cīgu ministrijas reakciju. Savdabīgi arī tas, ka ministrs 
Juris Pūce joprojām nav devis nekādu situācijas un 
risku izvērtējumu, bet aicina tādu veikt deputātiem. 

Zaļo un Zemnieku savienība ar partijas “Latvijai un Ventspilij” vadītā-
ju, smagos noziegumos apsūdzēto Aivaru Lembergu, ir gatava pārtraukt 
sadarbību, ja Lemberga apjomīgajā krimināllietā būs stājies spēkā pēdē-
jās instances tiesas spriedums. Šādu atziņu aģentūrai LETA paudis ZZS val-
des un Latvijas Zaļās partijas valdes priekšsēdētājs Edgars Tavars.

VIEDOKLIS

VARAM aicina domi tiesu spriest pašiem

T  
omēr uzreiz jāuzsver, ka šī ir pirmā 
reize, kad VARAM ir sadūšojies izrā-
dīt piktumu par Lemberga “nedar-
biem”. Līdz šim VARAM nepievērsa 
nekādu uzmanību un nereaģēja uz 

domes mazākuma deputātu vairāku gadu 
garumā izteiktajiem neskaitāmajiem aicinā-
jumiem izvērtēt Lemberga un viņa vadītās 
deputātu vairākuma grupas konkrētas pret-
tiesiskas darbības, pārkāpumus pret valsts 
pārvaldi un demokrātiju. Ventspils pilsētas 
domē pieļautais netaisnīgums un ļaunprātība 
visu laiku tika attaisnots, lai gan VARAM pie-
nākums būtu bijis tos konstatēt un novērst.

Taču lai kā arī būtu bijis, pašreiz atbildība 
par ASV sankcijām, to cēloņiem, nepārpro-
tami ir uzlikta partijas “Latvijai un Ventspilij” 
vairākuma deputātiem. Gribēti vai negribē-

ti, tāda J.Pūces taktika ir interesanta, jo tiesa 
partijas “Latvijai un  Ventspilij” deputātiem ir 
jāspriež ne tikai Lembergam vienam, bet arī 
pašiem sev!

 Būs interesanti redzēt, kā šie ļaudis rīko-
sies. Taču, lai kā arī viņi grozītos, lai kā mek-
lētu attaisnojumu sev, meklētu vainīgos ASV, 
Rīgā vai Briselē, ir neiespējami neredzēt, 
ka notikušā Ventspils pilsētas un sabiedrī-
bas apkaunojuma cēlonis ir neviens cits kā 
Lembergs un viņa, smagos noziegumos apsū-
dzētas personas, sabiedrotie, tas ir, vairākuma 
deputāti, viņu tikuma, ētikas un godaprāta 
trūkums. Par to, vai viņiem vēl kāda kripata šo 
vērtību ir saglabājusies, visticamāk, varēsim 
pārliecināties vistuvākajā laikā. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils pilsētas domes deputāts

ZZS gatava šķirties no Lemberga, 
taču – ar vienu nosacījumu

S  
aprotams, ka šāds solis netiks sperts 
drīzā nākotnē, jo apjomīgā krimi-
nāllieta pirmajā tiesas instancē ilgst 
jau vairāk nekā desmit gadus, tur-
klāt process optimistiskākajā gadī-

jumā varētu noslēgties šogad. E.Tavars vien-
laikus netieši demonstrē arī savu aizstāvību 
A.Lembergam, tā apliecinot A.Lemberga jop-
rojām esošo ietekmi šajā politiskajā spēkā. 
Proti, gadījumā, ja A.Lembergs tikšot attais-
nots, tad visām iesaistītajām pusēm būšot 
viņam jāatvainojas. 

Joprojām nav noslēdzies arī ZZS un visu sav-
starpēji iesaistīto politisko spēku ķīviņi saistī-
bā ar “dumpinieces” Danas Reiznieces-Ozolas 
rīcību laikā, kad A.Lembergam tika piemēro-
tas sakncijas un viņam nācās pamest iene-
sīgo pozīciju Ventspils brīvostā, kuras val-
des priekšsēdētājs viņš bijis 25 gadus - kopš 
1994. gada. Pēc tam, kad ASV Finanšu minis-
trijas Ārvalstu aktīvu kontroles birojs iekļā-
va A.Lembergu globālajā Magņitska sank-

ciju sarakstā, D.Reizniece-Ozola ar publisku 
paziņojumu aicināja A.Lembergu nekavējoties 
pamest politiku un vairāk tajā neatgriezties. 
Tas izraisīja plašu sašutumu “labo darbu čem-
pionu” vidū, bet jo īpaši – pašā A.Lembergā, 
kura izveidotajā partijā savu karjeru sāka šaha 
lielmeistare Reizniece-Ozola. Viņš deputāti 
apsūdzēja nodevībā un pauda vairākus neg-
laimojošus izteikumus par D.Reiznieci-Ozolu. 

Savukārt E.Tavars demagoģiski izteicās, 
ka pret A.Lembergu noteiktās sankcijas tagad 
izmantojot valdošā koalīcija, ignorējot pašu 
nenovērstās problēmas valstī, bet “rādot ar 
pirkstu” uz opozīciju. Tie gan ir klaji meli, jo šī 
gada valsts budžeta pamatietvars tika izvei-
dots un neizpildāmie solījumi doti laikā, kad 
iepriekšējo valdību vadīja tieši zaļzemnieki. 
Jāatgādina, ka tieši ZZS kļuva slaveni ar «dāva-
nu Latvijai simtgadē» – kroplīgo nodokļu refor-
mu, kuras dēļ šobrīd jācieš vairākiem sabied-
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 turpinājums no 3. lpp.

LATVIJĀ

Partijām ziedots simtiem 
tūkstošu eiro

Latvijā lielākās partijas pērn ziedoju-
mos saņēmušas 1,25 mlj. eiro, liecina 
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
biroja dati. Līdere ir “Attīstibai/PAR!” 
ar 208 tūkst. eiro, par 8 tūkst. mazāk 
“Jaunā Vienotība”, vēl par 5,5 tūkst. 
mazāk sazietos ZZS, bet 186 tūkst. eiro 
– “Saskaņai”. Jaunā konservatīvā partija 
saņēmusi 102,6 tūkst. eiro.

Aptur Latvijas karavīru 
darbību Irākā

Latvijas karavīri, kas starptautisko 
spēku sastāvā apmāca Irākas drošības 
spēkus cīņai ar terorismu, līdzīgi kā citu 
valstu karavīri, ir pārtraukuši mācības. 
Irākā pašlaik uzturas 6 Latvijas militā-
rie instruktori, kuru uzdevums ir kopā ar 
citiem koalīcijas instruktoriem apmācīt 
Irākas armiju.

Pieprasa alkohola akcīzi 
celt lēnāk

Saeimā virzītie likuma grozījumi 
paredz palielināt stiprā alkohola akcīzi 
jau no šī gada 1. marta un celt to uzreiz 
par 30%. Tas nozīmē, ka stiprais alkohols 
kļūs dārgāks par 3 eiro litrā. Latvijas alko-
hola nozares asociācija norāda: pierobe-
žas tirdzniecība pilnībā izzudīs, pazudīs 
20% no Latvijas tirgus un šādas likmes 
piemērošana radīs zaudējumus 37 mlj. 
eiro apmērā. Savukārt VID uzsver, ka 
uzplauks nelegālas ražotnes un pašdzītā 
alkohola tirdzniecība.

Nogaidīs ar Rīgas domes 
atlaišanu

Valdību veidojošo partiju vairākums 
vienojies nogaidīt un atlikt Rīgas domes 
atlaišanas likumprojekta pieņemšanu 
Saeimā. Šāds solis tiek sperts līdz brīdim, 
kad būs skaidrs, vai pietiekoši daudz iedzī-
votāju parakstoties piekritīs domes ievē-
lēšanai uz vairāk nekā pieciem gadiem.

Latvija atbalstīs Austrāliju 
ugunsnelaimēs

Latvija sniegs palīdzību Austrālijas pos-
tošajos ugunsgrēkos cietušajiem, pazi-
ņoja ārlietu ministrs Edgars Rinkēvičs. 
Austrālijas varas iestādes turpina cilvē-
ku evakuāciju no plašo mežu un krūmā-
ju ugunsgrēku apdraudētajiem rajoniem. 
Postošie ugunsgrēki Austrālijā varētu tur-
pināties pat vairākus mēnešus. Kopš sep-
tembra izdeguši 6 mlj. ha krūmāju, mežu 
un parku. Tas ir gandrīz tikpat daudz, cik 
Latvijas teritorija.

Baidās zaudēt 
universitātes statusu

Liepājas Universitāte (LiepU) vērsīsies 
Izglītības un zinātnes ministrijā, Saeimā 
un pie Valsts prezidenta, aicinot pamatot 
vēlmi mainīt universitātes statusa kritēri-
jus. Jaunie kritēriji nozīmē, ka tos nespēs 
izpildīt Liepājas un Daugavpils universitā-
tes, kurām būs jāpārtop par vienkāršām 
augstskolām, kā tas ir ar Ventspils augst-
skolu. Universitātes zaudēs ievērojamu 
valsts finansējumu un tas novedīs arī pie 
studentu skaita samazinājuma, pauž LiepU. 

rības slāņiem. ZZS uzvedība publiskā telpā ļoti 
atgādina A.Lemberga tradicionālo piegājienu 
– retorikā radīt maldīgu priekšstatu par reali-
tāti. Valsts budžets gan nav vienīgais zaļzem-
nieku “paveiktā” vājais posms. Viens no spil-
gtākajiem piemēriem ir tranzīta nozare, kuras 
“sakārtošanā” zaļzemnieki ar toreizējo satik-

ZZS gatava šķirties no Lemberga, taču – ar vienu nosacījumu
smes ministru Uldi Auguli priekšgalā nevis ko 
darīja lietas labā, bet tieši pretēji – vēl vairāk 
centās radīt iznīcinošu situāciju. 

E.Tavars LETA paudis bažas arī par to, ka 
atsevišķu cilvēku komentāros šīs situācijas dēļ 
sāk parādīties antiamerikānisks noskaņojums, 
lai gan ASV ir Latvijas stratēģiskais partneris. 
Pie tā novedusi situācija, ka iekšējās problē-
mas “tiek risinātas ar ASV starpniecību”. Te 

gan jāpiebilst, ka pats A.Lembergs nekad īsti 
nav bijis “amerikāniskā noskaņojuma” pie-
kritējis, jo neskaitāmas reizes apsūdzējis ASV 
dažādos jautājumos, nosaucis NATO karaspē-
ku neglaimojošos vārdos, tajā pat laikā mudi-
not atcelt sakncijas pret Krieviju, jo galu galā 
tas, viņaprāt, esot labākais ceļš ekonomiskai 
izaugsmei nekā demokrātiski kapitālistiskā 
pasaule, un vēl virkne citu. 

Jūrkalnes pagasts pašlaik administratīvi ir piederīgs Ventspils novadam, taču nākotnē tam varētu būt piederī-
ba citam. Kuldīgas novads izteicis lūgumu tam pievienot Jūrkalnes pagastu, lai tādējādi apvienotu visu suitu kul-
tūrvēsturisko teritoriju vienā. Par to liecina Kuldīgas novada domes gada pēdējā sēdē pieņemtais lēmums.

Ventspils pilsētas Sociālā dienesta vecākā sociālā darbiniece darbam ar ģime-
nēm ar bērniem Sigita Strauta izvirzīta to piecu cilvēku vidū, kuri nominēti aizvadī-
tā gada Latvijas labākā sociālā darbinieka balvai, informēja Labklājības ministrijā.

Sabiedrības iniciatīvu portālā “ManaBalss.lv” kopš pagājušā gada izskaņas norit iedzīvotāju parakstu vākšana kampaņa ”Par 
svētkiem bez salūta”. Šīs iniciatīvas galvenais mērķis ir panākt, ka pašvaldībām tiek aizliegts rīkot svētku uguņošanas, lai tādē-
jādi pārtrauktu gan nodokļu maksātāju naudas nepārdomātu izšķērdēšanu, gan izbeigtu dzīvnieku un putnu biedēšanu salūta 
laikā, uzsver iniciatīvas autori. Kā zināms, uguņošanas ziņā īpaši “izceļas” Ventspils pilsēta, kas katros valsts, pilsētas un gadu 
mijas svētkos dažās minūtēs nodedzina vairāk kā 25 tūkstošus eiro, salūtu dārdzības ziņā ievērojami pārspējot citas pilsētas.

Jāatgādina, ka ASV noteiktās sankcijas 
Aivaram Lembergam atbalsta arī Apvienotā 
Baltijas – Amerikas nacionālā komiteja un 
Amerikas Latviešu apvienība. Abu organizāci-
ju kopīgajā paziņojumā pausta cerība, ka ASV 
turpinās ciešu sadarbību ar Latvijas valdību un 
citām ES dalībvalstīm, “lai novērstu korupciju 
un sauktu pie atbildības korumpētus oligarhus 
par viņu izdarītajiem noziegumiem”. 

Arī Ventspilī dārgajām uguņošanām drīzumā var pienākt gals

I 
niciatīvas autori aicina virzīt likumpro-
jektu par aizliegumu valsts un pašvaldī-
bu budžetus tērēt uguņošanu un salūtu 
finansēšanai. Tā rezultātā tiks saprātīgāk 
izlietota nodokļu maksātāju nauda, netiks 

piesārņota vide un pārbiedēti dzīvnieki. “Ir 
redzams, ka ziņa par Igaunijas pilsētām, kur 
tas jau ir noticis, gūst lielu atbalstu un pozi-
tīvas atsauksmes arī pie mums,” norādīts 
iniciatīvā.

Igaunija kārtējo reizi kļuvusi par spilgtu pie-
mēru praktiski visai pasaulei, aizvadītajā gadā 
sākot pilnībā atteikties no uguņošanām dažā-
dās svētku reizēs, kad ierasti tika rīkoti vērie-
nīgāki vai mazāk iespaidīgi salūti. Piemēram, 
aizvadītajā gadu mijā otra lielākā Igaunijas 
pilsēta Pērnava atteicās no uguņošanas, tā 
vietā vairāk koncentrējoties uz plašāku pilsētas 
izrotāšanu un labā piemēra rādīšanu citiem. 
Pērnavas mērs Romeks Kozenkraniuss norādī-
ja, ka atteikšanās no uguņošanas ir arī solis uz 
priekšu rūpēs par apkārtējo vidi, sabiedrības 
veselību un domāšanu, kā arī par drošību. 

Vēl pirms gada Jaungada uguņošana Pērnavā 
ilga astoņas minūtes, un, kā raksta Igaunijas 
lielākais laikraksts “Postimees”, izmaksāja čet-
rus tūkstošus eiro, tātad ne tuvu tik dārgi, kā 
tas ir Latvijā. Tomēr igauņi uzskata, ka arī tā 
ir būtiska naudas summa. Salīdzinājumam 
var minēt, ka katras uguņošanas izmaksas 

Ventspilī šo skaitli pārsniedz vairāk kā seškārt. 
Pašvaldības iestādes “Komunālā pārvalde” 

rīkotajā iepirkuma konkursā arī šogad līdzī-
gi kā iepriekšējos gadus uzvarējis vienīgais 
pretendents – SIA “International Fireworks 
Design”. Šis pats uzņēmums par līgumcenu 
22 920, 40 eiro (bez PVN) bija gatavs rīkot 
uguņošanu arī sagaidot 2019.gadu, savukārt 
2018.gadā ventspilniekiem tā paša uzņēmu-
ma rīkotais svētku salūts izmaksāja 22 912,45 
eiro bez PVN.

Viena uguņošana (ieskaitot nodokļus) paras-
ti izmaksājusi kā minimums 25 000 eiro. 
Parēķiniet paši, cik liela nauda ik gadus tiek 
izšauta gaisā valsts svētku, pilsētas svētku un 
gadu mijas uguņošanās. 

Ventspils pilsētas domes priekšsēdētā-
ja pienākumu pildīšanā ierobežotais Aivars 
Lembergs ne reizi vien uzsvēris, ka Ventspilī 
jābūt viskrāšņākai un apjoma ziņā lielākajai 
uguņošanai starp Latvijas pilsētām. Savulaik, 
salīdzinot Rīgā rīkotās uguņošanas ar Ventspili, 
viņš galvaspilsētas salūtu nosauca par “zapo-
rožecu”, bet Ventspili – par “mersedesu”. 
Atbilstīgas šim salīdzinājumam bija arī dažās 
minūtēs gaisā izšautās naudas summas.

Mūsu pilsētā, kura ar skaitļu manipulāciju 
tiek pasniegta kā laimīgo pensionāru galvas-
pilsēta ar lielākajām pensijām Latvijā, patiesī-
bā dzīvo ļoti liels skaits pensionāru, kuri tāpat 

kā daudzi citi līdzcilvēki, ir trūcīgi un mazno-
drošināti.  Tāpēc aktuāls ir jautājums, vai nebū-
tu daudz lietderīgāk šo gaisā izšauto nodokļu 
maksātāju naudu finansiāla atbalsta vai dāvanu 
karšu formā atvēlēt maznodrošinātajiem vents-
pilniekiem, tāpat arī ģimenēm ar bērniem.

Tikmēr vairākās mazākās pašvaldības jau 
nolemts nerīkot uguņošanas, savukārt Siguldas 
novada dome veiks autorizētu iedzīvotāju 
aptauju par to, vai atteikties no uguņošanas 
gadumijā. Tāpat siguldieši turpmāk ziemas 
periodā samazinās kaisāmā sāls lietojumu 
ne tikai uz ielām, bet arī uz gājēju ietvēm. 
Saudzējot ielu, ceļu, gājēju ietvju segumu, 
apstādījumus ielu un ceļu malās, kā arī iedzīvo-
tāju apavus un dzīvnieku ķepas, kaisīšanai lie-
lākoties tiks izmantotas smiltis. Arī šajā aspek-
tā Ventspilij būtu ko padomāt, jo ik ziemas 
periodu pilsētā ielu un ietvju kaisīšanai smilts 
un sāls maisījumi netiek žēloti.

Lai iniciatīvu “Par svētkiem bez salūta” 
varētu iesniegt Saeimā, kopumā jāsavāc vis-
maz 10 000 paraksti. Līdz šim brīdim ir savākti 
tuvu trim tūkstošiem, un sagaidāms, ka drīzā 
laikā nepieciešamais parakstu skaits arī tiks 
savākts. Tikmēr Ventspils pilsēta pagaidām no 
salūta atteikties nedomā, jo uzskata, ka ugu-
ņošana esot ventspilnieku vidū ļoti iecienīta 
un novērtēta, tādēļ esot tikai saprotams, kādēļ 
tā jāturpina. 

Ventspils novads var zaudēt Jūrkalnes pagastu

V 
ides aizsardzības un reģionālas 
attīstības ministra Jura Pūces vir-
zītajā administratīvo teritoriju un 
apdzīvoto vietu likuma projek-
tā noteikts, ka Kuldīgas novada 

administratīvā teritorijā iekļauti 18 pagas-
ti: Alsungas, Ēdoles, Gudenieku, Īvandes, 
Kabiles, Kurmāles, Laidu, Nīkrāces, Padures, 
Pelču, Raņķu, Rendas, Rudbāržu, Rumbas, 
Skrundas, Snēpeles, Turlavas un Vārmes, kā 
arī divas pilsētas – Skrunda un Kuldīga, kura 
kļūst arī par administratīvo centru. 

Kuldīgas novada deputāti nolēmuši atbalstīt 

likumprojektu ar nosacījumiem, ka tiek izvēr-
tēta iespēja Kuldīgas novadā iekļaut pašreizē-
jā Ventspils novada Jūrkalnes pagastu, tādējā-
di apvienojot visu suitu kultūrvēsturisko terito-
riju – Alsungas, Gudenieku un Jūrkalnes pagas-
tus – vienā pašvaldībā. Domes lēmumā norā-
dīts, ka nepieciešams noskaidrot Jūrkalnes 
pagasta iedzīvotāju viedokli, kā arī pārska-
tīt likumprojekta pārejas noteikumu prasības 
par kopīgi pieņemamajiem lēmumiem par 
vēlēšanu organizēšanu, attīstības plānošanas 
dokumentu izstrādi, finanšu komisiju. Tomēr 
jau labu laiku ir zināms, ka arī paši jūrkalnie-

ši priekšroku dotu dzīvošanai vienotā novadā 
ne tikai etnogrāfiski un kristīgi, bet arī pārval-
dības ziņā. 

Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu 
likumprojektā Kuldīgas novadā paredzēts 
iekļaut arī Skrundas novadu un Alsungas nova-
du. Tiesa, Alsungas novads pret to kategoriski 
iebilst. Iemesls tam ir ļoti cilvēcīgs – būt suitu 
centram, un tādā veidā saliedēt blakus esošos 
kaimiņu suitus, bet pats galvenais – nepie-
ļaut lielas administratīvas vienības dominanci 
pār šo kopienu, kas neveicinās tās turpmāku 
atdzimšanu un attīstību. 

Ventspilniece Sigita Strauta izvirzīta Latvijas 
gada labākā sociālā darbinieka balvai

N 
ominācijā izvirzītas arī Madonas 
novada pašvaldības Sociālā die-
nesta sociālā darbiniece, vadītā-
ja vietniece Ilze Fārneste, Latvijas 
SOS bērnu ciematu asociācijas 

“Rīgas SOS ģimeņu atbalsta centra” soci-
ālā darbiniece darbā ar ģimenēm ar bēr-
niem Inita Kupča, Jēkabpils Sociālā dienesta 
Atbalsta nodaļas ģimenēm ar bērniem soci-
ālā darbiniece Anita Bērziņa un nodibināju-
ma “Zantes ģimenes atbalsta centrs” sociālo 

gadījumu vadītāja Elita Šmelde.
No 2. janvāra līdz pat 31. janvārim notiek 

visas Latvijas iedzīvotāju balsošana, un te nu 
ventspilniekiem ir iespējas būt sociāli aktīviem 
un palīdzēt Sigitai uzvarēt balsojumā. Nobalsot 
par Sigitu Strautu var interneta vietnē www.
visidati.lv/aptauja/1523614887. Bez maksas 
piekļūt tīmeklim iespējams Ventspils bibliotēkā. 

Sigita Strauta piedalījusies normatīvo aktu 
izstrādē par atbalstu audžuģimenēm Ventspils 
pilsētā. Aktīvi piedalījusies tādā pašvaldības 

programmā kā “Ventspils – 
mazulim draudzīga pilsēta”, 
devusi ieguldījumu konkursā 
“Ģimenei draudzīgākā paš-
valdība 2019”, kā arī sniegu-
si ierosinājumus Nacionālā 
attīstības plāna 2021.-2027. 
gadam rīcības virzieniem. Ar Sigitas Strautas 
atbalstu ir veicināta mazaizsargāto iedzīvotāju 
iekļaušanās sabiedrībā.

Konkursa mērķis ir apzināt sociālos darbinie-
kus Latvijā, kuri aktīvi un godprātīgi darbojas 
sociālā darba praksē, sniedz profesionālu atbal-
stu iedzīvotājiem dažādu sociālo problēmu risi-
nāšanā un novēršanā, kā arī pagodināt vispro-
fesionālākos un atsaucīgākos sociālos darbinie-
kus, popularizēt un veicināt sociālā darba attīs-
tību, profesijas prestižu un labo praksi. 
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Kohai sudrabs, 
Suharevam – bronza 
Katarā notikušajās starptautiskajās sacen-
sībās svarcelšanā spēcīgā konkurencē 
ventspilniece Rebeka Koha svara kate-
gorijā līdz 59 kg ar 219 kg (100 kg + 119 
kg) izcīnīja sudraba medaļu, bet Ritvars 
Suharevs svarā līdz 81 kg ar 348 kg (160 
kg + 188 kg) ieguva bronzas medaļu. 

Vilcānam divas uzvaras 
Slovākijā
Ventspils peldētājs Pāvels Vilcāns sacensī-
bās Slovākijas pilsētā Košicē izcīnīja uzva-
ras 50 m peldējumā uz muguras un 100 
m peldējumā uz muguras, kā arī ieguva 
3. vietu 50 m tauriņstilā. Bronzu izcīnīja 
arī Valērija Kiriša 50 m brasā un Andrejs 
Talerčiks 50 m brīvā stila peldējumā. 

Vecgada skrējienā 
augtvērtīgi rezultāti
Vecgada dienā Ventspilī ap 400 dalībnie-
ku pulcējās uz ikgadējo Vecgada skrē-
jienu. Dāmu konkurencē 3 km distancē 
uzvarēja Madara Frēliha (11:55), aiz sevis 
atstājot Viktoriju Bogdanovu un Marinu 
Jumatovu. Vīru konkurencē 5 km distancē 
uzvarēja Kristaps Bērziņš (16:40), sekoja 
soļotājs Ruslans Smolonskis (17:02) un 
Vadims Popovs (17:27).

Maratons notiks vasaras 
saulgriežos
Ikgadējais Ventspils Piedzīvojumu parka 
maratons šogad notiks tieši vasaras 
saulgriežu dienā – 21. jūnijā, liecina 
rīkotāju informācija. Ventspils pilsēta ir 
tikai viena no trim pilsētām Latvijā, kurā 
notiek oficiālas sacensības pilnā mara-
tona distancē – 42,195 km distancē. 
Tradicionāli sacensības notiks arī pus-
maratona (21,095 km), 10,55 km un 
5,25 km distancēs. Būs arī bērnu skrē-
jiens. Pēc maratona vakarā Pludmales 
akvaparkā notiks “afterparty” un būs arī 
lielā zemeņu torte, sola rīkotāji.

Ventspilnieki – Latvijas 
šorttreka čempioni
Latvijas čempionātā šorttrekā sporta 
skolas “Spars” audzēkņi savās vecuma 
grupās izcīnīja kopumā 11 zelta meda-
ļas. Galvenajā grupā favorīts Roberts 
Krūzbergs uzvarēja divās no trim distan-
cēm – 1500 m un 1000 m, taču 500 m 
diskvalifikācija liedza uzvarēt summā, 
paliekot pie sudraba medaļas.

Zelts un divas sudraba 
medaļas
Latvijas kausa izcīņā telpās Ventspils vir-
ves vilcēji izcīnīja zelta medaļu un divas 
sudraba godalgas. “Velkonis” uzvarēja 
virves vilkšanas klasikā – svara kategorijā 
līdz 720 kg, bet palika otrie svara kate-
gorijā līdz 480 kg (četri vīri un divas sie-
vietes), kā arī līdz 580 kg jauktajā grupā.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts
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U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – DLSS

Demogrāfikas problēmas raksturīgas lielākai daļai Latvijas pašvaldību. Jo tālāk kon-
krētā pašvaldība atrodas no Rīgas reģiona, jo lielākas problēmas. Tiesa, ir arī izņē-
mumi. Kurzemē tās ir Liepāja un Kuldīga. Savukārt Ventspils pilsētā situācija ir kri-
tiska jau ilgu laiku. Arī aizvadītā gada pēdējā mēnesī decembrī Ventspils pilsē-
tā pasaulē nākuši tikai 24 mazuļi, savukārt mirstības līmenis ir divreiz augstāks 
par dzimstību, liecina Ventspils domes Dzimtsarakstu nodaļas publiskotie dati. 

Ventspilī mirstība joprojām divreiz pārsniedz dzimstību

D 
ecembrī Ventspilī, Ziemeļ-
kurzemes reģionālajā slimnī-
cā pasaulē nākuši 24 mazuļi. 
Jaundzimušo vidū ir 14 meite-
nītes un 10 zēni. Lai arī dzimstī-

ba joprojām ir ļoti zema, taču kaut nedaudz 
priecē citi dati. Proti, pirmie bērni ģimenē ir 
astoņi mazuļi, otrie – jau desmit. Kā trešie 
bērni reģistrēti mazuļi piecās ģimenēs, bet 
ceturtais bērniņš – vienā saimē. Ventspils 
pilsēta kā deklarētā dzīvesvieta tika izvēlēta 
20 no 24 jaundzimušajiem, bet pārējie četri 
deklarēti Ventspils novadā.

Interesanti, ka Ventspils pilsēta, kas sevi slu-
dina kā izaugsmē spēcīgākā, ražošanā straujāk 
augošā un pensiju vidējā līmeņa ziņā bagātākā 
pilsēta, joprojām nemaina bērna piedzimšanas 
pabalsta apmēru. Proti, ja bērna piedzimša-
nas dienā un pabalsta pieprasīšanas dienā abi 
vecāki deklarējušies Ventspilī, pabalsta apmērs 

ir 210 eiro, ja dzīvesvietu Ventspilī deklarē-
jis tikai viens no bērna vecākiem, pabalsts ir 
105 eiro. Tikmēr Liepājā bērniņa piedzimšanas 
pabalsts divu gadu laikā ir palielināts par 100 
eiro, un sākot ar šo gadu ir jau 250 eiro. 

Miršanas rādītāji arvien ir divreiz lielāki par 
dzimstību: decembrī mūžībā devušies 43 cil-
vēki. Četras personas vecumā no 34 līdz 60 
gadiem, deviņas – vecumā no 62 līdz 70 
gadiem; 12 – vecumā no 72 līdz 80 gadiem un 
18 – vecumā no 81 līdz 94 gadiem. Pēdējā dzī-
vesvieta 40 personām bijusi Ventspilī, vienam 
cilvēkam – Ventspils novadā, Talsu novadā, kā 
arī kādam bez deklarētās dzīves vietas. 

Datus par 2019. gadu publiskojusi arī 
Ventspils novada pašvaldība. Pērn turpinājusies 
bēdīgā tendence, ka sarūk novada iedzīvotāju 
skaits – jaundzimušo skaits ir samazinājies, taču 
samazinājies arī mirušo skaits.

Pērn visa gada laikā Ventspils novadā reģis-

trēti 49 mazuļi – 22 meitenītes un 27 puikas. 
Tas ir par 19 bērniem mazāk nekā 2018. gadā, 
kad pasaulē nāca 68 jaunie novada iemītnieki. 

Joprojām ražīgākais ir Vārves pagasts, kurā 
reģistrēti desmit mazuļi. Seko Ugāles pagasts, 
kurā piedzimuši 8 bērniņi, Tārgales pagasts – 
7 jaundzimušie, un Popes pagasts – 6 bērniņi. 
Ar pieciem bērniņiem seko Piltene un pagasts, 
kas ir straujš kritums, jo 2018. gadā šajā teri-
torijā reģistrēti 16 jaundzimušie. Citos pagas-
tos sekojoša situācija: Užavā reģistrēti 3 mazu-
ļi, Jūrkalnē, Puzē un Zirās – 2 bērniņi, Usmā un 
Zlēkās – 1 jaundzimušais.

Novadā vispopulārākais jaundzimušajiem 
dotais vārds bija Kārlis – šāds vārdiņš dots čet-
riem puisēniem. Reģistrētas arī divas Alises un 
divi Roberti. Par retu meiteņu vārdu īpašnie-
cēm kļuvušas Kimberlija, Meja, Nīna un Railija 
Mia, retākie zēnu vārdi – Aidens, Mariss, Nikijs 
un Udo. Joprojām populāri arī seni personvārdi, 
piemēram, Arvīds, Harijs, Rūdolfs, Teodors un 
Emma, Elza, Alma, Marija, Marta.

Pērn kopumā noslēgtas 60 laulības, tostarp 
22 baznīcā. Arī šajā ziņā vērojams sarukums, jo 
gadu iepriekš notika 71 laulība. Piecas laulības 
noslēgtas ar ārzemniekiem, 38 laulības reģis-
trētas novada Dzimtsarakstu nodaļā. 

Mums katram ir sava astro karte un savs ceļa gājums, taču eksistē 
kopējās tendences. Jaunajā 2020. gadā kosmosā veidosies vairākas 
nopietnas astroloģiskās kombinācijas, kas iezīmē pārmaiņu periodu.

PROGNOZES 2020

Dzīvojam un dzīvosim pārmaiņu laikā

T 
aisnības labad gan jāpiebilst, ka 
nedaudz citādākas pārmaiņu kom-
binācijas bija jau pirms vairākiem 
gadiem – kad Baraks Obama kļuva 
par pirmo melnādaino ASV pre-

zidentu, kad Angela Merkele atvēra durvis 
imigrantiem, kad Eiropā izraisījās bēgļu krīze 
un uzliesmoja terora akti.

DEBESU SPĒLMAŅI
Šajā gadā svarīgs ir Saturna un Plūtona cikls, 

kas sāksies janvārī un ilgs 34 gadus. Saturns 
ir kārtība, Plūtons pārmaiņas. Ierasto sistēmu 
drupināšana, cīņa par lietu kārtību. Otra nozī-
mīgā kombinācija ir Jupitera un Plūtona cikls, 
kas sāksies jūlijā un ilgs 12 gadus. Abas pla-
nētas saistās ar zināšanām un garīgajām vēr-
tībām, var mainīties pieeja izglītības jautāju-
miem, iespējama dziļāka interese par filozo-
fiskām un ezotēriskām tēmām, iezīmējas arī 

reliģisko uzskatu maiņas.
Novembrī savukārt sāk-

sies Jupitera un Saturna 
cikls, ko mēdz dēvēt par 
«karaļu» vai «varas ciklu» 
un kas atkārtojas reizi 20 
gados. Šai kombinācijai toni 
noteiks Ūdensvīra zodiaka 
zīme, kas allaž nāk ar pār-
maiņām. Tās skar politiskās 
sistēmas, parādās jauni līderi un jaunas eko-
nomiskās tendences, notiek izmaiņas ģeo-
politiskajos procesos. 

Iepriekš, 2000. gadā, kad bija šī planētu 
kombinācija, Krievijā pie varas nāca Vladimirs 
Putins un par Sīrijas līderi kļuva Bašars al 
Asads.

UZMANĪGI AR KREDĪTIEM 
UN ĪPAŠUMIEM!

Astrologu profesionālajā vidē viedokļi par 
krīzes iespējamību šogad un tuvākajā laikā 
atšķiras. To, kas notika, kad kādreizējais prem-
jers Aigars Kalvītis solīja «septiņus treknos 
gadus», cerams, nepiedzīvosim, taču pasau-
lē notiekošie procesi Latviju tomēr ietekmēs. 
"Brexits", Ķīnas un ASV saspringtās attiecības, 
notikumi Sīrijā, Krievijas loma pasaules poli-
tikā u.c.

Pārmaiņu planēta Urāns visu gadu atradī-
sies uzcītīgajā un strādīgajā finansistu un baņ-
ķieru zodiaka zīmē Vērsī. Urānam patīk negai-
dīti gājieni, bet banku sektorā tas var radīt 
jucekli.

Runājot par nekustamā īpašuma tirgu, jāat-
gādina iepriekš minētās Jupitera – Saturna – 
Plūtona kombinācijas. Kā zināms, Jupiters rada 
optimismu (un ne vienmēr pamatotu), savu-
kārt Saturns sauc pie kārtības. Tāpēc – uzmanī-
gi ar kredītsaistībām un īpašumu iegādi. 

VASARĀ LABĀK ATPŪSTIES
2020. gadā vissaspringtākais periods būs 

vasarā. No astoņām planētām septiņas nelab-
vēlīgajā retrogrādajā stāvoklī būs Līgo svētkos 
no 23.06. līdz 25.06. Savukārt sešas planētas 
retrogrādā stāvoklī atradīsies no 18.06. līdz 
23.06. un no 26.06. līdz 12.07. Turklāt 5.06. 
būs Mēness, bet 21.06. Saules aptumsums.

Ir jāgatavojas raibām dienām, bet, lai izvai-
rītos no stresa un neveiksmēm, labāk vasa-

rā rāmi atpūsties un neuzsākt kādus būtiskus 
projektus.

GADA VALDNIEKS MĒNESTIŅŠ
Kopš senatnes katram gadam ir kāds sim-

bolisks kosmosa aizgādnis, ko nopietnajā 
astroloģijā mūsdienās gan īpaši vērā neņem.

Šis gads ir Mēness aizgādnībā un tā valdī-
šanas laiks sāksies līdz ar astronomiskā pava-
sara iestāšanos un astroloģijā – Saules nonāk-
šanu Auna zodiaka zīmē. Tas notiks 20.03. 
plkst. 5.50.

«Gada valdnieka» tradīcija nāk no antī-
kās pasaules, no kuras, cita starpā, ņemti arī 
planētu raksturojumi. Tie atbilst seno dievu 
būtībai.

Visos gadījumos viens dievs vai dieviete – 
viena planēta. Taču Mēness ir izņēmums. Ar 
šo debesu spīdekli saistītas trīs dievības.

Pilnā Mēness dieviete Selēna. Viņas 
vārds grieķu valodā nozīmē «gaisma». Sens 
mīts vēsta, ka Selēna iemīlējās mirstīgajā 
Endimionā un vēlējās būt ar viņu kopā mūžīgi, 
tāpēc lūdza dievu un cilvēku valdnieku Zevu 
dot mīļotajam nemirstību. Zevs lūgumu izpil-
dīja, bet ar nosacījumu, ka Endimions ieslīgst 
mūžīgā miegā. No tā laika Selēna mīļoto dodas 
apciemot mēnesnīcā, dāvājot saldākos sapņus. 
Melnā Mēness dieviete Lilita. Ādama pirmā 
sieva, kura aizgāja no paradīzes un piepra-
sīja vienlīdzīgas tiesības ar vīrieti. Dēmons, 
kurš pavedina uz nāves gultas guļošus grēcī-
gus vīriešus un arī nogalina jaundzimušos. Ar 
Mēness tumšo pusi saistās arī nakts un treju 
krustceļu dieviete Hekate. Viņa simbolizē dil-
stošo Mēnesi. Senatnē ticēja, ka Hekate stai-
gā gar kapiem, aicina spokoties mirušos, sūta 
šausmīgus sapņus un iegrūž postā cilvēkus.

Tik tālu par mitoloģiju. Taču astroloģijā 
Mēness saistās ar emocijām, empātiju, rūpēm 
un gādību. Tas draudzējas ar Vēža zodiaka 

zīmi, kas sargā mājas pavardu un savējos, kas 
aizstāvēs, samīļos, parūpēsies. 

SAGAIDĀM ŽURKAS GADU
No 2020. gada 24. janvāra vēlas vaka-

ra stundas, atbilstoši Austrumu horoskopam, 
gada parādi diriģēs Baltā Metāla Žurka. Žurka 
ir pirmā zīme ķīniešu zodiaka divpadsmit dzīv-
nieku ciklā, tāpēc tas būs jaunu sākumu, jaunu 
iespēju, mīlestības un naudas laiks. Tā kā šis 
ir cikla pirmais gads, daudzi lēmumi, kas pie-
ņemti šogad, ietekmēs turpmākos 12 gadus.  
Labs gads visam, kas saistīts ar jauniem pro-
jektiem, jauniem iesākumiem. Tiesa, ir viens 
noteikums – lai iniciatīvas būtu sekmīgas, tām 
jābūt rūpīgi izplānotām. Žurka nemīl avantū-
rismu un risku. Žurka nesīs labvēlīgas situāci-
jas, iespējas, veiksmi, tikšanos ar īpašiem cil-
vēkiem; stabilizēs apstākļus, mazinās diskom-
fortu. Ķīnas kultūrā Žurka tiek uzskatīta par aiz-
stāvi un uzplaukuma nesēju. 
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ostas dienestos visgrūtākajiem, jo prasa ne vien spēku 
un izveicību, bet arī drosmi. No piestātnē nonākušā kuģa 
mesto tauvu jāprot uztvert jebkādos laika apstākļos jeb-
kurā diennakts stundā, saskaņoti darbojoties visai koman-
dai,” to Kaspars apgalvo arī no savas pieredzes, jo darba                                                
gaitas sācis VBP  tauvotāju grupā, kurā ir vairāki desmiti cil-
vēku un nostrādājis tur desmit gadu.

“Gan tēvam, gan vēlāk man to darīt bija izdevīgi, jo pēc 24 
stundu  dežūras trīs diennaktis bija brīvas. Tās varējām izman-
tot, piepelnoties ārpus pamatdarba, jo līdzekļus vajadzēja 
personīgo māju celtniecībai,” Kaspars atzīst, ka par tauvotāju 
privāto termināļu piestātnēs nav vairījies piestrādāt arī tad, 
kad kabatā jau bijis pirmā līmeņa diploms par profesionālās 
augstākās izglītības iegūšanu Jūras koledžā.  

“Osta ar tās nekad nerimstošo rosību mani vienmēr ir pie-
vilkusi kā magnēts. Bērnībā kuģu ienākšanu stundām vēro-
ju no savas mājas loga, vēlāk tēvs ļāva klātienē skatīties, kā 
viņš kopā ar darba biedriem meistarīgi uzmet tauvas piestāt-
nes poleriem, nodrošinot stabilitāti izkraušanas darbam un 
cilvēku kustībai, vienlaicīgi pasargājot no iespējamiem bojā-
jumiem piestātnes un kuģa korpusu. Nespeciālistam to grūti 
saprast, bet kuģa šķietami vienkāršā pietauvošana parasti 
prasa divas, ekstrēmos gadījumos pat sešas un vairāk stun-
das. Dažu tipu kuģiem īpaši aprīkotās piestātnēs tauvošanos 
iespējams veikt mehanizēti, bet pārsvarā tas tomēr joprojām 
ir un paliek ātri  un droši paveicams roku darbs, un tikai pēc 
tam uz klāja var kāpt muitnieki un robežsargi, strādāt dokeri 
un servisu dienestu darbinieki,” uzskaita Kaspars. 

DZIEDINOŠAIS AIZLŪGUMS
“Man tolaik bija gan sportiskais, gan armijas rūdījums, 

no kuras tiku atvaļināts “dižmatroža” pakāpē; no grūtībām 
nebaidījos. Nelaime toreiz, pirms desmit gadiem,  slimības 
veidā piezagās no citas puses: dienesta laikā ekstremālos 
apstākļos apaukstējos un vēlāko komplikāciju novēršanai bija 
nepieciešama smaga operācija,” atceras Kaspars, toreizējas 
situācijas izpratnei piedāvājot nelielu atkāpi. 

“Ar romiem raksturīgo uzcītību ticības lietās gan manā, 
gan sieviņas Evijas agrākajā  ģimenē sekojām reliģiskajām 
norisēm Ventspilī un ārzemēs, uz kurieni toreiz izceļoja dau-
dzi tautieši. Tā uzzinājām, ka svešajā zemē, aizlūdzot par 
kopš dzimšanas nedzirdīgu puisīti, Evijas radinieku, viņš pēk-
šņi, burtiski draudzes ļaužu klātbūtnē, sācis dzirdēt,”Kaspars 
stāsta, ka šis notikums izsaucis aizkustinājuma un pateicības 
asaras gan Anglijā dzīvojošo romu, gan daudzu ticīgo vents-
pilnieku acīs. 

“Šis notikums manī atbalsojās dubultā. Slimību, kas jau 
gadu neļāva man normāli gulēt, dakteris piedāvāja savaldīt, 
veicot medicīniskas manipulācijas galvā. Riskantā procedūra 
bija  nozīmēta uz pirmdienu, taču ceturtdienā man negaidīti 
paaugstinājās temperatūra, tāpēc   lūdzu to pārcelt uz vēlā-
ku laiku. Dakteris piekrita, bet es, neskatoties uz savārgumu, 
nolēmu aiziet uz kristiešu sanāksmi mājās pie Ainara, kur bija 
paredzēts aizlūgt par manu veselību,” Kaspars atceras,  ka 
ceremoniju vadījis latvietis Vilnis, turklāt  tik izjusti un emo-
cionāli, ka asaras acīs bijušas ne tikai viņam, bet arī citiem 
klātesošajiem. 

“Līdzīgās aizlūgšanās jau biju piedalījies, bet toreiz mani 
pārņēma kāds nekad agrāk nepieredzēts siltums. Vārdos 
to joprojām nespēju aprakstīt, bet ar visām iespējamām 
maņām sajutu dievišķā klātbūtni. Atceros, ka čukstēju: “Jēzu, 
ja esmu pelnījis, dziedini mani!”  Vienlaikus ar visu savu būtī-
bu apjaušot – lai kā arī turpmāk veidotos mana dzīve, no šī 
brīža atdodu to Dieva ziņā, jo Viņš ir ienācis manī. Jau nākamo 
nakti pavadīju veselīgā miegā un kopš tās reizes ļaunā slimī-
ba ir prom,” Kaspars atvainojas par pagaro iestarpinājumu, 
vienlaikus atzīstot – tas ir bijis galvenais pagrieziena punkts 
visā viņa līdzšinējā dzīve, kuru nekad nav nācies nožēlot.

Tauvotājs. Kapteinis. Mācītājs.

BRĀĻI GARĪDZNIEKI
“Mani vecāki nebija fanātiski kristieši, kaut gan uz baznīcu 

es viņus  pavadīju gandrīz katru svētdienu. Jāatzīstas – galve-
nokārt tāpēc, ka pēc dievkalpojuma  kopā gājām uz kafejnī-
cu “Minutka” Kuldīgas ielā, kur tiku cienāts ar saldējumu vai 
bulciņām. No sprediķa, protams, neko daudz nesapratu vai 
arī neņēmu galvā, kaut gan zemapziņā kristīgo vērtību kripa-
tas  droši vien aizķērās. To secinu ne vien pēc savas tagadējās 
pieredzes, bet arī vecākā brāļa rīcības: viņš pusaudža gados 
nebija paraugzēns, drīzāk otrādi, bet tad pēkšņi mainīja uzve-
dību, pieteicās studēt teoloģiju un tagad vairākās draudzēs 
kalpo kā mācītājs. Droši vien tas ir rets gadījums Latvijā, bet 
romu aprindās jau nu noteikti, ka vienā ģimenē izaug divi 
garīdznieki,” Kaspars atzīst, ka priekš viņa garīgā kalpošana  
pagaidām gan ir tikai sirds darbs, maizei un hipotekārā kredī-
ta atmaksai jānopelna Brīvostā. 

“Par laimi arī tur strādāju ar prieku, jo patīk flotē iedibinā-
tā stingrā kārtība, turklāt darbā ik dienas sastopos ar patie-
šām gudriem un labestīgiem kolēģiem,” piemēram Kristaps 
piesauc pensionēto ostinieku Jāni, kurš viņā, zaļā jauneklī,  
pamanījis izaugsmes potenciālu un gandrīz vai pie rokas aiz-
vedis uz Jūras koledžu Liepājā.

“Līdz šim ostā un tās ļaudīs viss, manuprāt, ir bijis pozitīvā 
mainībā,” Kaspars pieļauj, ka gaišumu ieraudzīt viņam palīdz 
kalpošana: nevar mudināt citus garā pacelties pāri ikdienas 
sīkajām raizēm un ļaunumam, atbrīvoties no grēkiem, ja pats 
neesi bijis šim procesam atvērts ticībā. Ja arī ikdienā savai un 
līdzcilvēku rīcībai nepieliec mūžīgo vērtību mēru. 

NEVIS UZ LIELĪBU, BET ATTĪSTĪBU
Kapteiņa ieskatā tas nozīmē darīt iespējamo, lai pasau-

le pēc mums paliktu labāka, nekā ir bijusi, tajā ienākot. 
Piemēram viņā atsauc atmiņā vectēva vārdus, viņam pirmo 
reizi apmeklējot tēva uzcelto māju Pārventā: “Dēls, tev tā ir 
iznākusi labāka, nekā manis būvētā!” Līdzīgu uzslavu Kaspars 
ir samanījis arī sava tēva skatienā, apmeklējt divstāvīgo 
Kaspara ģimenes māju Gāliņciemā, kuras tapšanā darbu un 
līdzekļus pielikuši arī tuvinieki.

“Runa jau nav par sacenšanos greznībā vai ērtībās, jo dzīša-
nās pēc bagātības un izrādīšanās par katru cenu ir grēks, sava 
veida slimība. To atzīst arī svētie raksti, bet vienkāršos vārdos 
izsaka  sena čigānu paruna, ko lieto arī latvieši: “Kaut tu lepn(i)
s paliktu...” Nē, runa ir par augšupejošu attīstības un izaugsmes 
spirāli, ko vajadzētu piedzīvot katrai nākamajai paaudzei,”-
Kaspars atzīst, ka šai ziņā ir gandarīts par dēla Damara izvē-
li, kurš jau trešo gadu mācās Liepājas jūrskolā, ar Dieva palīgu 

amatā ies tālāk, nekā tēvs un  
kādreiz varbūt stāvēs uz oke-
āna lainera komandtiltiņa.   

“Novēlu viņam septi-
ņas pēdas zem ķīļa! Turpretī 
mani nevilina okeāni un tālas 
zemes, man  pietiek ar tepat 
savu ostu,  tās kuģiem un 
Ventas ūdeņiem. Nealkstu 
eksotikas, bet dažkārt bez-
gala krāšņas un brīnumainas 
pasaules, reizēm arī sāpju un 

izmisuma bezdibeņus  
atklāju tepat blakus, līdz-
cilvēkos,” Kaspars stās-
ta, ka aizvien biežāk sevī 
sajūt spēju priecāties 
arī par svešiem, godī-
gi gūtiem panākumiem, 
sirsnīgāk mēģina palīdzēt 
nelaimē nonākušiem. 

CENŠOS BŪT 
STARPNIEKS

“Kopš savas brīnumai-
nās dziedināšanas esmu 
noticējis Dieva visspēcī-
bai, par ko esmu lieci-
nājis arī publiski. Kāds 
varbūt bija saprastis, ka 
no ļaunas slimības spēju gābt arī citus, tāpēc tiku aicināts palī-
dzēt pat epilepsijas slimniekam un ar vēzi ceturtajā stadijā 
sirgstošam. Godīgi brīdināju, ka manī nav brīnumspēju, varu 
tikai aizlūgt par šādu cilvēku, mudināt viņu meklēt un atrast 
Dievu, jo cilvēku dziedināt ir tikai viņa spēkos. Man bija milzīgs 
prieks uzzināt, ka šie ļaudis, varbūt arī ar manu starpniecību, 
ticībā bija atraduši spēku slimības pārvarēšanai un atgriezu-
šies dzīvē,” Kaspars atzīst, ka jūt aicinājumu kalpošanai veltīt 
daudz vairāk laika, ja vien plecos nebūtu atbildība par ģimeni 
un citiem tuviniekiem, kas ikdienu liek veltīt maizes darbam. 

DABAS UN GARA VESELĪBAI
“Mūsu tautas tradīcijās ir – pienākumu pret ģimeni uzska-

tīt par vīrieša goda lietu. Man ir laimējies, ka šis pienākums 
ir arī mīlestības darbs, jo līgaviņa Evija uzticīgi gaidīja mani 
pārnākam no armijas, bet kā sieva ir dāvājusi divus lieliskus 
dēlus, Damaru un Mareku  un pirms trim gadiem aplaimoja ar 
meitiņu Elizabeti. Damars savu ceļu dzīvē jau izvēlējies, trīs-
padsmitgadīgais Mareks vēl skolojas tepat Ventspilī. Elizabete 
iet bērnu dārzā, bet mājās ir “vienkārši princesīte”. Zinātkāra 
un darbīga, mēģina prātiņā un roku veiklībā līdzināties mam-
mai, kura pēc izglītības ir pavāre, bet tagad strādā sociālajā 
uzņēmumā “Ramala”. Tā ir radošā maizes laboratorija, vien-
laicīgi arī kafejnīca un mini ceptuvīte. Uzņēmumu ir radījuši 
Krīzes centra ģimenēm ar bērniem “Paspārne” darbinieki, un 
tajā lieliem un maziem ventspilniekiem, arī citu pilsētu inte-
resentiem tiek piedāvāts piedzīvot maizes tapšanas brīnumu 
un iepazīt to kā cilvēku eksistencē neaizstājamu svētumu. 
Evija nav starp šo nodarbību vadītājiem, taču pilnīgi droši var 
teikt, ka no mammas stāstītā liela daļa “Ramalas” noslēpu-
mu jau ir Elizabetes galviņā. Lielie dēli, cik noprotu, cenšas 
saprast un novērtēt arī manis sludināto Dieva vārdu saturu, 
jo baznīcas pasākumus kā ģimene esam centušies apmeklēt 
kopā,” goda vietā Kaspara mājā uz galda ir Bībele, ko mācī-
tājs sakās pārzinām tikpat labi, kā navigācijas noteikumus.

“Būtībā mans maizes darbs sasaucas ar kalpošanu – ikdie-
nā mēs ar savu kuģīti no piesārņojuma attīram ostas akva-
toriju un sargājam dabu, bet  gadsimtos pārbaudītie, svētie 
vārdi palīdz kopt un uzturēt cilvēku garīgo veselību,” Kaspars 
ir pārliecināts, ka viņa mūžam darba pietiks abās jomās... 

Savās mājās, vēl Ziemassvētku noskaņā. 

Ar mājas gaišumu, sieviņu Eviju.

Ar dēlu Damaru, topošo jūrnieku. Tēvs Gunārs Kasparu skolojis dzīvei un darbam.
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Šajā nedēļā lielākā daļa kristīgās  
pasaules atvadījās no Ziemassvētku 
laika, to atzīmējot 6. janvārī ar Zvaig-
znes jeb Trīs ķēniņu dienu, savukārt 
pareizticīgie svinēja Ziemassvētkus 
pēc sava – vecā stila kalendāra. Šajās 
brīvdienās Ventspilī tomēr ir vēl iespē-
ja nedaudz pakavēties Ziemassvētku 
skaistajā laikā divos īpašos koncertos.

P 
iektdienas vakarā plkst. 19 jau-
najā koncertzālē “Latvija” būs 
īpaši augstvērtīgs koncerts. 
Ne visai bieži ventspilniekiem 
iespēja dzirdēt savā pilsētā 

valsts akadēmisko kori “Latvija”. Pasaules 
augstākā līmeņa koris šoreiz Ventspilī 
izpildīs pareizticīgo Ziemassvētku prog-
rammu – lielākā daļa programmas balstīta 
Pareizticīgo Ziemassvētku vakara dievkal-
pojuma lūgsnās jeb tā dēvētajās vesperēs. 
Tomēr būs ne tikai garīgie dziedājumi, bet 
arī Rahmaņinova, Česnokova, Balakireva 
un citu komponistu mūzika. Kora diriģente 
Jūlija Hutorecka ir viena no jaunākajām un 
perspektīvākajām pasaules koru un orķes-
tru diriģentēm, uzvarējusi daudzos kon-
kursos. Ir vērts dzirdēt un redzēt!

Svētdien sāksies slāvu gadskārtu svētku 
jeb tā saukto “svjatku” svinēšana. To ieva-
dīs izjusts un skaists pareizticīgo koru vies-
koncerts Pārventas bibliotēkā. Koncerta 
sākums plkst. 15. Ieeja bez maksas. 

Kā jau ik gadu, jaunā gada sāku-
mā Ventspilī, airēšanas bāzē “Dampeļi” 
sabrauc ziemas peldēšanas cienītāji no 
visas Latvijas. Ikgadējais tā dēvēto "roņu" 
salidojums pulcē vismaz 50 ziemas peldē-
tājus. Šoziem ledus upē vēl nav redzēts 
un diez vai būs, taču ūdens ir auksts 
un roņiem sezona rit pilnā sparā. Šī ir 
iespēja arī tiem ventspilniekiem, kuri vēl 
nekad nav to izmēģinājuši, taču ir intere-
se doties uz “Dampeļiem” un pieredzēju-
šu roņu vadībā sākt šo veselību un imuni-
tāti nostiprinošo aktivitāti. Pulcēšanās no 
plkst. 12. 

Atvadas 
ZiemassvētkiemVentspils. Rokoko laikmets IX

Ziņģu lustes un Mūzikas biedrība

Jaunais gads nācis ar nepatīkamām ziņām sociāli vismazāk aizsargātajām 
sabiedrības grupām. Sākot ar februāri, tiks paaugstināta maksa par pakal-
pojumiem Ventspils sociālās aprūpes namā "Selga", liecina Ventspils pil-
sētas domes lēmums. Salīdzinoši šī summa ir tikpat liela, cik izmak-
sā Ventspils pilsētas domes vēlme rīkot ārkārtīgi dārgu uguņošanu. 

Īsi pirms gadu mijas 
Jūrkalnes pagasta Labraga 
stāvkrastā notika jau tre-
šais iespaidīgais stāvkras-
ta nobrukums šajā rudens 
un ziemas sezonā, lie-
cina aculiecinieku liecī-
bas, kas publicētas sociālā 
tīkla vietnē "Facebook".

Iepriekšējā, t.i., vecā gada pēdējā numurā stāstījām par Ventspils pilsoņu saskari un attieksmi pret tā saukto “greznības aizliegu-
ma likumu”. Tāda likuma atkal- un atkalatjaunošana liecina tikai to, ka šos noteikumus nemitīgi pārkāpa. Vairāk iepazīstot mūsu 
pilsētas dzīvi pirms vairāk nekā 200 gadiem, rodas jautājums, kam par godu tālaika ventspilnieki kāroja posties samta cepurēs, 
rotāties mežģīnēm, pērlēm un zelta gredzeniem? Oficiālo svētku bija maz, augsti viesi pilsētā vizitēja labi ja reizi 5 gados... Atlika 
privātās viesības, jubilejas ar lūgtiem viesiem un svarīgu dzīves notikumu (kristības, kāzas, bēres) atzīmēšana. Protams, visīstākā 
reize, kad greznoties ar pērļu virtenēm, samta cepurēm un mežģīņu aubītēm, bija kāzas, ko vienmēr svinēja mājās. Te nu atkal 
nonākam pie “kārtu atšķirībām”, pie tam visai dramatiskām. 

Ja kāzas svinēja tirgotāju atvases, 
tad jaunā pāra vecāki godībās 
drīkstēja lūgt līdz 40 viesiem, 
galdā likt 30 pudeles viegla vācu 
vīna un “vienkārša franču vīna”, 

ciemiņiem drīkstēja pasniegt kafiju un šoko-
lādi. Tā kā tolaik spogulis skaitījās moderns 
prestiža priekšmets, tirgotāju kāzās bija 
atļauts greznot telpas ar veseliem četriem 
spoguļiem (izmērs nav minēts).

Savukārt amatnieki savu bērnu kāzās 
drīkstēja ielūgt tikai 30 viesus un viņiem 
pasniegt 15 pudeles vīna, tātad puspudele uz 
viesi – paknapi gan, ja zināms, ka kāzu balles 
pēc priekšrakstiem ilga no sešiem vakarā līdz 
pieciem no rīta. Par stiprākiem dzērieniem 
un alu noteikumos nekas nav teikts, tādē-
jādi te bija iespējams izvērsties. Amatnieki 
gan varēja atļauties piekārt pie sienām tikai 
2 spoguļus. Tomēr bija lietas, ko nedrīkstēja 
atļauties ne tirgoņi, ne amatnieki neatkarīgi 
no turības līmeņa: nekādus smalkos franču 
vīnus, nekādas franču konfektes! Arī trom-
peti pūst nav atļauts, to drīkst tikai rātskun-
gi, pārējiem jāpietiek ar mežraga skaņām! 
Gribētos gan zināt, kas bija atļauts (aizliegts) 
gadījumos, kad tirgoņa dēls precēja amatnie-
ka meitu, un otrādi? 

Labākajās drēbēs tērpti pilsoņi svinīgi atzī-
mēja arī derības, iecelšanu amatos un izde-
vīga darījuma noslēgšanu, kas ostas pilsē-
tā nebija nekāds retums. Tādas lietas notika 
gan privātmājās, gan krogos, jādomā, tais 
smalkākajos, kur pasniedza austeres, kafijas 
punšu, mandeļu standziņas un šokolādi. 

Viss augstākminētais attiecas tikai uz bir-
ģeriem, proti, vācu un viņiem pielīdzināto 
tautību iedzīvotājiem ar pilsoņa tiesībām. 

Taču tepat jau dzīvoja arī latvieši – paprā-
vā teritorijā bijušās kuģubūvētavas vietā 
(blakus Sarkanmuižai) un “smilšainajā teri-
torijā aiz pils”, vāciski “Schlosssande”. Arī 
viņi svinēja kāzas, kristīja bērnus, izvadīja 
savus aizgājējus, atzīmēja citus notikumus, 
toskait gadskārtu ieražu svētkus (Līgo vaka-
ru, Ziemassvētkus, Meteņus u.c.). Tā kā šīs 
teritorijas nebija pakļautas pilsētas jurisdikci-
jai, pilsētas noteikumi uz viņiem neattiecās. 
Diez vai latviešu kāzās kāds kāroja rotāt ista-
bas ar spoguļiem, toties svinības pēc senas 
tradīcijas ilga vairākas dienas pie pilniem 
galdiem, kazi, varbūt kāds “izlēcējs” par spīti 
vācu likumiem uzcirta galdā i franču vīnu, i 
konfektes. Ja nu kādam lasītājam šķiet, ka 
mūsu senči bija tādi noskretuši bāleliņi, kas 
drūmā nabadzībā vilka savas nožēlojamās 
dzīvītes, tad atgādināsim jau iepriekš piemi-
nētās rātes vaimanas, ka “tagad, kā izskatās, 
nepastāv vairs nekādas atšķirības starp birģe-
ru un kalpu kārtas sievietēm”. Neaizmirsīsim, 
ka “nevācu” vidū bija gan ostas strādnieki 
un pat jūrnieki, kas varēja samērā viegli tikt 
pie greznākiem apģērba gabaliem un iedzī-
ves priekšmetiem. Turklāt šie ļaudis nepavi-
sam nebija neizglītoti. Lai gan latviešu skolas 
vēl nebija, tomēr lasīt un rēķināt viņi prata. 
Pierādījumi tam ir netieši, tomēr pietiekami 
spilgti, – Gotfrīda Frīdriha (Vecā) Stendera 18. 
gadsimta 60. gados izdotā baznīcas dziesmu 
grāmata latviešu valodā, kā arī viņa “Pasakas 
un stāsti latviešiem par izlustēšanu un gudru 
mācību”, 1774. gadā klajā nākušās latviskās 
“Ziņģu lustes” un “Augstas gudrības grāma-
ta”. Šīs grāmatas tika lasītas pat attālākajās 
zemnieku sētās, un nav pamata domāt, ka 
Ventspils piepilsētas latvieši tās nepazina un 

nedeva savas zināšanas tālāk bērniem un 
mazbērniem.

Krogus kā tālaika Ventspils dzīves sastāv-
daļu esam minējuši vairākkārt. 

Tomēr starp tālaika ventspilniekiem netrū-
ka arī tādu, kuri skatījās tālāk un augstāk par 
dienišķo krogu. Viņu izklaide un aizraušanās 
bija... mūzika. Šķiet, diezgan daudz pilsētnie-
ku bija apguvuši kādu mūzikas instrumen-
tu – kā atceramies, uzņemot hercogu, pilī 
spēlēja pašmāju muzikanti. Pilsētas mūziķa 
amats Ventspils dokumentos minēts jau 17. 
gs. beigās; 1701. gadā kā mūziķis norādīts 
Hieronīms Šmits, kurš ar savu spēli (nav gan 
zināms uz kāda instrumenta) priecējis pilsēt-
nieku ausis svētkos un svinīgos notikumos. 
Vēl minēti arī ceļojošie muzikanti. Birģeriem, 
kas bija pietiekami turīgi, lai tiem samaksātu, 
bija atļauts aicināt ceļojošos mūziķus uzstā-
ties savās mājās, bet ar rātes atļauju viņi 
drīkstēja koncertēt arī baznīcā, resp., pārbū-
vētajā pils kapelā. 1764. gada dokumentos 
minēts, ka pilsētā bijuši pat vairāki profesio-
nāli mūziķi, taču ar dažādām privilēģijām: 
“Reimersam atļauts spēlēt birģeru svētkos, 
bet Ādamsonam un Milleram zemnieku un 
tādu personu svētkos, kuri nav birģeri”. 

Spēlēšana svētkos nozīmēja arī dejoša-
nu. Tālaika modes dejas – franksēze (latvieši 
to sauca par prankuseju), ekosēze, lendlers, 
gavote; varbūt kāds prata arī galmu aprindās 
iecienīto menuetu.

18. gs. otrajā pusē interesentu grupa nodi-
bināja Mūzikas biedrību – kaut ko līdzīgu 
orķestrim. Tajā iestājās vairāki tirgotāji, amat-
nieki, kāds ārsts un pat advokāts. Tik mazā 
pilsētiņā kā Ventspils šāda kultūras organizā-
cija bija visnotaļ unikāla parādība. 1787. gadā 
mūzikas biedrība lūdza rāti apstiprināt par 
biedrības vadītāju Andreasu Lindebomu, it kā 
necilu amatnieku – krēslu darinātāju. Spriežot 
pēc dokumentiem, šis talantīgais cilvēks gata-
vojies pārcelties uz dzīvi citur, un Ventspils 
mūzikmīļi cerēja tādā veidā viņu motivēt 
palikt šeit. Biedrības lūgumā rātei teikts, ka 
Lindeboma vadībā viņi iemācījušies pēc notīm 
nospēlēt pat visai sarežģītus skaņdarbus un 
nepieciešamības gadījumā cits citu aizstāt, t.i., 
katrs dalībnieks bija apguvis vairākus mūzikas 
instrumentus un prata lasīt partitūras – tas nu 
patiesi ir kas sevišķs! 

Neaizmirsīsim, ka tas notika laikmetā, 
kad dzīvoja un radīja tādi komponisti kā 
Mocarts, Haidns, Vivaldi, Bahs un citi dižgari. 
Arī viņu notis varēja nokļūt Ventspilī; to, ka 

Dzīve “Selgā” kļūst arvien dārgāka

V 
entspils pilsētas dome aktu-
alizējusi maksu par klientiem 
sniegtajiem sociālās aprū-
pes un sociālās rehabilitācijas 
pakalpojumiem “Selgā”. Bērnu 

sociālās aprūpes centrā maksa par dien-
nakti turpmāk būs 40 eiro, kas ir sadārdzi-
nājums par 1,50 eiro diennaktī. Senioru 
sociālās aprūpes centrā intensīvās aprū-
pes nodaļas klientiem diennaktī turpmāk 
būs jāmaksā par 1,80 eiro vairāk jeb 21,80 
eiro. Pārējiem klientiem maksa pieaugs 

par 1,50 eiro, kuriem turpmāk par dien-
nakti būs jāmaksā 18 eiro.

Intensīvās aprūpes nodaļas klientiem, 
kuri paši vai kuru apgādnieki pilnā apmē-
rā veic maksu par sniegto sociālās aprū-
pes un sociālās rehabilitācijas pakalpoju-
mu un kuru dzīvesvieta pirms pakalpojuma 
saņemšanas bija deklarēta Ventspils pilsē-
tā, varēs saņemt atlaidi 9% apmērā, bet 
pārējiem klientiem pienāksies atlaide 6% 
apmērā. Jaunās pakalpojumu maksas stā-
sies spēkā no 1. februāra. 

attālumam šajā ziņā nav nozīmes, apliecina 
fakts, ka netālo Zlēku barons Ulrihs Georgs 
Bērs pasūtīja Vilhelmam Frīdemanam Baham 
divas sonātes klavierēm, par ko samaksāja 
100 dukātus.

Ventspils rāte vairākkārt noraidīja mūzi-
ķu lūgumus, argumentējot, ka «krēslu taisī-
tājs nav mācījies mūziku kā amatu», savu-
kārt mūzikas biedrība lika pretī sekojošo: 
«Mūzika nav amats, bet gan brīva māksla». 
Galu galā Lindebomu tomēr pieņēma. Tātad 
Ventspils pilsoņiem Rietumeiropas kultūra 
un apgaismības laikmeta izpausmes tomēr 
nebija gluži «tumša bilde». Tas bija īsts pašu 
orķestris pretstatā mūsdienām, kad praktis-
ki viss «Ventspils kamerorķestris» vajadzības 
gadījumā tiek attransportēts no Rīgas. 

Labragā kārtējais 
stāvkrasta nogruvums

Ī 
paši skarbi laikap-
stākļi bija vērojami 
29. decembrī un naktī 
uz 30. decembri, kad 
Kurzemes piekrastē 

valdīja brāzmains vējš un 
viļņi spēcīgi skalojās arī pret 
krastu. Taču stāvkrasts pēc 
ilgstošiem nokrišņiem jau tā 

bija slapjš un bija par pama-
tu iepriekšējiem nogruvu-
miem, tādēļ cilvēki tika aici-
nāti netuvoties stāvkrasta 
malai, lai neciestu iespē-
jamā nogruvumā. Šoreiz 

nogruvuma iemesls bija 
viļņi, nokrišņi un spēcīgais 
vējš, kas nogruvumā līdzi 
ņēma arī daudzus kokus, kas 
nogāzušies ar visām sak-
nēm. 
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AUNS
Būsi gatavs sasniegt to, ko sen esi vēlējies, un droši dosies uz 
priekšu. Lūkojies pēc ienesīgāka amata vai karjeras iespējām. 

Tomēr nezaudē modrību un nepieņem lēmumus steigā, jo pastāv pār-
rēķināšanās riski. Svarīga arī mīlestības tēma. Sirsnīgas emocijas, bet no 
strīdiņiem tomēr jāuzmanās.

VĒRSIS
Nesatraucies par to, kas notiek darbā. It īpaši tad, ja nevari 
situācijas ietekmēt. Var rasties vēlme paplašināt redzesloku. 

Viens variants – ķeries pie mācībām, otrs – dodies ceļojumā uz tālākām 
zemēm. Labs laiks sabiedriskām aktivitātēm, caur tām dzīvē var ienākt 
kādas simpātijas.

DVĪŅI
Profesionālajā jomā dodies uz priekšu, enerģija būs un arī 
ideju netrūks. Tevi gaida jauni sasniegumi un publiska atzi-

nība. Sekmēsies darīšanas iestādēs. Taču privātajā dzīvē diezgan sarež-
ģīts laiks. Ja esi ar kādu kopā, tad visas situācijas jāizrunā. Nedrīkst krāt 
smagumu uz sirds. 

VĒZIS
Daudz pienākumu mājās un ģimenē. Varbūt atļauj reiz, lai 
tavējie paši tiek galā? Padomā vairāk par sevi un savām inte-

resēm. Var gadīties, ka dzīve piedāvā interesantus izaicinājumus profe-
sionālajā jomā. Tev jābūt labā formā un gatavam sākt jaunu, auglīgu 
sadarbību.

LAUVA
Darba pāri pārēm, bet raugies, lai samaksa ir adekvāta. 
Jaunas norunas, ja tās saistās ar naudas tēmu, noformē juri-

diski korekti. Jāuzmanās no negodīgas rīcības, bet arī pašam jāspēlē pēc 
noteikumiem. Attiecībās var būt sīkas nesaskaņas, tādēļ atceries, ka 
gudrākais parasti piekāpjas.

JAUNAVA
Esi apdomīgs naudas lietās – labāk pietaupīt, nevis tērēt. 
Lūkojies, kur un kā palielināt ienākumus. Sirdslietās jaudīgas 

emocijas un saviļņojumi. Neslēp savas izjūtas mīļotajam, sirsnīga saruna 
visu saliks savās vietās. Apmeklējiet kopā kādu pasākumu vai sarīkojiet 
jauku vakaru divvientulībā.

SVARI
Būs diezgan grūti apvaldīt emocijas, bet ļoti, ļoti vajadzētu. 
Pretējā gadījumā pieņemtos lēmumus vai izteiktos vārdus var 

nākties nožēlot. Brīvdienās pirmajā vietā būs mājas un ģimenes lietas. 
Gādāsi par savējo labsajūtu, saimniekosi virtuvē un labprāt pulcēsi kopā 
radu saimi.

SKORPIONS
Romantikas un randiņu laiks. Ir iespējas iepazīties ar intere-
santu cilvēku, un no tikšanās var rasties abpusējas simpāti-

jas. Kādam sirdslietas var sasaistīties ar ārzemju tēmu. Labs laiks ceļoju-
miem, komandējumiem, redzesloka paplašināšanai. Esi uzmanīgs finan-
šu lietās, jāsargās no spontāniem pirkumiem.

STRĒLNIEKS
Lielisks laiks ienākumu pavairošanai un nopietniem ieguldī-
jumiem. Var rasties iespējas izveidot lietišķos kontaktus un 

noslēgt izdevīgas vienošanās. Privātajā dzīvē derētu padomāt, kā stip-
rināt un atsvaidzināt attiecības. Ja tajās iezagusies rutīna, sarīko mīļota-
jam romantisku pasākumu. 

MEŽĀZIS
Gremdēsies apcerīgās pārdomās, tomēr dzīves ritms pārāk ilgi 
filozofēt neļaus – iespējamas sabiedriskās aktivitātes, uzaici-

nājums no draugiem uz ballīti vai iesaistīšanos kādos citos pasākumos. 
Darbā arīdzan pienākumu netrūks. Iespējams, profesionālajā jomā vēlē-
sies kaut ko mainīt.

ŪDENSVĪRS
Brīvdienas vēlams pavadīt vienatnē, padomāt par nākotnes 
plāniem un censties izprast situācijas, kas izveidojušās mājās 

vai darbā. Kad tiksi skaidrībā, tad rīkojies. Taču svarīgās lietās paļaujies 
uz sevi, netici solījumiem un neiesaisties intrigās. Esi uzmanīgs visā, kas 
saistās ar ārzemju tēmu.

ZIVIS
Kādā brīdī gan var pārņemt sajūta, ka esi mazliet iztukšojies. 
Neignorē to, bet apstājies un atvelc elpu. Pārdomas vien-

atnē, laba literatūra vai vienkārši nekā nedarīšana nāks tikai par labu. 
Darbā iespējami neauglīgi strīdi, bet netērē tajos savu enerģiju, vien-
kārši nav vērts.
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Zvans draudzenei:
– Nu, kā Jauno gadu sagaidīji?
Draudzene:
– Ai, zini, gultā...
Zvanītāja:
– Ciemiņu daudz bija?

Tautas ticējums: jo lepnāk 
sagaidīsi Jauno gadu, jo vai-
rāk būs jāknapinās janvārī.

-Hallo! Tēti? Es braucu mājās, kaut 
ko nopirkt? 
- Jā dēls... nopērc dzīvok-
li un dzīvo atsevišķi!

Sieva virtuvē gatavo brokastu 
omleti. 
Ienāk vīrs un saka: 
- Uzmanīgi! Es teicu – uzmanī-
gi! Pieliec vairāk eļļas! Ak, Dievs! 
Tu vienlaicīgi cep pārāk daudz 
olu! Tik ļoti daudz! Samaisi, neka-
vējoties samaisi un pielej eļļu! 
Ārprāts, mums nav vairāk eļļas? 
Kur ņemt eļļu, lai omlete nepie-
degtu?! Uzmanīgi, es tev teicu, 
lai tu rīkojies uzmanīgāk! Tu mani 
nekad neklausi, kad gatavo omleti, 
nekad! Tu ko – nenormāla esi, psi-
hopāte? Un neaizmirsti piebērt sāli! 
Sieva izbrīnījusies skatās uz vīru un 
jautā: 
- Kas tev šodien lēcies? Tu domā, 
ka es neprotu pagatavot vispa-
rastāko omleti? 
- Es tikai gribēju tev parā-
dīt, kā jūtos, kad vadu auto, 
– vīrs mierīgi atbild.

Ceļu policists apstādina automašī-
nu, kas nesas trakā ātrumā.  

- Kur tad skrienat?  
- Uz mājām. Ar draugiem svinējām 
Jaungadu, un es nedaudz aizkavē-
jos. Sieva uztraucas.  
- Bet tagad taču ir maijs!  
- Tāpēc arī steidzos!

- Apsūdzētais, vai varat minēt 
kādus jūsu vainu mīkstinošus  
ap stākļus? 
- Protams! Esmu tiesāts jau 
desmit reizes, un, kā redzat, 
jēgas no tā nav nekādas.

Liels cilvēku pūlis stāv pie debes-
skrāpja un vēro, kā no tā jumta 
gatavojas lēkt kāds pašnāvnieks. 
Viena tantiņa saka otrai: 
- Nu, varēja jau pasteigties, ja 
viņš nenolēks tuvāko piecu minū-
šu laikā, es vilcienu nokavēšu.

Restorāna klients jautā oficiantam: 
- Vai liellopu sitenis jums ir? 
- Nē, bet varam jūsu prie-
kam vismaz vistu atspārdīt...

Satraukts vīrietis zvana ārstam: 
- Dakterīt, lūdzu atbrauciet ātri, 
glābiet manu sievu! 
Ārsts jautā: 
- Kas viņai ir noticis? 
- Nezinu, bet viņa ir tik vārga, 
pat uz virtuvi vajadzēja viņu aiz-
nest, lai man uztaisa brokastis.

Pie ārsta atskrien satraukta māte: 
- Manai meitai peldoties haizivs 
nokoda roku!!! 
- Nja, tā viņas dara...

Izglītības ministrija atrisināja prob-

lēmu ar smadzeņu aizplūšanu uz 
ārzemēm. 
Nav smadzeņu – nav problēmu, 
nolēma ministrija un 
ķērās pie reformas…

Tiesas process. 
Tiesnesis jautā lieciniekam: 
– Jūs taču redzējāt, kā apsūdzē-
tā ar gludekli iesit savam vīram pa 
galvu. Kā jūs rīkojāties? 
– Piezvanīju līgavai un pateicu, ka 
par precēšanos esmu pārdomājis.

–Mīļie draugi, kādreiz es jums parā-
dīšu vietiņu, kur viegli var nomedīt 
tīģerus. Tikai vispirms vajadzēs brī-
tiņu pagaidīt. 
– Kāpēc? 
–Tāpēc, ka no sākuma uzstā-
jas gaisa akrobāti. 

– Dakter, vai alkoholisms ir slimība? 
– Jā! Ko jūs vēlaties? 
– 100 gramus un slimības lapu!

Kāds vīrs uz suņu izstādi atved āzi 
un lūdz to reģistrēt.  
Tiesnesis brīdina:  
- Tas taču ir āzis, nevis suns!  
Vīrs saka:  
- Vai tad bārdu neredzat? Tas ir 
rīzenšnaucers!  
Tiesnesis jautā:  
- Bet ragi?  
Vīrs atsaka:  
- Mana suņa privātajā dzīvē 
lūdzu neiejaukties!

- Dārgais, nopirksi man paklāju? 
- Tas ir pārāk dārgi! Būs 
vien tev jālido uz slotas!

NO VENTSPILNIEKU SARAKSTES OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Ventspilnieks ar niku “Kas notiek?”:

Kas notiek mūsu Ventspilī un Ventspils portālā? Vēl nesen visur bija mūsu pilsētas mēra Lemberga kunga bildes, 
uzrunas... Tagad tā skumji sirdī. Meklēju un gandrīz neko neatrodu. Cilvēki pieraduši pie prognozējamas lietu 
kārtības, tagad apjukuši un tā kā vīlušies. Vai nevar sakārtot portālu kā ierasts?

Atbild ventspilniece ar niku “Čučina”:

Vai, dieniņ, turies. Visi restartējas un gatavojas jaunam cēlienam. Palasi kaut ko citu – pārmaiņas pēc par pilsētu. 
Aivaram tak’ noteikti ir facebook, twitter – ja ļoti gribas kaut ko par viņu palasīt, droši ej tur.

REDAKCIJAS KOMENTĀRS:

Mēdz teikt, ka vēsturē jau nav nekā jauna. Viss atkārtojas, viss notiek “pa spirāli”. Tikai traģēdijas mēdz pārvērs-
ties, piemēram, farsā vai otrā līmeņa komēdijā. Lai atceramies vien pašu slavenāko piemēru: bijušajā Padomju 
Savienībā pēc “Tautu tēva” Staļina aiziešanas uz citiem medību laukiem teju pāris dienu laikā nakts melnumā 
un slepenībā no pilsētu laukumiem, lielajiem plakātiem un sienu ugunsmūriem “pazuda” gan “tētiņa” krūšutē-
li, pieminekļi, bildes un “spārnotie citāti”... Tā teikt, kas gājis, tas aizgājis. Un nevajag tautai atcerēties, ka kas 
tāds vispār bijis. Bet, nolaižoties uz zemes: ko gan varētu nozīmēt “personības kulta” lielākās figūras “pazuša-
na”, ko ievērojuši acīgākie pilsētnieki?



ОВЕН
Вы будете готовы достичь того, чего давно хотели, смело 
двигайтесь вперёд. Поищите более прибыльную работу или 
карьерное предложение. Однако не теряйте бдительности и 

не принимайте решений в спешке, так как могут возникнуть просчёты. 
Важна любовная тема. Будет царить сердечная атмосфера, но остере-
гайтесь небольших ссор.

ТЕЛЕЦ
Не беспокойтесь о том, что происходит на работе. Особенно 
тогда, когда вы не можете повлиять на ситуацию. Появится 

возможность расширить свой кругозор. Первый вариант – вы можете 
погрузиться в учёбу, а второй – можете отправиться в путешествие в 
дальние края. Хорошее время для социальной активности, благодаря 
чему у вас могут появиться новые симпатии. 

БЛИЗНЕЦЫ
В профессиональной сфере вы будете двигаться вперёд, 
будет много энергии и идей. Вас ожидают новые достижения и 

общественное признание. Удачным окажется обращение в учреждения. 
Но в личной жизни вас ждет не самое спокойное время. Если у вас есть 
вторая половинка, то все возникающие вопросы вам стоит обсуждать. 
Не нужно копить обиды в сердце.

 
РАК
Много обязанностей дома и в семье. Может, стоит позволить 
остальным хоть раз справиться самим? Подумайте о себе, о 

своих интересах. Может получиться так, что жизнь предложит вам инте-
ресные задачи в профессиональной области.

ЛЕВ
Работы выше крыши, но смотрите, чтобы зарплата была 
соответствующая. Новые договоренности, если они связа-

ны с деньгами, оформляйте юридически грамотно. Вам стоит опасаться 
несправедливых действий, но и сами играйте по правилам. В отноше-
ниях возможны небольшие нестыковки, но помните: как правило, умные 
люди уступают. 

ДЕВА
В денежных вопросах будьте осторожны – лучше копить, чем 
тратить. Поищите, как и где вы сможете увеличить доход. В 

сердечных делах возможны мощные эмоции и сильные переживания. 
Не прячьте свои чувства к любимому, ведь искренний разговор расста-
вит все на свои места. 

ВЕСЫ
Будет сложно контролировать эмоции, но очень нужно ста-
раться их сдерживать. В противном случае вы можете пожа-

леть о принятых решениях и сказанных словах. В выходные на первом 
месте семейные и домашние вопросы. Будете заботиться о своём бла-
гополучии, хозяйничать на кухне и с удовольствием соберёте все семей-
ство за общим столом. 

СКОРПИОН
Время романтики и свиданий. Существует вероятность, что 
вы познакомитесь с интересным человеком, может возник-

нуть взаимная симпатия. У кого-то сердечные дела могут быть связаны 
с зарубежной темой. Хорошее время для путешествий, командировок и 
расширения кругозора. Будьте осторожны в финансовой сфере, остере-
гайтесь спонтанных покупок. 

СТРЕЛЕЦ
Отличное время для повышения доходов и серьезных 
заработков. Могут появиться возможности установить 

деловые контакты и заключить выгодные сделки. В личной жизни 
нужно подумать, как оживить и укрепить отношения. Если в них 
закралась рутина, то устройте для любимого человека романтиче-
ский праздник. 

КОЗЕРОГ
Будете погружаться в раздумья, но ритм жизни не даст вам 
долго философствовать – возможна высокая социальная 

активность, приглашение друзей на различные праздники или участие в 
других мероприятиях. На работе будет много обязанностей. По возмож-
ности в профессиональной сфере лучше что-то поменять.

ВОДОЛЕЙ
Выходные рекомендуется провести в одиночестве, подумать 
о планах на будущее и пытаться понять ситуации, которые 

сложились дома или на работе. В важных вещах полагайтесь на себя, 
не верьте обещаниям и не ввязывайтесь в интриги. Будьте внимательны 
во всем, что связано с зарубежной темой. 

РЫБЫ
В какой-то момент у вас может возникнуть чувство, что вы 
немного опустошены. Не игнорируйте это, остановитесь и 

переведите дух. Раздумья в одиночестве, хорошая литература или про-
сто время, когда вы ничего не делаете, может пойти вам на пользу. На 
работе возможны бесплодные ссоры, но не тратьте на них свою энер-
гию, это того не стоит.
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- Святой отец, я совершил все 7 смертных грехов за 30 
минут. 
Священник: – Как? 
- Я был очень зол и завидовал соседу, поэтому лени-
во соблазнил его жену, съел все его продукты из холо-
дильника и не поделился. 
Священник: – Ты забыл гордыню. 
- Нет, я очень горжусь этим.

Жена – мужу: 
- Ты меня никогда не понимаешь! 
- Да как мне тебя понимать, если ты толь-
ко что выщипала свои брови, а сейчас сто-
ишь перед зеркалом и рисуешь новые!?

- Семен Маркович, я слышу, ваша Роза играет на 
флейте, хотя раньше всегда играла на рояле? 
- Таки да, еле уговорил! 
- А разница? 
- Играя на рояле, она таки имеет воз-
можность еще и подпевать себе!

- Ты слышал про Книгу рекордов Гиннесса? 
- Слышал! Только никак не пойму, как он уму-
дрился поставить столько рекордов?!

На золотой свадьбе муж разоткровенничался с прия-
телями: 
- Эх, если б вы знали, скольким мужьям я наставил 
рога! 
Его жена замечает: 
- Хм, а я всего одному.

Врач: 
- Почему вы всем говорите, что вы Наполеон, а мне 
говорите, что вы Иван Грозный? 
- Потому что вас, доктор, я никогда не 
позволил бы себе обманывать.

Я забираю вашу стиральную машину в ремонт. 
- А как же я?! 
- А вы уже ремонту не подлежите...

- Дорогой, все наши друзья уже обзавелись детьми, ты 
понимаешь, к чему я клоню? 

- Да, понимаю, нужно найти новых друзей.

- Должен вас огорчить: придется вновь вскрыть ваш шов... 
- Почему? 
- Я забыл там во время операции перчатку. 
- Да, господи! Вот вам деньги – купите себе новую!

- Сема, давай поужинаем сегодня в ресторане 
- Сарочка, ни один ресторан не сравнится с тем ужи-
ном, что готовишь ты! 
- И чем же мой ужин лучше? 
- Твой гораздо дешевле.

Мужик ставит в проигрыватель диск и говорит жене: 
- Ты смотришь этот фильм, а я выполняю супружеский 
долг. 
- Я не могу смотреть этот фильм, я видела его сотни 
раз, меня от него тошнит. 
- Дорогая, мы должны быть в одинаковой ситуации.

- Дорогой, я в магазин. Тебе взять что-нибудь вкуснень-
кое? 
- Конечно, дорогая. Только осторожнее – 
на улице гололед. Смотри не разбей!

Совет для девушек. Вы раздражительная и очень 
стервозная барышня? Идите работать кондуктором.

Библиотекарь, проверяя возвращаемые девушкой 
книги, сурово спрашивает: 
- Вы в курсе, что у вас задержка? 
Она, краснея: 
- В принципе, я догадывалась. Но выто откуда знаете?

Нищий просит у прохожего: 
- Подайте на пропитание. 
- Извини, друг, мелочи нет, у меня карточка. 
- Вот из-за таких как ты пришлось мобильный тер-
минал покупать. Давай сюда свою карточку.

Поймал снова Старик Золотую Рыбку, а она ему и говорит: 
- Слушай, Дед, твоя Старуха еще жива? 
- Жива... 
- Ну, тогда хорошенько подумай о пер-
вом желании, хорошенько!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПЕРЕПИСКИ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Вентспилчанин под ником “Kas notiek?”:
Что происходит в нашем Вентспилсе и на портале Вентспилса? Ещё недавно везде были фотографии и речи наше-
го мэра – господина Лембергса… Теперь мне грустно на сердце. Ищу и почти ничего не нахожу. Люди привыкли к 
прогнозируемому порядку вещей, сейчас растеряны и как бы разочарованы.  Нельзя ли организовать выпуск пор-
тала как обычно? 
Отвечает вентспилчанка под ником “Čučina”:
О господи, держись. Все рестартируются и готовятся к новым действиям. Почитай что-нибудь другое – для разно-
образия о городе.  У Айвара, безусловно, есть facebook, twitter – если очень хочешь что-то почитать о нём, смело 
заходи туда. 

КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ:
Принято считать, что в истории нет ничего нового. Всё повторяется, всё идёт по спирали. Только трагедии имеют 
обыкновение превращаться, например, в фарс или во второсортную комедию. Вспомним хотя бы один известный 
пример: в бывшем Советском Союзе после ухода “отца народов» Сталина, почти что в течение нескольких дней под 
покровом ночи и тайно с городских площадей, больших плакатов и брандмауэрных стен «исчезли» и бюсты «отца», 
и памятники, и фотографии, и «крылатые цитаты» … И не надо народу помнить, что что-то такое вообще было.  Но, 
спустившись на землю: что может означать «исчезновение» самой крупной фигуры «культа личности», что замети-
ли самые прозорливые горожане?
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уметь принять при любых погодных условиях, в любое время 
суток, команда должна работать очень согласованно», – это 
Каспарс утверждает, исходя из собственного опыта, посколь-
ку он начал свою трудовую деятельность в группе швартов-
щиков ВСП, где более десяти человек, и проработал там в 
течение десяти лет.                                                 

«И отцу, и позднее и мне работать там было выгодно, так 
как после 24 часов дежурства полагались трое суток выход-
ных. Их мы могли использовать, чтобы подработать не на 
основной работе, так как средства нужны были для строи-
тельства частого дома», – Каспарс признаёт, что не избе-
гал поработать швартовщиком частных терминалов и тогда, 
когда в кармане уже был диплом первого уровня о получе-
нии профессионального высшего образования в морском 
колледже.    

«Порт с его неустанной оживленностью всегда притяги-
вал меня как магнит.  В детстве я часами наблюдал из окна 
своего дома, как в порт входят корабли, позднее отец позво-
лял смотреть вблизи, как он вместе с товарищами по работе 
мастерски бросает швартовы на кнехт, обеспечивая устой-
чивость при разгрузке грузов и передвижении людей, одно-
временно защищая причал и корпус судна от возможных 
повреждений. Неспециалистам понять это трудно, но, каза-
лось бы, простое причаливание судна обычно занимает два, 
а в экстремальных случаях – шесть и более часов. Для судов 
различных типов на специально оборудованных причалах 
швартовка может быть механизированной, но в основном это 
по-прежнему есть и остается ручной работой, которую нужно 
выполнить быстро и безопасно, и только после этого на палу-
бу могут подниматься таможенники и пограничники, работать 
докеры и работники сервисных служб», – считает Каспарс.   

ЦЕЛИТЕЛЬНЫЙ МОЛЕБЕН 
«У меня в то время была и спортивная, и армейская закал-

ка, из армии я был уволен в звании «старшего матроса»; 
трудностей не боялся. Несчастье тогда, десять лет назад, в 
виде болезни, подкралось с другой стороны: во время служ-
бы в экстремальных условиях я простудился и для устра-
нения последующих осложнений нужна была тяжелая опе-
рация», – вспоминает Каспарс и для понимания тогдашней 
ситуации предлагает небольшое отступление.  

С характерным для цыган усердием в вопросах веры и в 
моей семье, и в семье моей жены Эвии мы следили за рели-
гиозными событиями и в Вентспилсе, и за рубежом, куда в то 
время уехали многие земляки.  Так мы узнали, что в чужой 
стране, во время молитвы с детства глухой парень, родствен-
ник Эвии, буквально на глазах у прихожан, вдруг начал слы-
шать», – Каспарс рассказал, что это событие вызвало слёзы 
умиления и благодарности в глазах не только  живущих в 
Англии цыган, но и в глазах многих верующих вентспилчан.   

«Это событие отразилось во мне дважды. «Болезнь, кото-
рая уже год не позволяла мне нормально спать, доктор 
предложил победить, произведя медицинские манипуляции 
в голове. Рискованная процедура была назначена на поне-
дельник, однако в четверг у меня неожиданно поднялась 
температура, поэтому я попросил перенести её на более 
позднее время.  Доктор согласился, но я, несмотря на недо-
могание, решил пойти на собрание христиан дома у Айнарса, 
где планировалось помолиться за моё здоровье», – Каспарс 
вспоминает, что церемонию вёл латыш Вилнис, к тому же 
настолько прочувствованно и эмоционально, что слёзы были 
не только у меня, но и у других присутствующих.  

«Я уже присутствовал на подобной молитве, но в тот раз 
меня охватило такое тепло, которое я до этого никогда не 
испытывал. Словами я по-прежнему описать этого не могу, 
но всеми возможными чувствами я ощущал божественное 
присутствие. Помню, как шептал: «Иисус, если я достоин, 
исцели меня!». Одновременно я полностью осознал – как бы 
в дальнейшем не складывалась моя жизнь, с этого момен-
та я отдаю её Богу, так как Он вошёл в меня.  Уже следую-
щую ночь я провёл в спокойном сне, и с того времени злая 
болезнь отступила», – Каспарс приносит извинения за длин-
ное отступление и одновременно признаёт – это был глав-
ный поворотный пункт в его прежней жизни, о котором никог-
да не пришлось пожалеть.    

БРАТЬЯ-СВЯЩЕННИКИ
«Мои родители не были фанатичными христианами, хотя 

в церковь я провожал их почти каждое воскресенье. Следует 

Швартовщик, капитан, пастор

отметить – главным образом потому, что после богослуже-
ния мы вместе шли в кафе «Минутка» на улице Кулдигас, 
где меня угощали мороженым или булочками. Из пропове-
дей, конечно, ничего особо не понимал или не брал в голо-
ву, хотя в подсознании частички христианских ценностей всё 
же остались.  Я понял это не только по своему нынешнему 
опыту, но и по поступкам моего старшего брата: он в подрост-
ковом возрасте не был образцовым мальчиком, скорее нао-
борот, но вдруг изменил поведение, начал изучать теологию 
и теперь служит пастором в нескольких церквях.  Вероятно, 
это редкий случай в Латвии, ну а в кругах цыган уж точно, 
когда в одной семье выросли двое священнослужителей», – 
Каспарс признаёт, что для него пока священнослужительство 
– это только дело для души, а на хлеб и выплаты ипотечного 
кредита зарабатывать приходится в свободном порту.  

«К счастью, и там я работаю с радостью, поскольку мне 
нравится установленный на флоте строгий порядок, к тому 
же на работе ежедневно я встречаюсь с действительно умны-
ми и доброжелательными коллегами», – в качестве примера 
Каспарс называет уже вышедшего на пенсию портовика Яниса, 
который в нём, в зелёном пареньке, заметил потенциал роста и 
почти что за руки отвез в Лиепаю, в морской колледж.

«До сих пор в порту и его людях, по-моему, всё менялось 
в положительную сторону», – Каспарс допускает, что видеть 
свет ему помогает служение: нельзя побуждать других под-
няться духовно над мелкими повседневными проблемами и 
злом, освободиться от грехов, если сам не был открыт этим 
процессам в своей вере. Если в повседневной жизни к своим 
поступкам и поступкам своих собратьев не применяете меру 
вечных ценностей.  

НЕ К БАХВАЛЬСТВУ, А К РАЗВИТИЮ 
С точки зрения капитана, это означает делать всё воз-

можное, чтобы мир, в который мы пришли, после нас стал 
лучше, чем был. В качестве примера он вспоминает слова 
деда, когда тот впервые посетил построенный отцом дом в 
Парвенте: «Сын, он у тебя получился лучше, чем построен-
ный мной!».  Подобную похвалу Каспарс увидел и во взгля-
де своего отца, когда тот посетил двухэтажный дом семьи 
Каспарса в Галиньциемсе, в строительство которого деньга-
ми и работой свой вклад внесли и близкие. 

«Речь не идёт о соревновании в роскоши или удобствах, 
так как погоня за богатством и бахвальство любой ценой 
– это грех, своего рода болезнь. Это признаёт и Святое 
Писание, а простыми словами выражает старая цыганская 
поговорка, которую используют и латыши: «Чтоб ты гордым 
стал…».  Нет, речь идёт о вверх идущей спирали развития 
и роста, которую должно испытать каждое следующее поко-
ление», – Каспарс признаёт, что в этом плане горд за выбор 
сына Дамара, который уже третий год учится в Лиепайском 

морском колледже и с Божьей помо-
щью в профессии пойдёт дальше, 
чем отец, и когда-нибудь, возмож-
но, будет стоять на командирском 
мостике океанского лайнера.    

«Желаю ему семи футов под 
килем! К тому же меня не привле-
кают океаны и дальние земли, мне 
достаточно своего порта, его судов 
и вод Венты. Я не жажду экзотики, 
но иногда бесконечно яркие и вол-
шебные миры, иногда полную боли 
и отчаяния бездну я открываю здесь 
же, рядом, в своих собратьях», – 

Каспарс рассказал, что всё 
чаще ощущает в себе спо-
собность радоваться и чужим, 
честно достигнутым успехам, 
пытаясь сердечнее помочь 
оказавшимся в беде людям.   

СТАРАЮСЬ БЫТЬ 
ПОСРЕДНИКОМ 

«После моего чудесного 
исцеления я поверил во все-
могущество Бога, о чем прпо-
ведовал и публично. Кто-то, 
возможно, понял, что от злой 
болезни могу спасать и дру-
гих, поэтому меня приглаша-
ли помогать даже больно-
му эпилепсией и больному 
раком четвертой стадии.  Я честно предупреждал, что у меня 
нет чудесных способностей, я могу только помолиться за 
такого человека, побуждать его искать и найти Бога, так как 
исцелить человека только в его силах. С огромной радостью 
узнал, что эти люди, возможно, при моём посредничестве, 
нашли в вере силы для преодоления болезни и вернулись к 
жизни», – Каспарс заметил, что чувствует призвание служить 
и посвящать этому гораздо больше времени, если бы толь-
ко на плечах не лежала ответственность за семью и других 
близких, которая заставляет посвящать повседневную жизнь 
зарабатыванию «на хлеб».   

ДЛЯ ФИЗИЧЕСКОГО И ДУХОВНОГО ЗДОРОВЬЯ 
«В традициях нашего народа – обязанности по отноше-

нию к семье считать делом чести мужчины. Мне посчастли-
вилось, что эта обязанность – по любви, потому что невеста 
Эвия верно ждала, когда приду с армии, а как жена пода-
рила мне двух прекрасных сыновей, Дамара и Марека, а 
три года назад осчастливила меня и доченькой Элизабетей. 
Дамар уже выбрал путь в своей жизни, тринадцатилет-
ний Марек ещё учится в школе, здесь же, в Вентспилсе. 
Элизабете ходит в детский сад, а дома она «просто принцес-
са». Любознательная и деятельная, пытается умом и ловко-
стью рук походить на маму, которая по образованию повар, 
а сейчас работает в социальном предприятии «Рамала».  
Это творческая хлебная лаборатория, одновременно и 
кафе, и мини-пекарня. Предприятие создавали работники 
Кризисного центра для семей с детьми «Паспарне», и в нём 
большим и маленьким вентспилчанам, а также интересую-
щимся из других городов предлагается увидеть чудо хлебо-
печения и открыть его как незаменимую святыню для суще-
ствования человека. Эвии нет среди руководителей занятий, 
но совершенно определенно можно говорить, что большая 
часть из рассказанных мамой секретов «Рамалы» уже в 
головке Элизабеты. Взрослые сыновья, насколько я пони-
маю, пытаются понять и оценить содержание проповедуемо-
го мною слова Божьего, так как церковные мероприятия как 
семья мы старались посещать вместе», – в доме Каспарса 
на столе, на почётном месте Библия, которую пастор знает 
так же хорошо, как и правила навигации.  

«По сути моя работа для заработка перекликается со слу-
жением – в повседневной жизни мы со своим судном очища-
ем от загрязнения акваторию порта и охраняем природу, а 
проверенные сотнями лет святые слова помогают поддержи-
вать духовное здоровье людей», – Каспарс уверен, что в его 
жизни дел хватит в обеих сферах… 

В своём доме, ещё в рождественском настроении.

Со светом дома – 
женой Эвией. 

С сыном Дамаром,  
будущим моряком. Отец Гунарс учил Каспарса жизни и работе.
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На этой неделе весь христианский мир 
простился с Рождеством, отметив это 
6 января как День Звезды или День 
Трёх королей – праздник Богоявления 
по своему календарю – по старому 
стилю.   В эти выходные в Вентспилсе 
всё же ещё есть возможность немного 
задержаться в красивом рождествен-
ском времени на двух концертах.  

В пятницу вечером, в 19 часов 
в новом концертном зале 
«Латвия» буде особый концерт. 
Не так часто у вентспилчан 
будет возможность услышать в 

своём городе государственный академиче-
ский хор «Latvija». Хор высокого мирового 
уровня на этот раз исполнит в Вентспилсе 
программу православного Рождества – 
большая часть программы основана на 
песнопениях вечернего богослужения в 
канун Рождества. Однако будет не толь-
ко духовное пение, но прозвучит и музы-
ка Рахманинова, Чеснокова, Балакирева и 
других композиторов. Дирижёр хора Юлия 
Хуторецкая является одной из наиболее 
молодых и перспективных дирижёров хоро-
вого пения и оркестра в мире   победи-
тельницей многих конкурсов.  Это стоит 
услышать!

В воскресенье начнут отмечать рож-
дественские «святки». Началом этого 
праздника станет концерт православных 
хоров в Парвентской библиотеке. Начало 
концерта в 15 часов. Вход свободный.  

Как и каждый год, в начале нового года 
в Вентспилс, на гребной базе «Дампели» 
съедутся ценители зимнего плавания со 
всей Латвии. Ежегодный слёт так называ-
емых моржей соберёт не менее 50 плов-
цов. Этой зимой льда на реке ещё нет и 
вряд ли будет, однако вода холодная и у 
моржей сезон в полном разгаре. Это воз-
можность и для тех вентспилчан, кото-
рые ещё никогда этого не пробовали, но 
у которых есть к этому интерес, отпра-
виться в «Дампели» и под руководством 
опытных моржей начать эти укрепляю-
щие здоровье и иммунитет процедуры. 
Сбор с 12 часов. 

Прощание 
с Рождеством

Вентспилс. Эпоха рококо – IX
«Зиньгю лустес» и Музыкальное общество

Новый год начался с неприятных новостей для наименее защищен-
ных групп населения: по решению Вентспилсской городской думы, с фев-
раля повысится стоимость услуг в Вентспилсском доме социально-
го ухода «Селга». Эта сумма соизмерима с расходами на реализацию жела-
ния Вентспилсской городской думы – чрезвычайно дорогой салют. 

Жить в «Селге» 
становится все дороже

В ентспилсская городская дума 
актуализировала цену на пре-
доставляемые клиентам услуги 
социального ухода и социаль-
ной реабилитации в «Селге». 

В Детском центре социального ухода сто-
имость будет составлять 40 евро за сутки, 
и это подорожание на 1,50 евро в сутки. 
Клиентам интенсивного отделения Центра 
социального ухода для сениоров впредь 
придется платить на 1,80 евро больше, или 
21,80 eвро. Для остальных клиентов цена 

возрастет на 1,50 евро, за сутки придется 
платить 18 евро. 

Клиенты отделения интенсивного ухода, 
которые сами или опекуны которых в пол-
ном объеме оплачивают предоставлен-
ные услуги социального ухода и социаль-
ной реабилитации и до получения услуги 
задекларировали свое местожительство в 
Вентспилсе, смогут получить скидку в раз-
мере 9%, а остальные клиенты могут полу-
чить скидку 6%. Новый прейскурант всту-
пит в силу с 1 февраля. 

Согласно информации 
очевидцев, опублико-
ванной в социальной 
сети Facebook, незадол-
го до Нового года на кру-
том берегу Лабрагса в 
Юркалнской волости 
произошёл уже третий 
по счёту впечатляющий 
обвал в течение этого 
осенне-зимнего сезона.  

Очередной обвал 
Лабрагского обрыва

О собо небла-
го п р и я т н ы е 
погодные усло-
вия наблюда-
лись 29 дека-

бря и ночью 30 декабря, когда 
на побережье Курземе дул 
порывистый ветер и волны 
сильно бились о берег. 
Однако после продолжитель-

ных дождей на крутом бере-
гу и так уже было влажно, 
что и было основанием пре-
дыдущих обвалов, поэтому 
людям было рекомендовано 
не приближаться к краю кру-
того берега, чтобы не постра-

дать из-за возможных ополз-
ней. На это раз причиной 
обвала стали волны, осадки 
и сильный ветер, пострадали 
также и многие деревья, кото-
рые были вырваны и унесены 
вниз со всеми корнями. 

В предыдущем, предновогоднем номере газеты мы рассказывали об отношении вентспилсских граждан к так называемому 
«закону о запрете роскоши». Постоянное возобновление этого закона свидетельствует лишь о том, что эти правила непрерыв-
но нарушались. Если поглубже изучить жизнь в нашем городе более чем 200 лет назад, то возникает вопрос: ради чего вентспил-
чане того времени так сильно стремились надевать бархатные головные уборы, украшать себя кружевами, жемчугом и золоты-
ми кольцами? Официальных праздников было мало, высокие гости посещали город хорошо если раз в пять лет… Оставались 
личные праздники, юбилеи с приглашенными гостями и важные события в жизни (крещение, свадьбы, похороны). Конечно, 
самым настоящим праздником, когда можно было украшать себя жемчугом, бархатными шляпами и кружевами, была свадь-
ба, которую всегда праздновали дома. И тут мы опять приходим к «сословным различиям», к тому же, весьма драматичным. 

Е сли свадьбу праздновали купе-
ческие отпрыски, то приглашать 
можно было до 40 гостей, на стол 
ставить 30 бутылок легкого немец-
кого вина и «простого француз-

ского вина», гостям можно было подавать 
кофе и шоколад. Так как тогда зеркало счита-
лось современным престижным предметом, 
на купеческой свадьбе дозволялось украшать 
помещения целыми четырьмя зеркалами (о 
размерах не упоминалось). 

В свою очередь, ремесленники на свадь-
бу своих детей могли пригласить только 
30 гостей и подать им 15 бутылок вина, то 
есть полбутылки на гостя – маловато, если 
учесть, что празднество, по предписанию, 
длилось от шести вечера до пяти утра. О 
крепких напитках и пиве в правилах ничего 
не сказано, значит, тут можно было развер-
нуться. Ремесленники могли позволить себе 
повесить на стену всего 2 зеркала. Были 
вещи, которые не дозволялись ни купцам, 
ни ремесленникам независимо от уровня их 
зажиточности: никаких изысканных фран-
цузских вин, никаких французских конфет! И 
играть на трубе не позволялось, это могли 
делать только ратманы, остальным должно 
было быть достаточно звуков рога! Хотелось 
бы знать, что было разрешено (запрещено) 
в случаях, когда купеческий сын женился на 
дочери ремесленника или наоборот? 

Одетые в лучшую одежду граждане отме-
чали заключение пари, назначение на долж-
ность и выгодную сделку, что в портовом 
городе не было редким явлением. Такие 
праздники проходили как в частных домах, 
так и в барах, надо полагать, в тех изыскан-
ных, где подавали устрицы, кофейный пунш, 
миндальные палочки и шоколад. 

Все вышеупомянутое относилось толь-
ко к бюргерам, то есть к немцам и жите-
лям приравненных к ним национальностей, 

имевшим права граждан. Но рядом жили и 
латыши – на довольно большой террито-
рии в месте бывшей судоверфи (рядом с 
Сарканмуйжей) и «на песчаной территории 
за замком», по-немецки «Schlosssande». И 
они праздновали свадьбы, крестили детей, 
провожали в последний путь своих усопших, 
отмечали другие события, в том числе, годич-
ные праздники (Лиго, Рождество, Метени и 
др.). Так как эти территории не находились 
под юрисдикцией города, городские прави-
ла к ним не относились. Вряд ли на латыш-
ской свадьбе кто-то очень уж желал украшать 
комнаты зеркалами, однако празднество, по 
древней традиции, длилось несколько дней, 
столы ломились, возможно, какой-нибудь 
«выскочка», назло немецким законам, ставил 
на стол и французское вино, и конфеты. Если 
кому-то из читателей покажется, что наши 
предки были сирыми и убогими, влачивши-
ми жалкое существование, то напомним уже 
упоминавшиеся восклицания ратманов, что 
«теперь, очевидно, не существует больше 
никаких различий между женами бюргеров и 
простолюдинов». Не будем забывать, в «не 
немецкой» среде были и портовые рабочие, 
и даже моряки, которые могли сравнитель-
но легко раздобыть более роскошную оде-
жду и предметы быта. К тому же, эти люди 
не были необразованными. Несмотря на то 
что латышских школ еще не было, считать и 
читать они умели. Доказательства тому кос-
венные, но достаточно яркие, – изданная в 
60-е годы XVIII века книга церковных песнопе-
ний Готфрида Фридриха (Старого) Стендера 
на латышском языке, а также его «Сказки и 
рассказы для латышей о веселье и мудром 
ученье», вышедшие в 1774 году латышские 
«Зиньгю лустес» и «Книга высшей мудро-
сти». Эти книги читали даже в самых уда-
ленных крестьянских домах, и нет оснований 
полагать, что латыши, жившие в пригороде 

Вентспилса, их не знали и не передавали 
своих знаний детям и внукам. 

О трактирах как составной части жизни 
Вентспилса мы упоминали уже неоднократно. 

Однако среди вентспилчан того времени 
были и такие, кто видел дальше насущно-
го трактира. Для них развлечением была… 
музыка. Кажется, сравнительно многие осво-
или какой-либо музыкальный инструмент – 
как мы помним, принимая герцога, в замке 
играли местные музыканты. Должность 
городского музыканта упоминалась уже в 
конце XVII века; в 1701 году в качестве музы-
канта указан Иероним Шмитс, который своей 
игрой (правда, неизвестно, на каком инстру-
менте) услаждал слух горожан в праздники 
и во время торжественных моментов. Также 
упоминается и о странствующих музыкантах. 
Бюргерам, которые были достаточно зажи-
точны, чтобы оплатить услугу, разрешалось 
приглашать странствующих музыкантов для 
выступления у них дома, а с разрешения 
ратуши они могли концертировать и в церк-
ви, то есть перестроенной капелле замка. 
В документах 1764 года упоминается, что 
в городе было даже несколько профессио-
нальных музыкантов, но с различными при-
вилегиями: «Реймерсу разрешается играть 
на праздниках у бюргеров, а Адамсону и 
Миллеру – на праздниках у крестьян и таких 
лиц, которые не являются бюргерами». 

На праздниках не только играли, но и тан-
цевали. Модные танцы того времени – фран-
сез, экосез, лендлер, гавот; возможно, кто-то 
умел танцевать и модный при дворах менуэт. 

Во второй половине XVIII века в Вентспилсе 
было основано Музыкальное общество, что-
то наподобие оркестра. В него вступили 
несколько купцов, некий врач и даже адвокат. 
В таком маленьком городе, как Вентспилс, 
это было уникальное явление. В 1787 году 
Музыкальное общество попросило ратушу 
утвердить в качестве руководителя обще-
ства Андреаса Линдебома, вроде бы простого 
ремесленника – изготовителя стульев. Судя 
по документам, этот талантливый человек 
собирался перебраться жить в другое место, 
и вентспилсские любители музыки надеялись 
таким образом его мотивировать остаться 
здесь. В ходатайстве общества ратуше сказа-
но, что под руководством Линдебома они нау-
чились по нотам играть даже весьма сложные 
произведения и в случае необходимости под-
менять друг друга, то есть каждый участник 
освоил несколько музыкальных инструментов 
и умел читать партитуру – это действительно 
нечто уникальное! 

Не будем забывать, что это происходило в 
ту эпоху, когда жили и творили такие великие 
композиторы, как Моцарт, Гайдн, Вивальди, 
Бах и другие. И их ноты могли попасть в 

Вентспилс; то, что расстояние в этом отно-
шении не имеет значения, подтверждает тот 
факт, что злекский барон Ульрих Георг Бер 
заказал Вильгельму Фридеману две сонаты 
для фортепиано, за что заплатил 100 дукатов. 

Ратуша многократно отклоняла просьбы 
музыкантов, аргументируя это тем, что «изго-
товитель стульев не изучал музыку как ремес-
ло», в свою очередь, музыкальное общество 
возражало: «Музыка не ремесло, а свободное 
искусство». В конце концов Линдебома все-та-
ки приняли. Значит, для граждан Вентспилса 
западноевропейская культура и проявления 
эпохи Просвещения не были пустым звуком. 
Это был настоящий местный оркестр в проти-
воположность современному, когда практиче-
ски весь «Вентспилсский камерный оркестр» 
в случае необходимости транспортируется из 
Риги. 
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Партиям пожертвованы сотни 
тысяч евро 
Крупнейшие латвийские партии в про-
шлом году получили в виде пожертво-
ваний 1,25 млн евро, свидетельствуют 
данные Бюро по борьбе и предотвра-
щению коррупции. Лидирует «Развитию/
ЗА!» (208 тыс. евро), на 8 тыс. меньше 
получило «Новое Единство», еще на 5,5 
тыс. меньше было пожертвовано в поль-
зу СЗК, а 186 тыс. евро – «Согласию». 
Новая консервативная партия получила 
102,6 тыс. евро. 

Латвийские военные прекратили 
деятельность в Ираке 
Латвийские военные, которые в составе 
международных сил обучали военнослу-
жащих служб безопасности Ирака борь-
бе с терроризмом, как и военные дру-
гих стран, прервали свою деятельность. 
В Ираке сейчас находятся 6 латвийских 
военных инструкторов, задачей которых 
является совместно с другими инструкто-
рами коалиции обучать иракскую армию. 

Требуют медленнее повышать 
акциз на алкоголь 
Подготовленные изменения в зако-
не предполагают увеличение акциза на 
алкоголь уже с 1 марта этого года и 
его повышение сразу на 30%. Это озна-
чает, что крепкий алкоголь подорожает 
на 3 евро за литр. Латвийская ассоциа-
ция алкогольной отрасли отмечает: при-
граничная торговля полностью исчезнет, 
будет утеряно 20% латвийского рынка, 
применение такой налоговой ставки при-
ведет к убыткам в размере 37 млн евро. В 
свою очередь, СГД подчеркивает, что дан-
ный шаг приведет к процветанию неле-
гального производства и торговли. 

Роспуск Рижской думы отложен 
Большинство формирующих правитель-
ство партий договорились выждать и 
отложить принятие в Сейме законопро-
екта о роспуске Рижской думы. Этот шаг 
отложен до тех пор, пока не станет понят-
но, соберут ли жители достаточно подпи-
сей в поддержку избрания думы на срок 
более пяти лет. 

Латвия поддержит Австралию 
в борьбе с пожарами 
Латвия окажет помощь пострадавшим от 
пожаров в Австралии, сообщил министр 
иностранных дел Эдгарс Ринкевичс. 
Власти Австралии продолжают эвакуа-
цию населения из небезопасных районов. 
Разрушительные пожары в Австралии 
могут продолжаться еще несколько меся-
цев. С сентября выгорело 6 млн га кустар-
ника, лесов и парков. Эта площадь почти 
сопоставима с площадью территории 
Латвии.
 
Боятся утратить статус
университета 
Лиепайский университет обратится в 
Министерство образования и науки, Сейм 
и к президенту государства с призывом 
обосновать желание изменить критерии 
статуса университета. Новые критерии 
не смогут выполнить ни Лиепайский, ни 
Даугавпилсский университет, которым 
придется стать просто высшими школа-
ми, как Вентспилсская высшая школа. 
Университеты утратят значительное гос-
финансирование, что приведет к умень-
шению числа студентов, считают в 
Лиепайском университете. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Латвии» – уродливой налоговой реформой, 
из-за которой сейчас приходится страдать 
многим слоям общества. Поведение СЗК 
в публичном пространстве очень напоми-
нает традиционный подход А. Лембергса – 
при помощи риторики создавать ошибочное 
представление о реальности. Госбюджет не 
единственное слабое звено в сделанном 
СЗК. Один из ярких примеров – транзитная 

СЗК готов расстаться с Лембергсом, но с одним условием
отрасль, где «зеленые крестьяне» во главе 
с министром сообщения Улдисом Аугулисом 
вместо того, чтобы заняться ее упорядоче-
нием, способствовали ухудшению ситуации. 

Э. Таварс высказал агентству LETA обес-
покоенность тем, что в комментариях отдель-
ных людей из-за этой ситуации начинают 
проявляться антиамериканские настроения, 
несмотря на то, что Америка является страте-
гическим партнером Латвии. К этому привела 
ситуация, когда внутренние проблемы «реша-

ются при посредничестве США». Здесь, прав-
да, следует добавить, что сам А. Лембергс 
никогда не был поклонником «американских 
настроений», так как бесконечное множе-
ство раз обвинял США в различных вопросах, 
называл войска НАТО нелестными словами, в 
то же время побуждая отменить санкции про-
тив России, так как это, по его мнению, луч-
ший путь к экономическому росту, чем демо-
кратически-капиталистический мир, и т. п. 

Следует напомнить, что установленные 

США санкции в отношении Айварса Лембергса 
поддерживает и Объединенный Балтийский 
американский национальный комитет, и 
Объединение американских латышей. В 
совместном заявлении обеих организаций 
выражена надежда, что США продолжат тес-
ное сотрудничество с латвийским правитель-
ством и другими странам – участницами ЕС, 
чтобы «предотвратить коррупцию и призвать к 
ответственности коррумпированных олигархов 
за совершенные ими преступления». 

С конца прошлого года на портале общественных инициатив «ManaBalss.lv» прохо-
дит кампания по сбору подписей жителей «За праздник без фейерверка». Главная 
цель этой инициативы – добиться, чтобы самоуправлениям было запрещено устра-
ивать праздничные фейерверки, чтобы таким образом прекратить необдуманную 
трату денег налогоплательщиков и избежать стресса для животных и птиц во время 
фейерверка, подчеркивают авторы инициативы. Как известно, праздничными фей-
ерверками особенно «выделяется» Вентспилс, который на каждый государственный, 
городской праздник или Новый год за несколько минут «сжигает» более 25 тысяч 
евро, в отношении дороговизны фейерверков значительно обходя другие города. 

Самые дорогие и дешевые 
новогодние фейерверки: 
Вентспилс – 22 919 евро

Рига – 17 600 eвро  
Лиепая – 12 000 eвро 
Валмиера – 8000 eвро  
Юрмала – 5993 eвро  
Елгава – 4235 eвро   

Екабпилс – 3599 eвро  
Резекне – 3000 eвро 

Старший социальный работник Вентспилсской городской социальной службы, работающий с семья-
ми, в которых растут дети, Сигита Страута – среди пяти кандидатов, которые номинированы на награ-
ду «Лучший социальный работник года в Латвии», проинформировало Министерство благосостояния. 

Кандидатура вентспилчанки Сигиты 
Страуты выдвинута на награду «Лучший 
социальный работник года в Латвии»

В конкурсе участвуют социаль-
ный работник Социальной служ-
бы Мадонского края, заместитель 
начальника Илзе Фарнесте, соци-
альный работник, специализиру-

ющийся на работе с семьями, в которых 
растут дети, «Рижского центра поддержки 
SOS-семей» Латвийской ассоциации дет-
ских поселков SOS Инита Купча, социаль-
ный работник Отдела поддержки для семей 
с детьми Екабпилсской социальной службы 
Анита Берзиня и руководитель социальных 
случаев фонда «Центр поддержки семьи в 
Занте» Элита Шмелде. 

Со 2 января до 31 января отдать свои 

голоса смогут все жители Латвии, и вент-
спилчане могут проявить социальную актив-
ность и помочь Сигите одержать победу. 
Проголосовать за Сигиту Страуту можно в 
интернете: www.visidati.lv/aptauja/1523614887. 
Бесплатный доступ к сети – в Вентспилсской 
библиотеке. 

Сигита Страута принимала участие в раз-
работке нормативных актов, касающихся 
помощи приемным семьям в Вентспилсе. 
Активно участвовала в программе самоу-
правления «Вентспилс – город, дружествен-
ный для малыша», внесла вклад в конкурс 
«Самое дружественное для семьи самоу-
правление – 2019», а также внесла предложе-

ния к Национальному плану развития 2021–
2027 гг. Сигита Страута оказывала поддержку 
при интеграции в общество менее защищен-
ных слоев населения. 

Цель конкурса – привлечь внимание к соци-
альным работникам Латвии, которые активно 
и честно работают в социальной сфере, ока-
зывают профессиональную поддержку жите-
лям в решении и предотвращении различ-
ных социальных проблем, а также награ-
дить самых профессиональных и отзывчивых 
социальных работников, популяризовать и 
способствовать развитию социальной рабо-
ты, престижу профессии и хорошей практи-
ки. 

И в Вентспилсе вскоре может прийти 
конец дорогим фейерверкам

А вторы инициативы призывают 
принять законопроект о запре-
те тратить бюджет самоуправ-
лений и государства на финан-
сирование фейерверков и 

салютов. В результате более разумно будут 
использоваться деньги налогоплательщиков, 
не будет загрязняться окружающая среда и 
пугаться животные. «Очевидно, что инфор-
мация об эстонских городах, где это уже 
произошло, получила большую поддержку и 
позитивные отзывы и у нас», – отмечается в 
инициативе. 

Эстония в очередной раз стала ярким при-
мером практически для всего мира, в про-
шлом году начав полностью отказываться от 
фейерверков в праздники, во время которых 
обычно устраивались более или менее впе-
чатляющие салюты. Например, в прошлый 
Новый год крупнейший город Эстонии Пярну 
отказался от проведения салюта, вместо него 
сконцентрировавшись на украшении города, 
что стало положительным примером для дру-
гих. Мэр Пярну Ромек Козенкраниусс отме-
тил, что отказ от салюта – это шаг вперед в 
отношении заботы об окружающей среде, 
здоровье общества и мышлении, а также 
безопасности. 

Еще год назад новогодний салют в Пярну 
длился восемь минут, и, как пишет крупней-
шая эстонская газета «Postimees», его сто-
имость составляла 4 тысячи евро, то есть 
совсем не так дорого, как в Латвии. Однако 
эстонцы считают, что это существенная 
денежная сумма. Для сравнения можно упо-
мянуть, что стоимость каждого фейерверка в 
Вентспилсе превышает эту цифру более чем 
в шесть раз. 

В организованном учреждением само-
управления «Коммунальное управление» 

закупочном конкурсе и в этом году, как и в 
предыдущие, одержал победу единственный 
претендент – ООО «International Fireworks 
Design». Это же предприятие по договорной 
цене 22 920, 40 eвро (без НДС) было готово 
устроить фейерверк и во время встречи 2019 
года, в свою очередь, в 2018 году салют, орга-
низованный этой же фирмой, обошелся вент-
спилчанам в 22 912,45 eвро без НДС. 

Один фейерверк обычно стоил как минимум 
25 000 евро (включая налоги). Подсчитайте 
сами, сколько денег каждый год пускается на 
ветер во время государственных, городских 
праздников, а также в Новый год. 

Ограниченный в праве выполнять обязан-
ности председателя Вентспилсской городской 
думы Айварс Лембергс не единожды под-
черкивал, что в Вентспилсе должен быть 
самый яркий и большой салют среди латвий-
ских городов. В свое время, сравнивая салю-
ты в Риге с организованными в Вентспилсе, 
он назвал столичные фейерверки «запо-
рожцем», а вентспилсские – «мерседесом». 
Соответствующими этому сравнению были 
и денежные суммы, которыми за несколько 
минут выстрелили в воздух. 

В нашем городе, который при помощи 
манипуляций с цифрами преподносится как 
столица счастливых пенсионеров с самыми 
большими пенсиями в Латвии, на самом деле 
живет большое число пенсионеров, которые, 
как и многие другие, являются неимущими 
или малообеспеченными. Поэтому актуален 
вопрос: возможно, было бы целесообразно 
эти выброшенные на ветер деньги налого-
плательщиков использовать для финансовой 
поддержки малообеспеченных вентспилчан, 
а также семей с детьми. 

В некоторых малых самоуправлениях уже 
принято решение не устраивать фейервер-

ков, в свою очередь, Сигулдская краевая 
дума проведет авторизованный опрос жите-
лей по вопросу, отказаться ли от салюта в 
Новый год. Сигулдцы также впредь в зимний 
период уменьшат использование соли для 
посыпания улиц, в том числе, на тротуарах. С 
целью поберечь покрытие дорог и тротуаров, 
зеленые насаждения на обочинах, а также 
обувь жителей и лапы животных для посыпа-
ния дорог будет использоваться преимуще-
ственно песок. И в этом аспекте Вентспилсу 
есть над чем подумать, так как зимой пес-
чано-соляной смеси для посыпания дорог в 
городе не жалеют. 

Для того чтобы инициативу «За праздни-
ки без салюта» можно было подать в Сейм, 
необходимо собрать как минимум 10 000 под-
писей. В данный момент собрано около трех 
тысяч подписей, и ожидается, что необходи-
мое число будет собрано. Однако Вентспилс 
пока отказываться от салюта не думает, так 
как считает, что он очень любим вентспилча-
нами, поэтому очевидно, что его нужно про-
должать. 
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У Кохи – серебро, 
у Сухарева – бронза
На прошедших в Катаре международ-
ных соревнованиях по тяжелой атле-
тике в острой борьбе вентспилчанка 
Ребека Коха в весовой категории до 
59 кг, взяв вес 219 кг (100 кг + 119 
кг) завоевала серебряную медаль, а 
Ритварс Сухаревс в категории до 81 
кг, удержав 348 кг (160 кг + 188 кг), 
стал обладателем бронзовой медали.  

У Вилцанса две победы 
в Словакии
Вентспилсский пловец Павелс Вилцанс 
на соревнованиях в словацком городе 
Кошице стал победителем на дистан-
ции 50 м на спине и 100 м на спине, а 
также занял 3-е место на дистанции 50 
м в стиле баттерфляй. Бронзу завоева-
ли также Валерия Кириша (50 м брас-
сом) и Андрейс Талерчикс (50 м воль-
ным стилем). 

Высокие результаты 
предновогоднего забега 
В преддверии Нового года в Вентспилсе, 
по традиции, около 400 участников 
собрались на предновогодний забег. 
Среди дам на дистанции 3 км побе-
ду одержала Мадара Фрелиха (11:55), 
оставив за собой Викторию Богданову и 
Марину Юматову. У мужчин на дистан-
ции 5 км победил Кристапс Берзиньш 
(16:40), следующим пришел скороход 
Руслан Смолонский (17:02) и Вадим 
Попов (17:27).

Марафон пройдет во время 
летнего солнцестояния 
Ежегодный марафон в Вентспилсском 
парке приключений в этом году прой-
дет в день летнего солнцестояния – 21 
июня, проинформировали организато-
ры. Вентспилс – один из трех латвий-
ских городов, где проходят официаль-
ные соревнования на полной марафон-
ской дистанции – 42,195 км. По тради-
ции, соревнования пройдут и на полу-
марафонской дистанции (21,095 км), 
а также на дистанциях 10,55 км и 5,25 
км. Будет проведен и детский забег. 
Вечером после марафона в Пляжном 
аквапарке пройдет «афтерпати», будет 
большой клубничный торт, обещают 
устроители. 

Вентспилчане – чемпионы 
Латвии по шорт-треку 
На чемпионате Латвии по шорт-тре-
ку воспитанники спортивной школы 
«Спарс» в своих возрастных груп-
пах завоевали 11 золотых медалей. 
В основной группе фаворит Робертс 
Крузбергс одержал победу на двух из 
трех дистанций – 1500 м и 1000 м, одна-
ко дисквалификация на 500 м не позво-
лила победить в сумме, и спортсмен 
остался серебряным призером. 

Золото и две серебряные 
медали 
В розыгрыше Кубка Латвии по пере-
тягиванию каната в помещении вент-
спилсские спортсмены завоевали золо-
тую медаль и две серебряные награды. 
«Велконис» одержал победу в класси-
ческой дисциплине – в весовой катего-
рии до 720 кг, команда осталась второй 
в весовой категории до 480 кг (четверо 
мужчин и две женщины), а также до 580 
кг в смешанной группе.

Dzintaru 20a, Ventspils , LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

Юркалнская волость в данный момент относится к административной территории Вентспилсского края, одна-
ко в будущем она могла бы являться частью другого края. Кулдигский край высказал просьбу о присоедине-
нии к нему Юркалнской волости, чтобы таким образом объединить всю культурно-историческую территорию суй-
тов в одну. Об этом свидетельствует решение, принятое на последнем заседании Кулдигской краевой думы. 

Демографические проблемы характерны для большей части самоуправлений 
Латвии. Чем дальше конкретное самоуправление находится от Рижского регио-
на, тем большие проблемы. Правда есть и исключения. В Курземе это Лиепая и 
Кулдига. В свою очередь ситуация в городе Вентспилсе критическая уже в течение 
долгого времени. Также и в последний месяц прошлого года в городе Вентспилсе 
на свет появились только 24 младенца, в свою очередь уровень смертности в 
два раза выше, свидетельствуют данные отдела ЗАГСА Вентспилсской думы.  

В Вентспилсе уровень смертности всё ещё 
вдвое превышает уровень рождаемости

В декабре в Вентспилсе, в 
Северокурземской региональной 
больнице на свет появились 24 
новорожденных. Среди новоро-
жденных 14 девочек и 10 мальчи-

ков. И хотя рождаемость по-прежнему доста-
точно низкая, но хоть немного радуют дру-
гие данные. А именно, первые дети в семье 
– восемь малышей, вторые – уже десять. Как 
третьи дети новорожденные зарегистрирова-
ны в пяти семьях, а четвёртый ребёнок – в 
одной семье. Город Вентспилс как деклари-
рованное место жительства был выбран для 
20 из 24 новорожденных, а остальные четве-
ро были зарегистрированы в Вентспилсском 
крае. 

Интересно, что город Вентспилс, кото-
рый себя объявляет как самый сильный 
город в плане роста, как с наиболее быстро 
растущим производством и самый богатый 
город в плане среднего пенсионного уров-
ня, по-прежнему не меняет размер пособия 
при рождении ребёнка. А именно, если в 
день рождения ребёнка и в день затребо-
вания пособия оба родителя были декла-
рированы в Вентспилсе, размер пособия 

составляет 210 евро, если место жительства 
в Вентспилсе задекларировал только один 
из родителей ребёнка, то пособие состав-
ляет 105 евро. В то время в Лиепае посо-
бие по случаю рождения ребёнка в течение 
двух лет выросло на 100 евро и с этого года 
составляет уже 250 евро. 

Показатели смертности по-прежнему в два 
раза превышают показатели рождаемости: в 
декабре умерли 43 человека.  Четыре пер-
соны в возрасте от 34 до 60 лет, девять – в 
возрасте от 62 лет до 70 лет; 12 – в возрас-
те от 72 лет до 80 лет и 18 – в возрасте от 81 
года до 94 лет. Последним местом житель-
ства у 40 лиц был Вентспилс, у одного чело-
века – Вентспилсский край, ещё у одного – 
Талсинский края, и один умерший был без 
декларированного места жительства.   

Данные за 2019 год опубликовало и само-
управление Вентспилсского края. В прошлом 
году сохранялась плачевная тенденция, 
уменьшалось число жителей края – уменьши-
лось число новорожденных, но уменьшилось 
и число умерших.  

В прошлом году в Вентспилсском крае 
зарегистрированы 49 малышей – 22 девочки 

и 27 мальчиков. Это на 19 детей меньше, чем 
в 2018 году, когда на свет появились 68 новых 
жителей края. 

По-прежнему самой продуктивной явля-
ется Варвская волость, где зарегистрирова-
ны десять новорожденных. За ней следует 
Угальская волость, где родились 8 новоро-
жденных, Таргальская волость – 7 новоро-
жденных и Попеская волость – 6 новоро-
жденных. С пятью детьми следует Пилтене 
и волость, и это самый резкий спад, так как 
в 2018 году на этой территории зарегистри-
рованы 16 новорожденных. В других воло-
стях ситуация следующая: в Ужаве зареги-
стрированы 3 новорожденных, в Юркалне, 
Пузе и Зирас – 2 детей, в Усме и Злекас -1 
новорожденный. 

В крае самым популярным именем у 
новорождённых было имя Карлис – таким 
именем названы четверо мальчиков. 
Зарегистрированы также две Алисы и два 
Роберта. Обладательницами редких девичьих 
имён стали Кимберлия, Мея, Нина и Райлия 
Миа. Наиболее редкие имена мальчиков – 
Айденс, Марисс, Никийс и Удо. По-прежнему 
популярны и старые имена, например, 
Арвидс, Харийс, Рудолфс, Теодорс и Эмма, 
Элза, Алма, Мария, Марта.  

В прошлом году всего заключено 60 бра-
ков, из них 22 – в церкви. И в этом отношении 
наблюдается спад, так как годом раньше был 
заключен 71 брак. Пять браков заключены с 
иностранцами, 38 браков зарегистрировано в 
отделе ЗАГСа края. 

Предприятие самоуправления «Вентспилсский комбинат по благоустройству» в феврале этого года уже в третий раз попы-
тается продать оленей и ланей. Во время аукциона предложат приобрести несколько объектов недвижимости, чего не 
было во время первых двух аукционов. Таким образом попытаются добиться, чтобы предложение стало более интерес-
ным для потенциальных покупателей, свидетельствует информация в официальном издании «Латвияс Вестнесис». 

Вентспилсский край может 
лишиться Юркалнской волости

В продвигаемом министром охра-
ны окружающей среды и реги-
онального развития Юрисом 
Пуце законопроекте об админи-
стративных территориях и насе-

ленных пунктах говорится, что в админи-
стративную территорию Кулдигского края 
включаются 18 волостей: Алсунгас, Эдолес, 
Гудениеку, Ивандес, Кабилес, Курмалес, 
Лайду, Никрацес, Падурес, Пелчу, Ранькю, 
Рендас, Рудбаржу, Румбас, Скрундас, 
Снепелес, Турлавас и Вармес, а также два 
города – Скрунда и Кулдига, которая будет 
являться административным центром. 

Депутаты Кулдигского края решили 
поддержать законопроект с условием, 

что будет оценена возможность присое-
динить к Кулдигскому краю Юркалнскую 
волость, которая сейчас является частью 
Вентспилсского края. Таким образом пред-
полагается объединить всю культурно-и-
сторическую территорию суйтов – волости 
Алсунгас, Гудениеку и Юркалнес – в одном 
самоуправлении. В решении думы гово-
рится, что необходимо выяснить точку зре-
ния жителей Юркалнской волости, а также 
пересмотреть требования переходных пра-
вил законопроекта о совместно принимае-
мых решениях относительно организации 
выборов, о разработке документов пла-
нирования развития, финансовой комис-
сии. Однако уже давно известно, что и 

сами юркалнцы предпочли бы жить в объ-
единенном крае не только с этнографи-
ческой точки зрения, но и с точки зрения 
управления. 

В законопроекте об административ-
ных территориях и населенных пунктах 
в Кулдигский край планируется включить 
Скрундский и Алсунгский края. Правда, 
Алсунгский край против этого категорически 
возражает. Причина по-человечески очень 
понятна: быть центром суйтов, и таким обра-
зом сплотить живущих по соседству суйтов, 
а самое главное – не допустить доминанты 
большой административной единицы над 
этой общиной, что не будет способствовать 
ее возрождению и развитию. 

Чтобы найти покупателей на оленей, 
дума пообещала недвижимость

Во время аукциона будет 
предложено приобрести 
оленей и ланей – всего 
36 животных. Однако, в 
отличие от уже состояв-

шихся торгов, которые не вызвали никакого 
интереса, теперь учреждение самоуправле-
ния, с благословения руководства думы, пред-

лагает к приобретению четыре объекта недви-
жимости на ул. Талсу, 240, где находился Сад 
оленей. Правда, на торги будут выставлены не 
особенно привлекательные объекты, но тем не 
менее: сторожка, сарай для сена, погреб для 
овощей и смотровая башня. 

Начальная цена предмета аукциона – 126 
071,00 eвро. Стоимость участия в аукционе – 

15 евро. Страховая сумма аукциона – 10% от 
начальной цены аукциона, или 12 607,10 евро. 

Подать заявки претенденты могут в ООО 
«Вентспилсский комбинат по благоустрой-
ству» на ул. Пилс, 12, или по почте. Аукцион 
состоится 7 февраля 2020 года в 14:00 на 
ул. Пилс, 12, – в бюро, где располагается и 
«Вентспилсский комбинат по благоустрой-
ству». Предмет аукциона продается на устном 
аукционе с восходящим шагом.

Как известно, на первых двух аукционах 
не удалось продать стадо оленей. Во время 
первого аукциона в сентябре прошлого года 
стадо предлагалось по начальной цене 
11 750 евро, он завершился без результата. 
Позднее, в конце октября, запланированный 
аукцион не состоялся, так как никто из потен-
циальных покупателей заявок не подал. Тогда 
стадо предлагалось приобрести уже по значи-
тельно более низкой цене – 9160 евро. 

В свое время Вентспилсский сад оленей 
был создан, чтобы способствовать активному 
отдыху семей и пополнению знаний в сфере 
зоологии и экологии, ознакомлению с латвий-
ской фауной и природой, однако по-настоя-
щему поставленных целей достигнуть не уда-
лось. Хозяева сада приводили четкие аргумен-
ты, однако думское руководство продолжало 
утверждать, что это нечто уникальное и всем 
обязательно нужно это увидеть. Вентспилсский 
сад оленей, площадь которого составляла 32 
гектара, действовал с 2006 года, с осени про-
шлого года он закрыт для посетителей. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

С размахом в Вентспилсе встретили Новый, 2020 год. Как свидетельствует неумолимая статистика, мы снова впереди всех, 
включая столицу Ригу.  Во всяком случае в одном смысле – в смысле стоимости салюта.  Информация Бюро по контролю за 
закупками, опубликованная в медийном пространстве, свидетельствует, что новогодний салют в Вентспилсе обошёлся в 23 
тысячи евро, в то время как, например, скупая Рижская дума выделила на эти цели ничтожные 17 с половиной тысяч евро…    

Мы являемся «чемпионами салютов»

салют должен был быть по меньшей мере в два раза мощнее, чем 
в столице, и почти в десять раз внушительнее и продолжительнее 
в плане времени, чем, например, в Резекне. Неужели действитель-
но, так оно и было?

И здесь, хочешь не хочешь, но всё же стоит начать считать день-
ги в карманах вентспилчан. В конце концов, именно налоги, пошли-
ны и другие платежи, уплаченные жителями города и работающими 
в городе, и составляют городской бюджет. Из которого, в свою оче-
редь, финансируются публичные мероприятия, праздники, а также 
салют.  Поэтому у нас, у рядовых венстпилчан, есть право знать, 
чем нами оплаченный «фейерверк» был лучше (судя по затратам) 
остальных, включая Ригу. Ведь не жалко платить за хороший и каче-
ственный продукт (каким, несомненно, был салют в нашем городе), 
однако столь значительно переплачивать за этот продукт было бы 
неправильным. В конце концов, ведь мы не будем в супермарке-
те покупать хлеб (да, хороший и качественный, но всё же хлеб) за 
20 евро, если мы можем купить точно такой же хлеб по адекватной 
цене.     

Но, возможно, проблема в том, что в Вентспилсе всё стоит доро-
же, и всё должно стоить дороже? В том числе - и салют.  Или в нём, 
как и «дела среди своих», в том числе и организация праздников, и 
стрельба огненными шарами в небо, есть что-то такое, в чём, кажет-
ся, уже во всей стране никто уже больше не сомневается. И про-
является это просто – для формальной процедуры закупки заявку 
подаёт только один претендент (какая неожиданность). И у властей 
есть аргумент: но ведь все же могли подать заявки, но, ах, как жаль, 
не подали, поэтому мы платим столько, сколько предложил един-
ственный Настоящий и Прекрасный. Ещё услышим в городе разго-
воры недоброжелателей, что это мог бы быть прощальный привет 
нашего «подверженного санкциям» мэра на своей должности.  Но 
оставим разговоры недоброжелателей – чего только обычно эти 
горожане не наговорят…  

Но вопреки всему – не будем в Новом году предаваться негатив-
ным эмоциям! Поэтому радостный привет всем вентспилчанам в 
начале нового десятилетия. И, конечно, пусть Крыса принесёт нам 
всем то, что каждому из нас больше всего нужно.   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Одеяла в подарок 
Строительная компания, которая стро-
ит новый торговый центр «Lidl», подари-
ла сениорам из дома социального ухода 
«Selga» и воспитанникам детского дома 
шерстяные одеяла. 

Авария
Утром 20 декабря на улице Лидотаю про-
изошла авария на магистральном водо-
проводе. На время была прекращена 
подача воды, питьевую воду жители полу-
чали из бочек. Уже после обеда неполад-
ки были устранены. 

Осудили пиромана 
Поджигатель, который регулярно злоу-
мышленно совершал поджоги на улице 
Инжениеру в районе девятиэтажных 
домов, осужден на 2 года и 10 месяцев 
тюремного заключения. 

Пожертвования для Донбасса 
Украинское общество «Kobzar» говорит 
спасибо всем, кто участвовал в акции по 
сбору помощи пострадавшим от воен-
ных действий в Донбассе. В акции приня-
ли участие Северокурземская региональ-
ная больница, несколько городских школ, 
Культурный центр, ансамбль белорусской 
песни «Журавинка» и ансамбль украин-
ской песни «Мрiя». 

Новый фильм
Педагог Анцеской основной школы Селга 
Пуриня сняла исторический фильм о маз-
банитисе Вентспилс–Дундага. 

Опять сигареты 
В зарегистрированной в Литве грузо-
вой автомашине найдено более девяти 
миллионов сигарет без акцизных марок. 
Машина проходила проверку перед 
погрузкой на шведский паром. 

Получена благодарность 
Вентспилсский музей получил благодар-
ность за дигитализацию содержания куль-
турного наследия. Благодарственную гра-
моту вручил Центр культурных информа-
ционных систем. 

Книгами нужно обмениваться 
ООО «Вентспилсский комбинат по благоу-
стройству» призывает жителей ненужные 
им книги доставлять в какой-либо из пун-
ктов обмена книгами. 

Перерабатывают материалы 
Предприятие «Immer Digital» начало про-
изводить упаковку из переработанных 
полимерных материалов. Эту упаковку 
возможно полностью перерабатывать. 

Сгорела машина
На улице Эмбутес загорелась автомаши-
на. Горело моторное отделение площа-
дью два квадратных метра. 

Koнкурс продолжается 
В городе продолжается конкурс 
«Рождество–2019», в ходе которого оце-
нивается праздничное оформление 
витрин магазинов, общественных зда-
ний, учреждений образования и частных 
домов. 

Почти 2 тысячи 
Во время благотворительного забега в 
Парке приключений на поддержку Сании 
Озолы собраны почти 2 тысячи евро. 
Мероприятие организовало общество 
«Matisons Runners Club». 

Игры завершились
Закончились Вентспилсские спортивные 
игры среди инвалидов. В них приняли 
участие 60 человек – инвалиды и люди с 
нарушениями душевного здоровья. 

П равда, не совсем ясно, стоит ли радоваться этому факту, 
или всё же оценивать его достаточно критично… С одной 
стороны, бесспорно, преувеличены и разговоры и даже 
активность на портале общественного мнения “Mana 
balss” о полном запрете праздничного салюта. Нельзя 

отрицать, что красочные огненные шары в небе -  это яркое при-
ключение для всех жителей города, поэтому разговоры об отмене 
праздничного салюта вообще неуместны. Посмотрев с другой сто-
роны, есть и какие-то границы соразмерности, которые, как оказа-
лось, у отцов нашего города гораздо расплывчатее, чем, например, 
у новой власти столицы и других крупных городов. Конечно, конеч-
но, не будем считать число и величину огненных шаров, однако 
посчитать деньги в карманах горожан следовало бы. Как многие из 
нас могли видеть на общественном телевидении, столичный салют 
не был ни на цент менее красочным, чем наш, зато – для карма-
нов рижан он обошёлся меньше, чем общие затраты на салют в 
Резекне и Екабпилсе.   Резекненская и Екабпилсская думы для 
своих «выстрелили в воздух» за оба города вместе всего только 
шесть тысяч евро. Но где уж жителям Екабпилса и Резекне до раз-
маха Вентспилса. 

Не убивая радость от салюта с таким размахом, всё же хочется 
спросить у его организаторов в городской думе: Скажите, а каковы 
критерии именно для таких затрат, так как они значительно отли-
чаются от затрат в других городах?  И чем наши расходы обосно-
ваны? Возможно, существуют какие-нибудь специальные и особо 
инновационные пиротехнические эффекты, какие-то недостижимые 
для других художественные ценности и визуальные эффекты пред-
ставления, которыми обоснованы такие разные цены? Как говорят 
знающие и разбирающиеся в пиротехнике и организации салютов 
специалисты и как показывает практика, цены на рынке в основ-
ном схожие. Так как почти все пиротехнические фирмы используют 
одних и тех же международных поставщиков, одни и те же (или хотя 
бы похожие) технические решения, метеорологические условия и 
территории салюта в Вентспилсе, Риге и в Екабпилсе не отличают-
ся. Все эксперты сходятся во мнении, что цену определяют в основ-
ном два аспекта – продолжительность салюта (число выпущенных 
снарядов) и мощность. Значит, можно сделать простой вывод: наш 

В прошлом, 2019 году, в городе Вентспилсе зарегистрировано на 25 новых пред-
приятий больше, чем в 2018 году, однако в плане числа ликвидированных предпри-
ятий Вентспилс находится в очень плачевной ситуации.  Число ликвидированных 
предприятий в прошлом году по отношению к 2018 году выросло в двое, к тому же 
достигло исторически самого большого когда-либо регистрированного числа, сви-
детельствуют опубликованные данные обзора базы данных предприятий “Lursoft”.  

В Вентспилсе драматично возросло число ликвидированных предприятий

В прошлом году в коммерческом 
регистре в городе Вентспилсе 
зарегистрированы 119 новых 
предприятий, что на 25 новых 
предприятий больше, чем в 2018 

году, когда зарегистрировали 94 предприятия. 
Такое большое число не было зафиксиро-
вано с 2015 года, когда в Вентспилсе работу 
начали 155 новых предприятий.  

Также и до этого число зарегистрирован-
ных предприятий часто было большим, чем 
число ликвидированных предприятий. Уже в 
упомянутом 2015 году начала вырисовывать-
ся негативная динамика – 155 созданных 
предприятий, 159 – ликвидированы. В 2014 
году соотношение было 159 к 101, в 2013 
году – 142 к 101, в 2012 году – 138 к 67, в 
2011 году - 146 к 84, а в 2010 году - 139 к 134.

Однако с 2015 года ситуация начала резко 
меняться. В 2016 году было зарегистрирова-
но уже только 96 новых предприятий, а лик-
видировано – 151. Годом позже число зареги-
стрированных предприятий снизилось до 86, 
в то время как ликвидированы были 137. В 
2018 году соотношение составляло 94 к 143.

И хотя в 2019 году появилась положи-
тельная динамика в плане числа создан-
ных предприятий, тем не менее в плане 
числа ликвидированных предприятий был 
достигнут антирекорд, ликвидированы 285 
предприятий. А именно, столько же, сколько 

ранее почти за пять лет.
В Вентспилсском крае в прошлом году 

зарегистрировано 26 новых предприятий, что 
на шесть предприятий меньше, чем в 2018 
году, а ликвидированы 59 предприятий (в 
2018 году – 34). 

Вентспилс не единственный, где наблюда-
ются такие тенденции, также и в других горо-
дах число новых зарегистрированных пред-
приятий уменьшилось – это произошло в 
Риге, Лиепае, Валмиере и Екабпилсе. К тому 
же в Риге соотношение заново созданных 
предприятий по отношению к ликвидирован-
ным - 5239 к 16 270, следовательно, число 
ликвидированных в три раза больше. Между 
прочим, Резекне, город, который среди горо-
дов республиканского значения в плане уров-
ня безработицы находится в самом низу, 
является единственным городом, где число 
ликвидированных предприятий в прошлом 
году не превысило число новых зарегистри-
рованных предприятий.  

В 2019 году было только 23 самоуправле-
ния, где вновь зарегистрированных предпри-
ятий было больше, чем ликвидированных, в 
свою очередь ещё в девяти самоуправлени-
ях, в том числе в Резекне, число ликвидиро-
ванных и вновь созданных предприятий было 
одинаковым. 

Наибольший перевес вновь зарегистриро-
ванных предприятий над ликвидированными 

был в Иецавском крае, где в 2019 году заре-
гистрированы 60 предприятий, а ликвидиро-
ваны – 39.  

В первые дни этого года в городе Вентспилсе 
ликвидированы два предприятия, а новые 
предприятия пока не зарегистрированы. 

И в прошлом году наибольшую популяр-
ность сохранили ООО малого капитала – из 
всех зарегистрированных в 2019 году ООО в 
65,96% случаев их основной капитал в грани-
цах до 2800 евро. Самый большой удельный 
вес среди них именно у тех ООО, чей основ-
ной капитал не превышает 100 евро. 

Крупнейшее зарегистрированное в про-
шлом году предприятие – это принадлежащее 
семье Липманов ООО” Liplat Holding” с основ-
ным капиталом в 51,4 миллион евро. Как сви-
детельствует информация, опубликованная 
на сайте производителя лекарств Grindex, 
зарегистрированному в прошлом году пред-
приятию принадлежат 92,81% акций АО” 
Grindeks”. 

Что касается заинтересованности ино-
странцев регистрировать в Латвии новые 
предприятия, то данные “Lursoft” показыва-
ют, что из всех зарегистрированных в 2109 
году предприятий в 13,5% случаев хотя бы 
один из участников был иностранец. Чаще 
всего новые предприятия в Латвии регистри-
ровали лица из ближайших соседних стран 
– России, Украины, Эстонии, Литвы, а также 
из Германии. Следует отметить, что в конце 
2019 года накопленные иностранные инве-
стиции в основных капиталах зарегистриро-
ванных в Латвии предприятий составили 7,03 
миллиардов евро. В течение года объём ино-
странных вложений снизился на 126 миллио-
нов евро. 

Всё ещё чувствуется влияние санкций США в отношении обвиняемого в тяж-
ких преступлениях и ограниченного в исполнении обязанностей председателя 
Вентспилсской городской думы Айвара Лембергса на самых крупных игроков отрас-
ли, сказал в интервью передачи 900 секунд TV3 министр сообщения Талис Линкайтс. 

Всё ещё чувствуется влияние Лембергса на транспортные и транзитные предприятия

Министр, в ведении которого также нахо-
дятся и отрасли транзита и транспорта в 
целом, подчеркнул, что Лембергс оказыва-
ет прямое или косвенное влияние на мно-
гие предприятия, работающие в отрасли 

транспорта и транзита. К тому же влияние на 
крупных игроков можно чувствовать по-преж-
нему: «Я очень надеюсь, что это кратко-
срочное влияние и нам удастся сделать всё, 
чтобы поток грузов от этого не страдал», – 

сказал Линкайтс.  
«Это предприятия, которые работают 

на территории Вентспилсского свободного 
порта. Это предприятия, которые работают в 
транзитной отрасли и в сфере перевозок. И в 
Рижском свободном порту мы видим это кос-
венное влияние. Но, как я уже сказал, самым 
важным в данный момент является то, чтобы 
от этого не пострадал грузопоток», – добавил 
Линкайтс. 
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Зал оборудован 
В Пилтенской средней школе оборудо-
ван доступный для всех желающих тре-
нажерный зал. Днем его используют уча-
щиеся школы, в послеобеденное время 
– воспитанники Детско-юношеской спор-
тивной школы, а вечером – остальные 
горожане. 

С аукциона продают 
собственность 
Краевое самоуправление путем устного 
аукциона продает недвижимое имуще-
ство «Samīši» в Таргальской волости. 
Начальная цена – 11 900 евро. 

Гравийные дороги готовы 
Завершились строительные работы на 
четырех гравийных дорогах края – в 
Варве, Таргале и Ужаве. 

Строительные работы 
закончены
В Юркалнском природном парке отды-
ха завершились строительные работы. 
Миссия парка – сохранение и популя-
ризация традиций суйтов, обеспечение 
передачи их основных ценностей после-
дующим поколениям, улучшение каче-
ства жизни жителей края, уменьшение 
загрязнения окружающей среды, обу-
стройство зеленой зоны и привлечение 
туристического потока. 

Вручены награды 
Награды «Время культуры» вруче-
ны организатору культурной работы в 
Варве Инге Берге, куратору краеведче-
ской экспозиции в Зуру Виктории Ребуке 
и специалисту Вентспилсской библиоте-
ки по работе с краевыми библиотеками 
Сандре Пицалцелме. 

Новый священник
В Пилтенской евангелически-лютеран-
ской общине работу начал новый свя-
щенник – Янис Гайсиньш. 

Красивые календари
Юркалнцы предлагают календари, 
выполненные со вкусом. Их можно при-
обрести в барах Юркалне, пекарне, 
магазине, а также заказать в интернете. 

Обсуждение
План работы самоуправления на сле-
дующие семь лет будет обсуждаться с 
18 декабря до 28 января. В этот период 
будут организованы 4 собрания с участи-
ем жителей – в Угале, Пилтене, Варве и 
Вентспилсе.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Член правления общества «Балтийская 
ассоциация – транспорт и логистика» Иварс 
Ландманис отмечает, что правительство 
должно срочно решить эту ситуацию, в про-
тивном случае существуют серьезные риски, 
что более чем 1000 семей работников тран-
зитной отрасли могут оказаться в безнадеж-
ном положении. «Мы обратились к предста-
вителям правительства с просьбой объяс-
нить Бюро по контролю зарубежных акти-
вов Государственной кассы США, что на 
упомянутых предприятиях уже более деся-
ти лет нет и не может быть никакого влия-
ния Айварса Лембергса. Мы также указали, 
что эта ситуация еще больше обостряет уже 
существующие серьезные проблемы в тран-
зитной отрасли. Нет сомнений, что прави-
тельство будет действовать, чтобы нормали-
зовать ситуацию, однако самое важное сей-
час сделать это как можно быстрее». 

«Так же оперативно, как правитель-
ство добилось отмены санкций для 
Вентспилсского свободного порта, ему сле-
довало бы действовать, поясняя, что в отно-
шении предприятий, где у Лембергса уже 
12 лет назад отобраны любые права на 
контроль и влияние, санкции применяться 
не должны. Нужно понимать, что работни-
ки этих предприятий в основном живут от 

Несправедливость. Из-за Лембергса сотрудники 
многих предприятий не получают зарплату

зарплаты до зарплаты, и они должны опла-
чивать коммунальные счета, детский сад, 
выплачивать кредиты, если таковые име-
ются, и на что-то еще жить. Они не могут 
позволить себе ждать, пока в коридорах вла-
сти кто-то пожелает обратить на эту пробле-
му внимание», – говорит руководитель про-
фсоюза АО «Балтияс экспресис» Линардс 
Гулбис. 

В свою очередь, председатель профсо-
юза работников Вентспилсского торгового 
порта Оливерс Кронбергс подчеркивает, что, 
если таким образом тормозить работу пред-
приятий, их будущее находится под угрозой, 
и в большей мере это придется ощутить на 
себе работающим там людям. «Как прави-
тельство, так и Комиссия рынка финансов 
и капитала отмечали, что людям, работа-
ющим на предприятиях, не придется стра-
дать из-за санкций в отношении Айварса 
Лембергса, однако реальность другая. По 
причине закрытых счетов работа предприя-
тий парализована, и больше всего от этого 
уже в ближайшем будущем придется стра-
дать нашим работникам». 

Еще более резкое мнение высказал 
Линардс Гулбис. «Те же самые банки, из-за 
которых невозможна выплата зарплаты 
работникам предприятий, не постесняются 
потребовать от этих людей 0,5% за каждый 
день, когда была задержана выплата креди-

та, и их абсолютно не будет интересовать, 
как сложилась данная ситуация. В резуль-
тате мы можем оказаться в условиях, когда 
многим людям, которые еще вчера имели 
нормальную работу, придется задуматься о 
будущем своей семьи. Уезжать – или все же 
поверить, что государство сможет их защи-
тить, объективно оценить ситуацию и не 
заставлять страдать из-за одного конкретно-
го лица, которого касаются санкции». 

Линардс Гулбис также отмечает, что 
профсоюзы предприятий, работающих в 
Вентспилсском порту, обратятся к прави-
тельству с призывом в ближайшее время 
разрешить эту ситуацию. 

«Если семья Лембергсов, задеклариро-
вавшая накопления на сумму 150 тысяч 
евро наличными, не постеснялась заявить, 
что теперь не может купить продукты, даже 
хлеб и воду, то что говорить работникам 
предприятий, у которых, как и у большинства 
жителей Латвии, никаких накоплений нет и 
которые должны платить за обед для детей 
в школе и за те же хлеб и воду?» – говорит 
Линардс Гулбис. 

В свою очередь, «Ventspilnieks.lv» хотела 
бы задать правительству вопрос: не пришло 
ли время ему, наконец, принять участие в 
решении вопроса, чтобы невиновным людям 
не пришлось страдать из-за одного лица, в 
отношении которого применены санкции? 

Министр по делам самоуправлений также 
подчеркнул, что депутаты самоуправления 
избраны, чтобы представлять общество и 
работать в его интересах, к тому же депута-
ты самоуправления также являются и государ-
ственными должностными лицами. «Как при-
знано в судебной практике, государственные 
должностные лица в связи со своим статусом 
берут на себя повышенную ответственность в 
публичном праве. Поэтому именно депутаты 
ответственны за то, чтобы обеспечить полно-
ценную работу самоуправления, установлен-
ные в нормативных актах услуги жителям и 
выполнять автономные функции, возложен-
ные на самоуправление законом.  Из прав 
думы самоуправления самой определять свою 
организацию работы и регламент заседаний 
вытекают также полномочия определять поря-
док использования прав депутата и необходи-

Пуце поручил всем депутатам Вентспилсской думы 
полностью исключить влияние Лембергса на работу думы 

мые ограничения», – аргументировал Пуце.  
Министр Ю. Пуце также подчеркнул, что 

у думы самоуправления имеется большая 
свобода оценки при создании такого поряд-
ка, однако она должна соответствовать 
Сатверсме и законам. 

Хотя установленные А. Лембергсу санк-
ции более всего касаются его как частное 
лицо и соответственно сферу частного права 
его деятельности, всё же, как напомнил Ю. 
Пуце, «существуют определенные риски, что 
в сферу применения санкций могут быть 
включены также институции, которые нахо-
дятся под контролем того лица, к которому 
применены санкции».  

Из 13 избранных в Вентспилсскую город-
скую думы депутатов девять являются чле-
нами созданной самим Лембергсом и руково-
димой им партии «Латвии и Вентспилсу», и 
из этого списка они избраны в самоуправле-
ние.  А. Лембергс занимает должность пред-

седателя правления этой партии, чаще всего 
лично принимает и окончательные решения 
для осуществления конкретных действий.  К 
тому же он также в Вентспилсской городской 
думе руководит и двумя комитетами – коми-
тетом финансов и комитетом по вопросам 
городского развития, в обсуждение которых 
попадают такие важные, связанные с рабо-
той самоуправления и его развитием вопро-
сы, как оценка проектов бюджета самоуправ-
ления, приоритет в распределении средств, 
привлечение инвестиций и реализация инве-
стиционных проектов.  

«Следовательно, Айварс Лембергс уча-
ствует в принятии решений о важных вопро-
сах работы самоуправления, и большинство 
участвующих в принятии решений депутатов 
думы являются представителями политиче-
ской партии, председателем которой являет-
ся лицо, подвергнутое санкциям», – подчер-
кнул министр Ю. Пуце. 

«Союз зеленых и крестьян» готов прервать сотрудничество с руководите-
лем партии «Латвии и Вентспилсу», обвиняемым в тяжких преступлениях 
Айварсом Лембергсом, если по объемному уголовному делу Лембергса всту-
пит в силу решение суда последней инстанции, сказал агентству LETA пред-
седатель правления СЗК и Латвийской зеленой партии Эдгарс Таварс. 

СЗК готов расстаться с 
Лембергсом, но с одним условием

О чевидно, что такой шаг не будет 
сделан в ближайшем будущем, 
так как объемное уголовное 
дело рассматривается в суде 
первой инстанции уже более 

десяти лет, к тому же, процесс, согласно опти-
мистичным прогнозам, мог бы завершиться в 
этом году. Э. Таварс одновременно косвенно 
демонстрирует защиту А. Лембергса, таким 
образом подтверждая, что влияние послед-
него на эту политическую силу до сих пор 
сильно. А именно, в случае, если А. Лембергс 
будет оправдан, то все стороны-участницы 
должны будут перед ним извиниться. 

До сих пор не закончились распри в СЗК 
и во всех заинтересованных политических 
силах в связи с действиями «бунтарки» 
Даны Рейзниеце–Озолы, когда в отношении 
А. Лембергса были применены санкции и 
ему пришлось покинуть прибыльную пози-
цию в Вентспилсском свободном порту, где 
он являлся председателем правления 25 лет 
– с 1994 года. После того как Бюро по контро-
лю за зарубежными активами Министерства 
финансов США включило А. Лембергса в 

Глобальный список санкций Магнитского, Д. 
Рейзниеце–Озола в публичном заявлении 
призвала А. Лембергса незамедлительно 
оставить политику и больше туда не возвра-
щаться. Это вызвало большое возмущение 
среди «чемпионов добрых дел», а особенно 
у самого А. Лембергса, который сформиро-
вал партию, в которой начала свою карьеру 
гроссмейстер Рейзниеце–Озола. Он обвинил 
депутата в предательстве и нелестно выска-
зался о Д. Рейзниеце–Озоле. 

В свою очередь, Э. Таварс демагогически 
заметил, что санкции против А. Лембергса 
теперь, дескать, использует правящая коали-
ция, игнорируя проблемы в стране, которые 
они сами не предотвратили, а теперь «пока-
зывают пальцем» на оппозицию. Это откро-
венная ложь, так как основные рамки госбюд-
жета этого года были сформированы и невы-
полнимые обещания даны тогда, когда пра-
вительством руководили именно «зеленые 
крестьяне». Следует напомнить, что именно 
СЗК стал знаменит «подарком к столетию 

В шутку сказать, для меня «было честью» получить обращение 
МОСРР к депутатам быть ответственными и оценить риски, кото-
рые угрожают думе, самоуправлению и вентспилчанам, создан-
ные такой общеизвестной токсичной личностью, как Лембергс.  
В глаза бросается тот факт, что призыв был издан через месяц 
после применения санкций США. Это уж никак нельзя счи-
тать своевременной реакцией министерства. Также странно и 
то, что министр Юрис Пуце по-прежнему не дал никакой оцен-
ки ситуации и рисков, а призывает это сделать депутатов.   

МНЕНИЕ

МОСРР призывает думу вершить суд самим

О днако сразу же следует подчер-
кнуть, что это первый раз, когда 
МОСРР решилось показать 
недовольство «проделками» 
Лембергса.  До сих пор МОСРР 

не обращало никакого внимания и не реаги-
ровало на высказываемые депутатами мень-
шинства думы в течение нескольких лет бес-
численные просьбы оценить конкретные про-
тивоправные действия Лембергса и руководи-
мой им группы депутатов большинства, нару-
шения против государственного управления 
и демократии. Допускаемые в Вентспилсской 
городской думе несправедливость и злона-
меренность всё время были оправданы, хотя 
обязанностью МОСРР и было их констатиро-
вать и устранить.  

Хотя как бы там ни было, в настоящий 
момент ответственность за санкции США, их 
причины теперь недвусмысленно возложена 
на депутатов большинства партии «Латвии 

и Вентспилсу».  Намеренно или ненамерен-
но, но такая тактика Ю. Пуце интересна, 
так как именно депутатам партии «Латвии и 
Вентспилсу» нужно судить не только одного 
Лембергса, но и самих себя!   

Будет интересно посмотреть, как эти люди 
поступят. Однако, как бы они не вертелись, 
как бы ни искали себе оправданий, искали 
бы виновных в США, в Риге или в Брюсселе, 
нельзя не видеть, что причиной случивше-
гося позора для города Вентспилса и обще-
ства является никто иной, как Лембергс и его, 
обвиняемого в тяжких преступлениях, союз-
ники, то есть, депутаты большинства, отсут-
ствия у них морали, этики и честности.  В том, 
осталась ли в них хоть какая-нибудь частичка 
этих ценностей, скорее всего мы сможем убе-
диться в ближайшее время.   

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской городской думы
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Швартовщик, 
капитан, пастор

К  апитан считает, 
что пройти труд-
ный путь к про-
фессионально-
му мастерству 

ему помогли хорошие люди, 
через которых Бог в отно-
шении его исполнял свою 
волю.   

Но в начале всего было 
чудо Божьего исцеления, 
которое пережил родствен-
ник жены Каспарса Эвии, 
подросток Олафс в Англии, 
а потом он сам лично здесь 
же, в Вентспилсе. В изум-
лении и в благодарность за 
это Каспарс решил посвя-
тить свою дальнейшую 
жизнь изучению Библии и 
святого писания, был при-
зван Богом стать священ-
ником и в свободное от 
выполнения обязанностей 
капитана время бескорыст-
но служит в небольшом 
приходе Вентспилсского 
клуба моряков.  Своей обя-
занностью христианина он 
считает – укреплять веру во 
Всевышнего среди своих и 
чужих. Каспарс улыбается и 

говорит, что не имеет обык-
новения вопросы, касаю-
щиеся религии, «нести на 
работу, обсуждать на палу-
бе, так как отношение к 
Богу глубоко личная, даже 
интимная вещь и его каж-
дый должен переживать 
индивидуально».    

ШВАРТОВЩИК 
СВОБОДНОГО ПОРТА 

Путь к своей нынеш-
ней должности Каспарс 
объясняет примером отца 
– Гунарс Паучс боль-
шую часть из своих почти 
шестидесяти лет трудовой 
жизни вплоть до ухода на 
пенсию работал судовым 
швартовщиком.  

«Эта, вроде как и про-
стая, работа в действи-
тельности является одной 
из самых сложных в служ-
бах порта, так как требу-
ет не только силы и лов-
кости, но и смелости. 
Брошенные с причаливше-
го судна швартовы нужно 

В данный момент существует большой риск, что многим работникам, связанным с работающими 
в Вентспилсском порту предприятиями, значительно задержат зарплату, так как банки, не 
желая углубляться в ситуацию с применением установленных в отношении Айварса Лембергса 
санкций, закрыли счета предприятий, несмотря на то, что они не находятся в зоне риска, 
связанной с Лембергсом. Из-за такой политики банков больше всего пострадают сотрудники этих 
предприятий, отмечают руководители профсоюзов предприятий транзитной отрасли, и призывают 
правительство срочно принять участие в решении ситуации. 

переданы в управление и под контроль назначенного направ-
ляющим уголовный процесс лицом хранителя имущества. 

Однако банки эти аргументы и подтверждающие 
их документы не приняли во внимание и заблокирова-
ли счета, с которых выплачивается зарплата работникам. 
Непосредственным работникам предприятий зарплата будет 
выплачена, но, если более крупное предприятие финансиру-
ет более мелкое, то оно, а значит, 
и его работники денег не получат. 

Общество  
«Для процветания 
Вентспилса» 
на Рождество 
порадовало жителей 
Вентспилса

В этом году под-
держанные обще-
ством вентспил-
чане каждый 
получили два 

пакета подарков – один с 
продуктами, второй – с това-
рами гигиены. Общая стои-
мость каждого подарка – 25 
евро, и Даце Бондаре ска-
зала, что очень многие из 
нас даже не задумываются 
над тем, насколько большой 
помощью является такой 
пакет для людей, которым 
помощь действительно необ-
ходима.  В пакетах с продук-
тами питания были мучные 
изделия, кофе, растительное 
масло, шпроты и мясные кон-
сервы, шоколад и ещё дру-
гие товары. В свою очередь 
во втором пакете были такие 
необходимые в повседнев-
ной жизни вещи, как, напри-
мер, стиральный порошок, 
мыло, зубная паста.   «Когда 
мы везли этим людям рож-
дественские подарки обще-
ства «Для процветания 
Вентспилса», мы убедились, 
как много мы ещё можем сде-
лать на благо нуждающих-
ся людей в нашем городе и 
как много в действительно-
сти необходимо сделать. До 

слёз растрогала женщина, 
которая сказала, что с пода-
ренным нами продоволь-
ственным пакетом её семье 
хватит по меньше мере на 
полмесяца».  Даце Бондаре 
подчеркнула, что, делая 
добрые дела, всегда можно 
увидеть, как ещё людям 
можно помочь. Например, 
одному одинокому пенсионе-
ру, с которым познакомились 
во время акции, общество в 
дальнейшем поможет с при-
обретением необходимых 
медикаментов.   

Следует отметить, что 
такие акции, чтобы помочь 
нуждающимся людям наше-
го города, для общества 
уже стали традиционными. 
На прошлое Рождество и на 
Пасху многих вентспилчан 
также порадовали подарен-
ные обществом продуктовые 
пакеты.  

Добрые дела обще-
ства поддерживает 
целый ряд работающих в 
Вентспилсском порту ком-
мерческих обществ, в том 
числе АО “Ventbunkers,” 
АО “Baltijas ekspresis”, 
ООО “Noord Natie Ventspils 
Terminals”, АО “Unifreight 
Logistics” и другие. 

Министр охраны среды и регионального развития 
Юрис Пуце в понедельник направил письмо, адре-
сованное депутатам самоуправления Вентспилсской 
городской думы, а также исполнительному директо-
ру Алдису Абеле, о необходимости незамедлитель-
но оценить возможные косвенные риски санкций 
Управление по контролю за иностранными активами 
США в отношении обвиняемого в тяжких преступле-
ниях и ограниченного в выполнении должностных 
обязанностей председателя Вентспилсской городской 
думы Айвара Лембергса, и их прямого влияния на 
работу самоуправления, о чём порталу Ventspilnieks.
lv стало известно в министерстве. 

К ак пояснил ми-
нистр Ю. Пуце, 
установленные 
Управлением по 
контролю за ино-

странными активами США 
санкции в Латвии соблюда-
ют участники рынка финан-
сов и капитала, в том числе 
банки, они также соблю-
даются в сфере публич-
ного и частного партнёр-
ства и в сфере фондов 
Европейского Союза и дру-
гой зарубежной финансовой 
помощи. По словам мини-
стра, «введённые санкции 
могут вызвать последствия 
и для Вентспилсской город-
ской думы, чьи возможности 
осуществлять экономиче-
скую деятельность и полно-
ценно выполнять функции, 
определенные в законе «О 
самоуправлениях», могут 
быть ограничены».  

«Поэтому депутаты долж-
ны принять ответственные 
решения, чтобы установ-
ленные санкции в отноше-
нии Айвара Лембергса нико-
им образом не повлияли на 
финансовую стабильность 
самоуправления и способ-
ность непрерывного обеспе-
чения услуг самоуправле-
ния жителям. Необходимо 
устранить любые возмож-

ные риски, которые могут 
препятствовать выполне-
нию функций самоуправле-
ния», – подчеркнул Ю. Пуце.  
«Ответственность депутатов 
Вентспилсской городской 
думы заключается в том, 
чтобы уменьшить контроль и 
влияние Айвара Лембергса 
на работу самоуправления», 
– сказал Ю. Пуце.

Министр указал на 
то, что все депутаты 
Вентспилсской городской 
думы, особенно находящи-
еся в позиции и являющие-
ся членами руководимой А. 
Лембергсом партии «Латвии 
и Вентспилсу» «должны 
чётко определить те сферы, 
которые могут считаться 
находящимися под влия-
нием Айвара Лембергса». 
«Финансирование организа-
ций, находящихся под вли-
янием лиц, включенных в 
список санкций, от публич-
ных лиц получать будет 
нельзя, поэтому необходи-
мо устранить возможные 
риски, которые, возмож-
но, могут препятствовать 
дальнейшему обеспече-
нию доступности денежных 
средств самоуправления», 
– пояснил Ю. Пуце.

Обвал на 
крутом берегу 
Лабрагса

Вентспилсский край 
может остаться без 
Юркалне

Депутаты должны 
решить, как ограничить 
Лембергса

Общество «Для процветания Вентспилса» на это 
Рождество порадовало двадцать пять семей вентспил-
чан, подарив им пакеты продовольственных и гигиени-
ческих товаров. Представитель общества Даце Бондаре 
рассказала, что поддержку получили и одинокие пенсио-
неры, и многодетные семьи, а также люди с проблемами 
со зрением и ещё другие вентспилчане, очень нуждающие-
ся в помощи.  
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К ак ранее указывал прокурор в деле обвиняемого 
в тяжких преступлениях Айварса Лембергса Юрис 
Юрисс, Лембергс является истинным получателем 
выгоды в ряде предприятий, и в данном статусе 
он зарегистрирован в Регистре предприятий ЛР. 

Однако это никоим образом не указывает и не доказывает 
то, что он контролирует эти активы и предприятия. Доли этих 
предприятий уже с 2007 года не находятся под контролем 
лица, в отношении которого применены санкции, так как они 
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В свободной стране каж-
дый может сам создавать 
свою жизнь, но Каспарс 
Паучс убежден, что наибо-
лее успешнее это удаётся, 
если веришь в Бога и 
действуешь в соответствии 
с нормами христианской 
морали и этики, записан-
ных в святом писании.  Что 
нехарактерно для цыган, но 
он окончил Лиепайский морской колледж, получил 
диплом судового механика, позднее сдал на права 
штурмана и капитана корабля и уже несколько лет 
является капитаном-механиком на небольшом 
судне Управления Вентспилсского свободного 
порта (ВСП) “Svēte”, который собирает нефтяные 
загрязнения в акватории порта. 
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Пуце поручил всем депутатам 
Вентспилсской думы 
полностью исключить влияние 
Лембергса на работу думы 

Драматично 
растёт число 
ликвидированных 
предприятий

Несправедливость. Из-за Лембергса сотрудники 
многих предприятий не получают зарплату


